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COMISSIÓ DE GOVERN

Acords

Acord de la sessió extraordinària i urgent celebra-
da el dia 20 de gener de 2006

Únic. Adquirir, a títol de compravenda, la finca situ-
ada al carrer Compte d’Urgell, número 145-147, de
Barcelona, propietat quant una meitat indivisa del Sr.
Antonio Tejerina Aguilar, una quarta part indivisa de
la Sra. Elena Cenoz del Aguila, una dotzeava indivisa
del Sr. Andrés Huerta Cenoz, una dotzeava part indi-
visa del Sr. Noé Huerta Cenoz i una dotzeava part in-
divisa de la Sra. Clara Huerta Cenoz, pel preu total
de 8.400.000 euros, que es farà efectiu d’acord amb
el previst al pacte segon del contracte d’arres de 25
d’octubre de 2005 formalitzar en escriptura pública la
compravenda; i inscriure-la en el Registre de la Propi-
etat.

Aprovar, la indemnització, per tots els conceptes
derivats de la renúncia del contracte d’arrendament i
tancament del negoci existent a la finca, del qual és
titular el Sr. Alfredo Vázquez d. y cía. S.R.C., per un
import total de 600.000 euros, que es farà efectiu
d’acord amb el previst al pacte segon del contracte
d’arres de 25 d’octubre de 2005.

Disposar, la quantitat de 3.700.000 euros (tres mili-
ons set cents mil euros), corresponents al pagament
establert al pacte segon, apartat b), del contracte
d’arres de 25 d’octubre de 2005, a favor de Antonio
Tejerina Aguilar, amb DNI 36.787335 P, amb càrrec
al Pressupost i Partida indicades en aquest mateix
document.

Disposar la quantitat de 1.850.000 euros (un milió
vuit cents cinquanta mil euros), corresponents al pa-
gament establert al pacte segon, apartat b), del con-
tracte d’arres de 25 d’octubre de 2005, a favor de
Elena Cenoz del Aguila amb DNI 37.616.379 V amb

càrrec al Pressupost i Partida indicades en aquest
mateix document.

Disposar la quantitat de 616.667 euros (sis cents
setze mil sis cents seixanta-set euros), corresponents
al pagament establert al pacte segon, apartat b), del
contracte d’arres de 25 d’octubre de 2005, a favor de
Andrés Huerta Cenoz amb DNI 46.641.570 P amb
càrrec al Pressupost i Partida indicades en aquest
mateix document.

Disposar la quantitat de 616.667 euros (sis cents
setze mil sis cents seixanta-set euros), corresponents
al pagament establert al pacte segon, apartat b), del
contracte d’arres de 25 d’octubre de 2005, a favor de
Noé Huerta Cenoz amb DNI 46.807.251-C P amb
càrrec al Pressupost i Partida indicades en aquest
mateix document.

Disposar la quantitat de 616.666 euros (sis cents
setze mil sis cents seixanta-sis euros), corresponents
al pagament establert al pacte segon, apartat b), del
contracte d’arres de 25 d’octubre de 2005, a favor de
Clara Huerta Cenoz amb DNI 46.643.507 J amb càr-
rec al Pressupost i Partida indicades en aquest ma-
teix document.

Disposar la quantitat de 600.000 euros (sis cents
mil euros), corresponents al pagament establert al
pacte segon, apartats b, i e, del contracte d’arres de
25 d’octubre de 2005, a favor de Alfredo Vázquez D.
y Cía. S.R.C, titular del contracte d’arrendament, amb
NIF C08.163.529, amb càrrec al Pressupost i Partida
indicades en aquest mateix document.

Facultar a l’Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
per a la formalització de l’escriptura pública de
compravenda i per realitzar totes les actuacions en-
caminades a concretar, clarificar i executar el present
acord.
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DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2005
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 28 d’octubre de 2005)

Expedient núm. 3–73/2005

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
0101 49002 61114 Subvenció de la Comissió Europea per desenvolupa-

ment projecte “Med’Act: cultures urbanes euromediter-
rànies” (contracte subvenció núm. 2004/087-098) 268.760,00

DESPESES
Partida Descripció Altes
0101 48900 32510 Transferència corrent a les ciutat col·laboradores del

projecte “Med’Act: cultures urbanes euromediterrànies”
(Strasbourg, Casablanca, Fes, Salònica i Jdeideh) 268.760,00

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2005
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 4 de novembre de 2005)

Expedient núm. 3–77/2005

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
0606 75563 61114 Subvenció del Departament de Cultura de la Genera-

litat de Catalunya per contribuir al finançament de les
obres de restauració i millora del “Centre l’Artesà Tradi-
cionarius” (CAT), d’acord amb el conveni de col·labora-
ció signat el 6/10/2005. 250.000,00

DESPESES
Partida Descripció Altes
0606 63112 43230 Obres de restauració i millora del “Centre l’Artesà Tradi-

cionarius” (CAT) 250.000,00

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2005
(Transferències)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 30 de desembre de 2005)

Expedient núm. 3–89/2005

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
48984 9901 12110 MC7 Altres transferències 298.999,81
22700 9901 17110 MC7 Neteja edificis i locals 1.000,19
41000 0101 14140 MC8 A l’IMI (contracte programa) 300.000,00

300.000,00 300.000,00
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Expedient núm. 3–107/2005

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
44006 0501 43230 MC7 Subv. a Proeixample 2.000.000,00
22610 9901 43230 MC7 Altres despeses compra serveis 7.782,21
22719 9901 46320 MC7 Altres contractes de serveis 486.879,31
22719 9901 46920 MC7 Altres contractes de serveis 536.000,00
48984 9901 46110 MC7 Altres transferències 149.205,00
46744 9901 45140 MC8 A Consorci Biblioteques de Barcelona 355.000,00
44005 9901 46510 MC8 A Barcelona de Serveis Municipals, SA 2.824.866,52

3.179.866,52 3.179.866,52

Expedient núm. 3–108/2005

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
60027 9901 43230 MC7 Compra solar Cotxeres Borbó 939,50
60257 9901 43230 MC7 Parc Recerca Biomèdica 1.082.718,00
65107 9901 46910 MC7 Altres inversions 55.406,94
65204 9901 43230 MC7 Inversions Proeixample 957.734,00
65205 9901 43230 MC7 Inversions Pronoubarris 381.307,00
65208 9901 43230 MC7 Inversions Bagursa 3.555.375,00
65217 9901 43230 MC7 Invers. Barcelona Infrastructures Municipals, SA 2.726.553,00
65107 0301 46910 MC7 Altres inversions 518.123,56
71901 9901 43230 MC8 Transferència capital a l’IMU 490.620,00
74902 9901 43230 MC8 Transferència capital a Proeixample 2.348.586,00
7491 29901 43230 MC8 Transferència capital a Foment Ciutat Vella 1.275.430,00
7491 89901 43230 MC8 Transferència capital a Bagursa 2.064.755,00
74919 9901 43230 MC8 Transferència capital a Bimsa 2.726.553,00
74922 9901 43230 MC8 Transferència capital a 22@ 372.213,00

9.278.157,00 9.278.157,00

Expedient núm. 3–109/2005

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
60426 0101 43230 MC7 Eines impuls i control act. inversora 50.000,00
63288 0101 43230 MC7 Adq. programa gestió bibliotecària 100.000,00
63290 0101 43230 MC7 Mesures correctives edif. mpals. 18.590,00
65107 0301 46910 MC7 Altres inversions 687.983,68
65107 0601 46910 MC7 Altres inversions 42.000,00
63291 0602 45140 MC7 Edifici pg. Sant Joan (biblioteca) 295.095,81
60504 0604 43220 MC7 Exprop. c/ Poblet-ptge. Xile 526.355,00
65107 0604 46910 MC7 Altres inversions 7.728,00
65107 0607 46910 MC7 Altres inversions 3.919,00
60128 0610 43230 MC7 Remod. pl. dels Porxos 200.000,00
62238 0201 42210 MC7 Noves escoles bressol 344.953,00
62239 0201 42210 MC7 Obres millora diversos CEIP 238.715,00
74919 9901 43230 MC8 Transferència capital a Bimsa 2.515.339,49

2.515.339,49 2.515.339,49

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2006
(Transferències)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 20 de gener de 2006)

Expedient núm. 3–1/2006

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
9901 12110  65219 MC7 Inversions Institut Municipal d’Informàtica 10.124.000,00
9901 42210  65224 MC7 Inversions Institut Municipal d’Educació de

Barcelona 7.320.564,00
9901 45120  65225 MC7 Inversions Institut de Cultura de Barcelona 20.087.512,00
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9901 12110  71910 MC8 Transferència capital a l’Institut Municipal
d’Informàtica 10.124.000,00

9901 42210  71918 MC8 Transferència capital a Institut Municipal
d’Educació de Barcelona 7.320.564,00

9901 45120  73913 MC8 Transferència capital a l’Institut de Cultura
de Barcelona 20.087.512,00

37.532.076,00 37.532.076,00
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COMISSIONS DEL CONSELL MUNICIPAL

Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de desembre
de 2005 i aprovada el dia 17 de gener de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de desembre de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social, sota
la presidència de l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda.
Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Ricard
Josep Gomà i Carmona, Marina Subirats i Martori,
Immaculada Moraleda i Pérez, Pilar Vallugera i Bala-
ñà, Xavier Florensa i Cantons, Ignasi Fina i Sanglas,
Joaquim Forn i Chiariello, Jaume Ciurana i Llevadot,
Teresa M. Fandos i Payà, Ángeles Esteller i Ruedas,
M. Caridad Mejías i Sánchez i Xavier Basso i Ro-
viralta, assistits pel secretari general de la Corpora-
ció, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

També hi són presents la Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran, l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, la Sra.
Glòria Figuerola i Anguera, gerent del Sector de Ser-
veis Personals i el Sr. Joan Guix i Oliver, gerent de
l’Institut Municipal de Salut Pública de Barcelona.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 10 de novembre

de 2005, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte de la gestió inte-
gral i l’administració de la residència municipal Parc
Guinardó, per als exercicis 2006-2007, i per un im-
port d’1.665.115,58 euros.

2. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 10 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de la gestió integral i
l’administració de la residència assistida i llar residèn-
cia municipal Francesc Layret, per als exercicis 2006-
2007, i per un import de 2.305.643,08 euros.

3. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 10 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de la gestió integral i

l’administració de l’equipament municipal per a gent
gran Josep Miracle, per als exercicis 2006-2007, i per
un import d’1.905.751,40 euros.

4. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 14 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de la gestió dels habi-
tatges amb serveis per a la gent gran Campo
Sagrado, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 196.432,06 euros.

5. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 14 de novembre

de 2005, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte de la gestió dels
habitatges amb serveis per a la gent gran Gran Via,
per als exercicis 2006-2007, i per un import de
313.389,10 euros.

6. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 14 de novembre

de 2005, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte de la gestió dels
habitatges amb serveis per a la gent gran
Montnegre, per als exercicis 2006-2007, i per un im-
port de 271.345,58 euros.

7. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 14 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de la gestió dels apar-
taments tutelats de l’equipament municipal per a la
gent gran Pau Casals, per als exercicis 2006-2007, i
per un import de 360.839 euros.

8. Districte de l’Eixample
De la gerent municipal, de data 24 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de servei d’arranja-
ment d’habitatges del Districte de l’Eixample, dins del
Programa d’Atenció Primària, per als exercicis 2006-
2007, i per un import de 92.000 euros.

9. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 9 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de prestació de ser-
veis de gestió i animació del casal de joves de les
Corts, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
166.870 euros.

10. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 26 d’octubre de

2005, que adjudica a la societat Gecsa Ingeniería y
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Obras, SA el contracte de servei de comprovació de
les condicions dels habitatges dels residents estran-
gers reagrupants, per als exercicis 2005-2006, i per
un import de 75.287,34 euros.

11. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 2 de novembre de

2005, que adjudica a l’associació Pallapupas el con-
tracte del servei d’animació infantil a l’Hospital ma-
tern-infantil de Sant Joan de Déu, per als exercicis
2005-2006, i per un import de 77.617,77 euros.

12. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 24 de novembre de

2005, que adjudica a la societat Marinva Serveis i
Projectes, SL el contracte de gestió de l’animació i de
les activitats de l’estand de l’Ajuntament de Barcelona
al 43è Festival de la Infància, per als exercicis 2005-
2006, i per un import de 30.000 euros.

13. Districte de l’Eixample
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que adjudica a l’associació Esportiva Central
per a la gestió de les pistes poliesportives del parc
Joan Miró del Districte de l’Eixample, per als exercicis
2005-2006, i per un import de 42.000 euros.

14. Districte de l’Eixample
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que adjudica a la societat Eixample SPI, SL el
contracte per a la gestió de l’espai jove de l’Eixample,
per als exercicis 2005-2006, i per un import de
109.873,50 euros.

15. Districte d’Horta-Guinardó
De la gerent municipal, de data 9 de novembre de

2005, que adjudica al senyor Mariano Martí Querol el
contracte de gestió, en règim concessional, de l’ex-
plotació del bar-cafeteria del centre cívic del Guinar-
dó, per un període de dos anys, amb una pròrroga
màxima d’un any més, i per un cànon anual de 4.000
euros.

16. Districte d’Horta-Guinardó
De la gerent municipal, de data 15 de novembre de

2005, que adjudica a la societat QSL Serveis Cultu-
rals, SL el contracte de gestió del programa de nous
veïns i veïnes del Districte d’Horta-Guinardó, per als
exercicis 2005-2007, i per un import de 86.043 euros.

17. Districte d’Horta-Guinardó
De la gerent municipal, de data 15 de novembre de

2005, que adjudica a la societat Iniciatives i Progra-
mes, SL el contracte de suport a les activitats dels cen-
tres cívics del Districte d’Horta-Guinardó, per als exer-
cicis 2005-2007, i per un import de 158.870,25 euros.

18. Districte de Ciutat Vella
De la gerent municipal, de data 18 de novembre de

2005, que autoritza la despesa i adjudica a l’Associa-
ció Mestres Rosa Sensat de Barcelona el contracte
de gestió de la sala de lectures Àngel Baixeras, per
als exercicis 2005-2006, i per un import d’11.753,44
euros.

El Sr. Forn pregunta, respecte al punt 4, el perquè
del retard de la posada en marxa del contracte de

gestió dels habitatges per a gent gran del carrer de
Campo Sagrado, ja que les obres van finalitzar el
maig de 2005.

La Sra. Figuerola respon que els apartaments fun-
cionen des del dia que es van inaugurar i que el local
de la planta baixa cedit a la Generalitat d’acord amb
el Conveni d’equipaments entrarà en funcionament
properament.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Donacions acceptades per l’Institut de Cultura

de Barcelona.
El Sr. Mascarell dóna compte de les últimes dona-

cions acceptades per la Junta de Govern de l’Institut
de Cultura que, en la sessió del 28 d’octubre passat,
va acordar: acceptar i agrair als Srs. Josep Maria
Sánchez i Anglès i Jordi Lladó i Vilaseca la donació
de diverses escultures, dibuixos, àlbums i un fons do-
cumental i fotogràfic dels escultors Ermenter Valls i
Valls, Antonio Ramón González i Concepció Vélez
Serra amb destinació al Museu Frederic Marès; ac-
ceptar i agrair al Sr. Alberto Bellós Monsó la donació
d’una col·lecció de negatius de vidre, obra del seu
pare, el Sr. Alberto Bellós Agulló, de les vivendes del
Congrés amb destinació a l’arxiu fotogràfic de l’Arxiu
Històric de la Ciutat; acceptar i agrair al Sr. Guillem
Busquets Giralt la donació de 129 rotllos de pianola
amb destinació al Museu de la Música; i acceptar i
agrair a la Sra. Marta Ràfols i Vaillés la donació d’ins-
truments musicals amb destinació al Museu de la
Música. En els expedients hi consten els informes
preceptius de directors i tècnics, que valoren positiva-
ment aquestes donacions, que incrementen el valor
patrimonial dels fons dels respectius museus.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

2. Ratificar el protocol de col·laboració entre la Di-
putació de Barcelona i l’Ajuntament de Barcelona per
a la construcció del centre cultural del Born, de 5 de
maig de 2005, així com el conveni específic de suport
a les infraestructures i equipaments XBMQ 2004-
2007, en que la Diputació de Barcelona aporta la
quantitat de 30.000.000 euros, en els exercicis 2005-
2007 per a la construcció del centre cultural del Born.

El Sr. Mascarell explica que la Diputació de Barce-
lona, amb aquest protocol, aporta la quantitat de 30
milions d’euros per a la construcció del Centre Cultu-
ral del Born.

El Sr. Ciurana avança el vot favorable del seu Grup
i torna a demanar que, atès que l’Ajuntament queda
alliberat de la inversió, cal recordar el compromís de
senyalitzar els punts vinculats a l’11 de setembre de
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1714, a través d’una ruta que relligui els diferents es-
cenaris de la Ciutat perquè recuperar la memòria his-
tòrica de la Ciutat és un fet positiu.

La Sra. Esteller avança el suport del seu Grup a la
proposta, però recorda que van presentar un prec re-
ferent al Centre Cultural del Born, que encara no ha
estat respost, on demanaven la creació d’una Taula
per redefinir els seus continguts, que espera que es
puguin consensuar i mostrin la història de la Ciutat.

El Sr. Mascarell agraeix el suport dels Grups i
agraeix, també, a la Diputació de Barcelona aquesta
important participació econòmica per al desenvolupa-
ment del projecte. Quant als comentaris dels regi-
dors, diu que a primers de 2006 es podrà discutir el
projecte museístic definitiu en una taula de treball
com ja es va fer fa un any en definir les línies mestres
del projecte. Pel que fa a la ruta del 1714, pensa que
és una qüestió que no cal vincular en aquests recur-
sos, i recorda que el govern de Catalunya va crear
una Comissió 2014 per rememorar els esdeveni-
ments de fa tres segles, que l’Ajuntament de Barcelo-
na hi va ser convidat i que una de les iniciatives que
s’hi plantejarà és senyalitzar aquesta ruta que, si no
es desenvolupa en aquest àmbit, es desenvoluparà
com a projecte de la Ciutat.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

3. Prorrogar el contracte núm. 04000562 per a la
gestió del servei d’atenció domiciliària en el marc dels
serveis socials d’atenció primària de l’Ajuntament de
Barcelona corresponent a la zona 1 (Dte. Ciutat Vella
i Dte. Sants-Montjuïc), durant un període de sis me-
sos, des del dia 1 de gener fins al dia 30 de juny de
2006, de conformitat amb el que preveu la clàusula
5 del plec regulador d’aquest contracte. Autoritzar,
per a fer front a aquesta pròrroga, la despesa
d’1.680.552,35 euros, que anirà a càrrec del Pressu-
post de 2006, d’acord amb el desglossament pressu-
postari que consta en full annex, condicionada a
l’existència de crèdit adequat i suficient per a finançar
les obligacions derivades d’aquest contracte en
l’exercici corresponent i disposar-la a favor de CTF
Serveis Sociosanitaris, amb CIF núm. F-08753022,
adjudicatària del contracte. Requerir l’adjudicatari
perquè en el termini de quinze dies naturals des del
següent al de la notificació de la present pròrroga del
contracte, ingressi a la Caixa de la Corporació la
quantitat de 67.222,09 euros en concepte de garantia
i perquè en el termini de trenta dies naturals des del
següent al de la notificació d’aquest acord es personi
a les dependències de la Secretaria Tecnicojurídica
del Sector de Serveis Personals (Av. Diagonal, 233,
6a planta) per a la formalització de dita pròrroga, fent-
li advertiment que de no complir aquests requisits,
l’Administració podrà declarar resolt el contracte.

Prorrogar el contracte núm. 04000563 per a la ges-
tió del servei d’atenció domiciliària en el marc dels
serveis socials d’atenció primària de l’Ajuntament de
Barcelona corresponent a la zona 2 (Dte. de l’Eixam-
ple, Dte. de les Corts, i Dte. de Sarrià-Sant Gervasi),
durant un període de sis mesos, des del dia 1 de ge-
ner fins al dia 30 de juny de 2006, de conformitat amb
el que preveu la clàusula 5 del plec regulador
d’aquest contracte. Autoritzar, per a fer front a aques-

ta pròrroga, la despesa d’1.613.039,43 euros, que
anirà a càrrec del Pressupost de 2006, d’acord amb
el desglossament pressupostari que consta en full an-
nex, condicionada a l’existència de crèdit adequat i
suficient per a finançar les obligacions derivades
d’aquest contracte en l’exercici corresponent i dispo-
sar-la a favor de ABD (Associació Benestar i Desen-
volupament), amb CIF núm. G-59435180, adjudicatà-
ria del contracte. Requerir l’adjudicatari perquè en el
termini de quinze dies naturals des del següent al de
la notificació de la present pròrroga del contracte, in-
gressi a la Caixa de la Corporació la quantitat de
64.521,58 euros en concepte de garantia i perquè en
el termini de trenta dies naturals des del següent al
de la notificació d’aquest acord es personi a les de-
pendències de la Secretaria Tecnicojurídica del Sec-
tor de Serveis Personals (Av. Diagonal, 233, 6a plan-
ta) per a la formalització de dita pròrroga, fent-li
advertiment que de no complir aquests requisits, l’Ad-
ministració podrà declarar resolt el contracte.

Prorrogar el contracte núm. 04000564 per a la ges-
tió del servei d’atenció domiciliària en el marc dels
serveis socials d’atenció primària de l’Ajuntament de
Barcelona corresponent a la zona 3 (Dte. de Gràcia,
Dte. d’Horta-Guinardó i Dte. de Nou Barris), durant un
període de sis mesos, des del dia 1 de gener fins al
dia 30 de juny de 2006, de conformitat amb el que
preveu la clàusula 5 del plec regulador d’aquest con-
tracte. Autoritzar, per a fer front a aquesta pròrroga,
la despesa d’1.641.126,46 euros, que anirà a càrrec
del Pressupost de 2006, d’acord amb el desglossa-
ment pressupostari que consta en full annex, condi-
cionada a l’existència de crèdit adequat i suficient per
a finançar les obligacions derivades d’aquest con-
tracte en l’exercici corresponent i disposar-la a fa-
vor de CTF Serveis Sociosanitaris, amb CIF núm.
F-08753022, adjudicatària del contracte. Requerir
l’adjudicatari perquè en el termini de quinze dies na-
turals des del següent al de la notificació de la pre-
sent pròrroga del contracte, ingressi a la Caixa de la
Corporació la quantitat de 65.645,06 euros en con-
cepte de garantia i perquè en el termini de trenta dies
naturals des del següent al de la notificació d’aquest
acord es personi a les dependències de la Secretaria
Tecnicojurídica del Sector de Serveis Personals (Av.
Diagonal, 233, 6a planta) per a la formalització de
dita pròrroga, fent-li advertiment que, de no complir
aquests requisits, l’Administració podrà declarar re-
solt el contracte.

Prorrogar el contracte núm. 04000565 per a la ges-
tió del servei d’atenció domiciliària en el marc dels
serveis socials d’atenció primària de l’Ajuntament de
Barcelona corresponent a la Zona 4 (Dte. Sant
Andreu i Dte. Sant Martí), durant un període de sis
mesos, des del dia 1 de gener fins al dia 30 de juny
de 2006, de conformitat amb el que preveu la clàusu-
la 5 del plec regulador d’aquest contracte. Autoritzar,
per a fer front a aquesta pròrroga, la despesa
d’1.066.254,98 euros, que anirà a càrrec del Pressu-
post de 2006, d’acord amb el desglossament pressu-
postari que consta en full annex, condicionada a
l’existència de crèdit adequat i suficient per a finançar
les obligacions derivades d’aquest contracte en
l’exercici corresponent i disposar-la a favor de ABD
(Associació Benestar i Desenvolupament), amb CIF
núm. G-59435180, adjudicatària del contracte. Re-
querir l’adjudicatari perquè en el termini de quinze
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dies naturals des del següent al de la notificació de la
present pròrroga del contracte, ingressi a la Caixa de
la Corporació la quantitat de 42.650,20 euros en con-
cepte de garantia i perquè en el termini de trenta dies
naturals des del següent al de la notificació d’aquest
acord es personi a les dependències de la Secretaria
Tecnicojurídica del Sector de Serveis Personals (Av.
Diagonal, 233, 6a planta) per a la formalització de
dita pròrroga, fent-li advertiment que de no complir
aquests requisits, l’Administració podrà declarar re-
solt el contracte.

El Sr. Gomà explica que amb aquest acord es pro-
posa la pròrroga ordinària del servei d’atenció domici-
liària. Recorda que aquest contracte, formalitzat el ju-
liol de 2004, per cobrir la primera fase del nou model
de servei d’atenció domiciliària de caràcter integral,
es va fer per un termini de 18 mesos –6 mesos
menys que els contractes anteriors–, perquè va sem-
blar més prudent, atès el seu caràcter innovador. La
valoració que es fa del funcionament del servei du-
rant aquest període és positiva, tant pel que fa a la
taxa de cobertura com per la qualitat de les prestaci-
ons, i ara es considera convenient fer aquesta pròrro-
ga per iniciar un altre contracte l’1 de juliol de 2006,
coincidint amb la posada en marxa de la segona fase
del nou model de servei d’atenció domiciliària de ca-
ràcter integral.

El Sr. Forn avança el suport del seu Grup a la pro-
posta, però no està d’acord amb què el servei funcio-
ni tan bé com el regidor manifesta perquè, tot i que
l’augment de recursos econòmics ha estat important,
cal tenir en compte que es partia d’una situació molt
baixa. Pensa que els recursos que es destinen a
l’atenció domiciliària són totalment insuficients i cons-
tata que en el mateix expedient, els informes dels
Districtes evidencien la manca de recursos; per
exemple, el Districte de Ciutat Vella fa constar en l’in-
forme que el 2004 ha patit una situació de manca de
resposta d’acolliment residencial per part de l’ICAS,
que ha comportat l’augment dels servei d’atenció do-
miciliària a les persones més grans de 65 anys; que
el 47% dels casos reben un servei per sota de les
dues hores setmanals, i que caldria un increment de
90 hores setmanals; en l’informe del Districte de
Sants es manifesta que la mitjana d’hores setmanals
dedicada a cada llar és inferior a la desitjada i lluny
de l’objectiu del mateix Districte, que és de 4 hores
per setmana. Recorda que el maig de 2004, el seu
Grup va fer una pregunta al regidor sobre el temps
que es considerava convenient dedicar a cada llar i
es va respondre que l’any 2002 la mitjana va ser de
4,4 hores, i l’any 2003 de 4,8 hores, però als Distric-
tes esmentats no s’arriba ni de lluny a aquestes hores
de prestació del servei. Manifesta que tots els Distric-
tes informen en un sentit similar, pel que fa al 2004, i
en relació al 2005, es reprodueix la mateixa situació
de manca de recursos i, per exemple, el Districte de
Ciutat Vella fa notar que, als vols del 12 de juliol, ja
no es poden cobrir les necessitats de dos barris del
Districte per manca de pressupost i que es produei-
xen llistes d’espera. Els informes són la demostració
més clara que aquest servei d’atenció domiciliària,
malgrat l’increment percentual respecte a anys ante-
riors, no té els recursos suficients. La pròrroga conti-
nua amb el mateix pressupost del 2005 i, per tant, el
2006 hi haurà els mateixos recursos i les mateixes
mancances.

La Sra. Esteller avança que, per responsabilitat, el
seu Grup donarà suport a la pròrroga. Constata, però,
que es produeix un endarreriment de sis mesos per la
incorporació dels elements inicialment previstos en el
nou model a partir de 2006. Esmenta que amb la
pròrroga no es produeix cap increment substancial
dels recursos per poder dur a terme els objectius del
servei per a l’atenció domiciliària, tampoc es fa front a
les noves necessitats, perquè més enllà que s’im-
planti el nou model de serveis integrals per a tothom
hi ha mancances substancials als Districtes de Ciutat
Vella, Sarrià-Sant Gervasi i Sant Martí, alhora que a
Sants hi ha queixes generalitzades d’insuficiència de
cobertura. L’endarreriment en la implantació del nou
model perjudicarà els usuaris perquè el servei no co-
breix l’objectiu que una persona amb grau de depen-
dència lleu pugui estar-se al seu domicili.

El Sr. Gomà manifesta que el servei no està
exempt de dificultats i que, qualsevol procés de canvi
en un servei complex amb gestió territorialitzada, té
dificultats d’implantació que cal superar i corregir,
però considera que el grau de consolidació de les
pautes de prestació del nou model estan madures.
Sap que encara no és un servei de caràcter univer-
sal, i que no hi ha cap llei del Parlament català que
hagi declarat com un dret social de ciutadania l’accés
a l’atenció domiciliària amb independència del grau
de recursos de les persones. L’Ajuntament dóna
aquest servei en condicions de no universalitat en
l’accés, focalitzant la prestació en les unitats familiars
amb rendes més baixes i fent tot el possible per in-
crementar els recursos perquè la taxa de cobertura
arribi a persones amb rendes mitjanes. Destaca la
importància que la nova Llei de serveis socials del
Parlament de Catalunya situï l’atenció domiciliària en
l’àmbit de serveis d’accés universal.

Pel que fa als comentaris, quant a la intensitat del
servei, es parla de 2 hores 30 minuts o de 4 hores 30
minuts perquè la forma de calcular la intensitat del
servei és quantificant les hores que es dediquen a
cada persona, i avança que el 2005 s’acabarà supe-
rant l’objectiu inicial de les 5 hores setmanals. Des
del punt de vista de l’evolució de la cobertura en el
moment inicial, l’1 de juliol del 2004, hi havia 6.120
persones ateses, a finals de 2004, 6.856 i s’acabarà
el 2005 amb unes 7.850 persones ateses. En els 18
mesos de prestació del servei, aquestes xifres signifi-
quen un 29% d’increment i, si se sumen els serveis
que es presten mitjançant convenis o amb contractes
específics, l’increment és d’un 32% i el total de perso-
nes ateses l’any 2005 és de 9.280. Aquesta cobertura
possibilita el compliment de l’objectiu del PAM, que
és arribar a les 13.000 persones ateses al final del
2007. Des del punt de vista dels recursos durant
aquests 18 mesos, l’increment del pressupost ha es-
tat del 34,12% i en el pressupost que s’aprovarà en el
proper Plenari, l’increment per al 2006 se situarà en
el 20% amb la novetat que, per primera vegada, el
govern de la Generalitat aportarà el 60% d’aquest
increment –1,2 milions d’euros– i el conveni marc in-
clourà una clàusula perquè les progressives aporta-
cions de finançament de la Generalitat se situïn, com
a mínim, en aquest percentatge. Afirma que el preu
per hora de prestació del servei va créixer molt durant
el 2004 perquè, per primer cop, hi va haver un conve-
ni laboral de treballadores familiars, que va suposar
un increment important i necessari de les condicions
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laborals, que va absorbir una part dels recursos que
no es van convertir en increment de cobertura.

El Sr. Forn no vol entrar en el debat de les rendes
mitjanes i altes, l’únic que demana el seu Grup és
que es compleixin els objectius marcats al PAM. Diu
que el regidor torna a parlar, segons li interessa, de
llars o de persones, però recorda que el compromís
del PAM de 2003 era arribar a 6.000 llars, objectiu
que encara avui no es compleix.

La Sra. Esteller diu que el Sr. Gomà sempre dife-
rencia entre universalització i cobertura, però que en
funció del grau de cobertura hi pot haver una aproxi-
mació important dels dos conceptes i, en aquest sen-
tit, s’està molt lluny d’aproximar-se a la cobertura i als
objectius establerts al PAM. Insisteix que per al 2006
el servei havia de ser integral i amb més prestacions,
i que aquest objectiu es demorarà els sis mesos de la
pròrroga. Manifesta el dèficit d’hores amb què les
persones reben el servei i reclama celeritat i assigna-
ció de recursos, ja que el ritme de creixement del ser-
vei està molt per sota del necessari per assolir els ob-
jectius.

El Sr. Gomà expressa la seva confiança que el
mandat s’acabarà complint els objectius del PAM
–4% de cobertura, 13.000 persones ateses, amb una
intensitat de 5 hores setmanals.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Forn expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

4. Prorrogar el contracte per a la concertació de 50
places d’acolliment residencial de caràcter temporal i
tractament social, adreçat a persones sense sostre
en fase inicial o avançada de desarrelament social al
Centre Sant Joan de Déu Serveis Socials, durant un
període d’un any (des de l’1 de gener fins al 31 de
desembre de 2006), per un import de 379.390,65
euros, de conformitat amb el que preveu la clàusula 6
del plec regulador d’aquest contracte. Autoritzar per a
fer front a l’esmentada pròrroga, la despesa de
379.390,65 euros, que anirà amb càrrec a la partida
227.19 311.40 0201 del Pressupost de 2006, condi-
cionada a l’existència de crèdit adequat i suficient per
a finançar les obligacions derivades d’aquest contrac-
te en l’exercici corresponent, d’acord amb l’article
69.4 del Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny,
pel qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes
de les Administracions públiques. Disposar l’esmen-
tada quantitat a favor de l’entitat Sant Joan de Déu
Serveis Socials, amb CIF núm. Q-5800637-J, adjudi-
catària del contracte. Dispensar l’adjudicatari de
constituir la garantia definitiva. Requerir l’adjudicatari
perquè en el termini de trenta dies naturals des del
següent al de la notificació d’aquest acord es personi
a les dependències de la Secretaria Tecnicojurídica
del Sector de Serveis Personals (Av. Diagonal, 233,
6a planta) per a la formalització de dita pròrroga, fent-
li advertiment que de no complir aquests requisits,
l’Administració podrà declarar resolt el contracte.

El Sr. Gomà explica que, amb aquest acord, es
proposa una pròrroga del contracte amb el Centre
Sant Joan de Déu Serveis Socials, que és un centre
d’acolliment nocturn per a persones sense sostre
amb el qual, des dels anys vuitanta, l’Ajuntament
manté una col·laboració estable. Les 50 places de
què disposa estan concertades per l’Ajuntament i el

règim de finançament és 100% públic. La valoració
que fa del servei és molt positiva i el centre d’acolli-
ment és una peça important del model d’atenció a
persones sense sostre que l’Ajuntament té.

El Sr. Forn avança el vot favorable del seu Grup a
la pròrroga.

La Sra. Esteller avança el vot favorable del seu
Grup a la pròrroga. Destaca la bona feina que des
d’aquest Centre s’està fent i manifesta la necessitat
que aquest règim de concert s’estengui a altres àm-
bits, ja que permet treballar amb una certa estabilitat i
millora la prestació dels serveis.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Forn expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

5. Aprovar inicialment el Pla d’Acció de Drogode-
pendències de Barcelona 2006-2008, sotmetre’l a in-
formació pública per un període de 30 dies perquè
s’hi puguin formular suggeriments i al·legacions, i en-
comanar-ne la gestió a l’Agència de Salut Pública de
Barcelona.

La Sra. Mayol presenta el Pla i recorda que l’Ajun-
tament elabora periòdicament plans d’actuació sobre
drogodependències, fins ara amb un ampli consens
polític, ara té el de quatre grups i confia arribar, els
propers dies, al de tots els Grups municipals. Recor-
da que el grup polític de drogues de l’Ajuntament,
sense tenir una estructura orgànica específica, fa el
seguiment de totes les polítiques de drogues i és un
element bàsic de consens i diàleg. El Pla s’ha elabo-
rat després d’un any de debat, no només en el si del
grup polític de drogues, sinó també en el si de molts
espais de cooperació i participació; ha tingut, entre
d’altres, la participació explícita de proveïdors, ex-
perts, administració municipal, altres administracions
i la Federació d’associacions de veïns. Recull, per
tant, el pensament de la Ciutat. Destaca que el Pla té
la capacitat d’adaptar-se a la realitat i afirma que la
diagnosi que avui es té del consum de drogues a la
ciutat de Barcelona és diferent de la de fa 20 anys. Hi
ha una tendència descendent en el consum de tabac,
però hi ha una igualació preocupant entre homes i
dones en el seu consum, especialment en el sector
juvenil, on l’inici en el consum per part de les noies és
superior al dels nois. Quant al consum d’alcohol, apa-
reix en els últims anys una problemàtica nova: dismi-
nueix el seu consum com a ús vinculat a l’alimentació
i augmenta el consum en caps de setmana vinculat al
lleure, segons el model anglosaxó. Pel que fa al
cànnabis, qualifica de problemàtica la canalització
que del seu ús en fa el sector juvenil; no hi ha cons-
ciència suficient que no és innocu, alhora que una
part del sector adult dramatitza el seu consum equi-
parant-lo al consum d’heroïna o cocaïna i, en qualse-
vol cas, considerant que és la seva porta d’entrada,
situació que, afortunadament, no és certa, però
aquestes consideracions enfrontades dificulten el tre-
ball preventiu. Pel que fa al consum d’heroïna hi ha
una tendència decreixent i de canvi, cada cop es con-
sumeix més droga fumada que injectada, però plante-
ja encara problemes de molta marginalitat. Quant al
consum de cocaïna, hi ha una tendència creixent
amb una certa banalització i desconeixement de les
problemàtiques que pot generar perquè els efectes fí-
sics i el deteriorament són menys evidents que amb
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l’heroïna, però té una gran capacitat de crear proble-
mes de salut mental i desestructuració psicològica.
Explica que els canvis que cal introduir a les políti-
ques perquè s’adaptin a la nova situació són: a esca-
la preventiva, continuar els 11 programes que estan
en marxa des de l’Agència de Salut Pública i que
s’inscriuen en el treball quotidià del sistema educatiu i
del lleure; esmenta com a novetat el programa espe-
cífic sobre la banalització de l’ús del cànnabis, que es
duu a terme a 40 escoles de la Ciutat entre alumnes
principalment de secundària i que l’any vinent s’oferi-
rà a totes les escoles de Catalunya perquè la Caixa
de Catalunya coopera en el seu finançament. A esca-
la assistencial, el repte és adequar l’estructura
assistencial per respondre a les noves situacions;
està d’acord amb els plantejaments de la Generalitat
que, pel que fa a l’heroïna i a la cocaïna, considera
necessari apropar la xarxa de salut mental i la xarxa
de drogodependències perquè molts problemes deri-
vats de l’ús de cocaïna tenen a veure amb problemes
de salut mental i incideix cada cop més a la xarxa
d’atenció primària amb recursos d’atenció a les
drogodependències, fent un vincle important entre les
tres xarxes. Finalment, la tercera línia de treball, la
política de disminució de danys, la porta a terme
l’Ajuntament des dels noranta amb el suport de tots
els Grups polítics. Aquestes mesures són difícils
d’aplicar perquè, per exemple, els anys noranta, van
significar la introducció dels programes de manteni-
ment amb metadona. Destaca com a fet positiu que
la taxa de retorn dels programes d’intercanvi de xerin-
gues el 2004, ha estat del 76%; han disminuït les ma-
lalties infeccioses i l’esperança de vida dels heroi-
nòmans ha augmentat 21 anys, tot i que encara està
25 anys per sota de la de la resta de la població; i els
malalts de sida entre el 2003-2004 han baixat d’un
16%. Continuant en aquesta línia es reforçaran els
programes de disminució de danys, on des de fa un
temps s’hi ha incorporat el programa de consum su-
pervisat per ajudar determinats sectors de la població
que, malgrat les dificultats d’implantació, ha tingut
uns resultats positius amb percentatges significatius;
al centre de Baluard, 200 persones en onze mesos i
en el cas de la Vall d’Hebron una de cada cinc són
persones que han deixat de consumir drogues per via
parenteral i han passat a utilitzar programes de man-
teniment amb metadona o a utilitzar suport.

El Sr. Puigdollers enfoca l’assumpte segons el que
creuen que és veritablement important de la proble-
màtica de les drogues a la Ciutat. Creu que des de fa
un any i mig o dos, sobretot mediàticament, s’ha des-
enfocat l’assumpte. Afirma que el consum de drogues
és el problema de salut pública més important de la
Ciutat i en el seu conjunt és el que dóna el nombre
més elevat d’anys de vida perduts i aquest és un pa-
ràmetre sanitàriament important perquè quan una so-
cietat aconsegueix esperances de vida tan altes com
les que hi ha a Catalunya i a Barcelona, la gran bata-
lla és que la gent jove no es mori abans d’hora. Com
a segona qüestió, afirma que des de fa un any i mig
hi ha molt mala gestió del Pla de drogues, que s’ha
desviat l’atenció de la veritable problemàtica i hi ha
confrontació amb els veïns per la manca de diàleg
sobre la ubicació de determinats centres i el procés
es complica perquè l’equip de govern ho fa mala-
ment. Des de CiU, els sembla que l’alcohol és el pro-
blema més gran que té la Ciutat, el “botellón” és un

dels problemes de salut pública de la Ciutat, i no es
refereix a la cervesa o a l’entrepà que es pren, per
exemple, a la plaça Sant Miquel, que no és un proble-
ma ni de civisme ni de convivència ciutadana, ni de
salut pública. Afirma que el “botellón” és un problema
greu de consum de begudes alcohòliques fora de les
pautes d’alimentació tradicionals de la mediterrània, i
que el problema de la Ciutat no és l’heroïna ni les sa-
les de venopunció, sinó el consum d’alcohol en grans
quantitats especialment els dijous, divendres i dissab-
tes al vespre. Manifesta que el tabac segueix sent un
problema amb una batalla que s’està guanyant per-
què l’opinió pública ja ha decidit que el tabac no és bo
i, curiosament, el punt més problemàtic està en les
dones, en el sentit que els consums entre homes i
dones i entre els adolescents s’igualen. El tercer pro-
blema és la marihuana; a la Ciutat es produeix un fet
tan curiós com que es facin fires de marihuana i es
confon el seu ús terapèutic –justificat– amb el con-
sum indiscriminat, en considerar que la marihuana és
menys perillosa que el tabac. Cal tenir clar que la
marihuana, com a mínim, és tan perillosa com el ta-
bac i en aquest sentit el Pla intenta de forma correcta
aconseguir que, en l’opinió pública, la marihuana tin-
gui el mateix tracte que el tabac. Pel que fa a la coca-
ïna, comparteix el punt de vista de la regidora, ja que,
segurament, és la droga dura més important a la Ciu-
tat, malgrat no tenir la transcendència pública que ha
tingut històricament la heroïna, perquè el consum es
produeix en llocs més reservats, però des del punt de
vista de deteriorament de la salut de les persones, és
més greu que l’heroïna, perquè deteriora les perso-
nes més ràpidament. Fa una última consideració so-
bre les drogues sintètiques perquè pensa que no s’hi
posa suficient èmfasi i demana que s’estudiï i s’actuï
sobre l’ús combinat de l’haixix, l’alcohol i les drogues
sintètiques que, segurament, són una de les darreres
causes de molts accidents de trànsit. Manifesta, final-
ment, que les sales de venopunció no són un proble-
ma, sinó una solució i demana que s’entengui
d’aquesta manera perquè cal que siguem capaços
d’entendre que la Ciutat necessita sales de veno-
punció per actuar sobre les persones que amb el pro-
grama de metadona, no s’ha aconseguit que entrin
en processos normalitzats de vida. El seu Grup ha
plantejat un seguit de criteris per a aquests equipa-
ments, perquè entenen que els criteris tècnics han de
fixar la seva ubicació i demana, especialment al go-
vern municipal, que es deixi d’espectacles i prengui
les decisions que els tècnics proposen. Les sales són
el lloc de tractament per a les persones heroinò-
manes i cal ubicar-les on hi ha els heroïnomans. In-
sisteix que l’equip de govern deixi de barallar-se i
governi. Avança el vot favorable del seu Grup a
la proposta i manifesta tot el suport en aquest as-
sumpte.

La Sra. Esteller recorda que el PP sempre ha insis-
tit que el consum de drogues ha variat, que ja no es
basa en l’heroïna, que tenia un gran component de
marginació social, sinó en altres drogues amb un
component de marginació menor, però amb uns efec-
tes psiquiàtrics molt considerables. Pensen que cal
una nova estratègia davant del canvi; en el Pla es llui-
ta contra la banalització del consum, però creuen que
cal actuar amb més determinació especialment pel
que fa al consum de l’alcohol, el cànnabis i les dro-
gues de síntesi, perquè hi ha molta més gent jove
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que té accés a un tipus de drogues que són molt per-
judicials a mig termini i el gran problema a què s’ha
de fer front és que la gent jove encara no percep el
risc de consumir drogues i les associen amb la diver-
sió, fet que obliga a lluitar en contra, també, d’uns
costums socials que perjudiquen la lluita contra la
droga. Creuen que cal actuar, també, amb més deter-
minació quant al consum d’alcohol i les drogues al
carrer, tenint en compte, especialment, la forma que
aquestes drogues actuen sobre la conducta dels me-
nors. Cal més control a les escoles i als locals d‘oci
per evitar-ne la compravenda perquè se sap on es
consumeix i on es ven la droga i cal actuar amb més
determinació. Dins de les mesures preventives, creu
que cal potenciar el seu caràcter transversal, perquè
siguin més eficaces. Afirma que el Pla recull una part
de noves estratègies per lluitar contra el consum,
però creuen, també, que cal actuar amb més determi-
nació i, en aquest sentit, han presentat les esmenes.
D’altra banda, consideren que el Pla no té suport sufi-
cient, sinó que s’acompanya d’un Pla d’equipaments
que el PP va posar com a requisit indispensable i per
això comparteix el que s’ha exposat que les sales
d’atenció als drogodependents no són un problema,
sinó una solució per a molta gent que ha de ser ate-
sa, però el problema apareix quan aquest equipa-
ment s’ubica en un lloc que no és l’idoni; manifesta la
mala gestió que fins ara ha portat a terme l’Ajunta-
ment cada vegada que s’ha decidit obrir un centre
—Baluard i Vall d’Hebron— per la forma com s’ha
gestionat la decisió d’ubicar-lo en un determinat em-
plaçament, sense adoptar un seguit de mesures de
reforç per evitar l’impacte negatiu en l’entorn. Cal te-
nir uns equipaments basats en uns estudis de neces-
sitats, amb justificació de la ubicació i del seu impacte
en l’entorn i amb una un mapa d’equipaments que
mostri la seva distribució. Troben a faltar aquest do-
cument perquè el que figura a l’expedient és un docu-
ment d’intencions, que no recull la redistribució
d’equipaments en funció de les necessitats ni la seva
naturalesa com equipament de Ciutat o metropolità i
no s’explicita com es finançaran. Pels motius que ha
exposat van presentar unes al·legacions el 25 de no-
vembre que, a partir de la resposta del 29 de novem-
bre, van comprovar que només van ser recollides
parcialment i van donar 24 hores per presentar una
sèrie d’esmenes a les al·legacions recollides i un se-
guit d’observacions que fins avui no els han dit si ha-
vien estat recollides o no. En el procés, troba a faltar
la diligència necessària que l’equip de govern hauria
de tenir per arribar a un consens.

La Sra. Mayol no admet que es qüestioni el proce-
diment perquè recorda que en el grup polític de dro-
gues es va acordar que el termini per presentar es-
menes finalitzava el dia 25, que el PP i CiU les van
presentar en aquesta data i que la forma com havien
estat incorporades al text es va comunicar als Grups.
Puntualitza que el PP el dia 26 o 27 de novembre –ja
fora de termini– van presentar unes altres esmenes
de més envergadura que les inicials, la qual cosa li
sembla bé perquè fins al mes de febrer, que s’apro-
varà definitivament el Pla, és possible incorporar el
que es consideri necessari. Entén que és molt impor-
tant arribar a un acord i de la mateixa manera que ja
s’ha aconseguit un acord amb CiU farà el possible
per aconseguir-lo també amb el PP. Quant al Pla
d’equipaments, insisteix que el que s’ha presentat és

un Pla d’equipaments, no un mapa, perquè diu qui-
nes són les necessitats de la Ciutat en els tres pro-
pers anys i on s’hauran d’ubicar els recursos i de quin
tipus són, però el que no es farà és dir les localitzaci-
ons exactes perquè s’han fixat uns criteris, en bona
part introduïts per CiU, que determinen el procedi-
ment que caldrà seguir per obrir un centre d’aquestes
característiques, que hi haurà una comissió tècnica,
integrada pels gerents de diferents instàncies sanità-
ries i el gerent del Districte on s’hagi d’ubicar, que
farà una proposta i que cada Districte decidirà en
quin procés participatiu es gestiona. Esmenta que en
el Pla d’equipaments es parla que el consum supervi-
sat tindrà dues estratègies complementàries: una
d’acció directa en els llocs on hi hagi una alta concen-
tració de consumidors per via parenteral, amb especi-
al impacte a la via pública (situació que es produeix a
Ciutat Vella i a Nou Barris), i una altra de contenció
en el territori a la resta d’espais més problemàtics per
evitar el desplaçament i la concentració de malalts en
determinades zones i acostar els serveis als seus
llocs de residència habitual; aquests equipaments es-
taran associats a recursos sanitaris nous o als ja
existents –com en el cas de l’hospital de la Vall
d’Hebron. Discrepa quant a les drogues de síntesi,
perquè li sembla que tant PP com CiU li donen més
rellevància de la real perquè els professionals que hi
treballen no detecten una problemàtica tan punyent
com la que es manifesta aquí, però si cal, es reforça-
ran les accions en aquest punt. Pel que fa a l’eficàcia
en el control del tràfic de drogues, diu que ella matei-
xa i els regidors de Districte han demanat una actua-
ció intensa i contundent dels mossos d’esquadra, pre-
ocupació que amb anterioritat havia estat tramesa al
Cap superior de policia. Comparteix amb el Sr.
Puigdollers l’afirmació que en els últims temps hi ha
hagut un cert desenfocament en parlar de drogo-
dependències, especialment mediàtic, no perquè
l’hagin produït els mitjans, sinó perquè és un assump-
te punyent que s’ha focalitzat únicament en una part
del problema. Està d’acord amb les consideracions
exposades pel que fa a l’alcohol amb un matís: pensa
que el fenomen del “botellón” no és el que passa a
Barcelona on el que hi ha és un gran consum d’alco-
hol els caps de setmana, però el consum al carrer és
una anècdota perquè es consumeix molt alcohol en
discoteques, bars, etc. Insisteix, però, que l’ús lúdic
de l’alcohol, els caps de setmana, els preocupa molt.
Finalment diu que es fan fires per difondre el
cànnabis, que no és el mateix que dir que es fan fires
per a la difusió de la marihuana, però comparteix amb
el Sr. Puigdollers que és un missatge subliminal, que
no interessa i des del Programa de drogo-
dependència es treballarà perquè no sigui així. Quant
als problemes de consum higiènic, és cert que són
una solució i no un problema, però no està d’acord
amb l’afirmació que durant l’últim any i mig s’hagi fet
una mala gestió, especialment pensant amb l’Agèn-
cia de Salut Pública. Accepta la crítica que no hi ha
hagut prou unitat en el missatge polític llançat i a l’ho-
ra d’impulsar un programa difícil d’aplicar, nou i que
pot generar rebuig social, no és bo que no hi hagi ha-
gut un missatge prou unitari per part del govern muni-
cipal. La gestió d’aquest assumpte, però, pensa que
ha estat correcta i diu que a Espanya hi ha dues ex-
periències en aquest àmbit, la de Madrid, que tot i ser
interessant i en el seu moment molt nova, a Barcelo-
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na no serveix, perquè seria ubicar les sales a un es-
pai lluny de la Ciutat i absolutament degradat; l’altra
experiència és la de Bilbao, on recorda que per arri-
bar a l’equipament ubicat al centre de la ciutat, durant
un any, els toxicòmans van haver de ser acompa-
nyats per l’ertzaintza, van haver de modificar la ubica-
ció i després d’un procés llarg i interessant, del que
es pot aprendre, encara no tenen el suport veïnal, tot
i que no pateixen actituds agressives. El que es fa a
Barcelona es fa entre tots; és difícil que les estratègi-
es de consum supervisat s’instal·lin a la ciutat, s’ins-
criguin en recursos sanitaris existents a ser possible, i
es facin cinc equipaments els propers tres anys, i fer-
ho en una ciutat densa i petita en espai és complicat;
amb això no vol dir que no s’hagi produït algun error:
per exemple, mai es van imaginar que un recurs ubi-
cat dins d’un gran hospital pogués generar tant de re-
buig social. Demana que s’intenti trobar el consens
possible a partir de la proposta de redactat, que avui
s’aprova inicialment, i manifesta que es continuarà
treballant per mantenir el diàleg, que lamenta que
s’hagi trencat per part dels veïns.

El Sr. Puigdollers fa quatre precisions: la primera,
puntualitza que quan critica la gestió del Pla, crítica la
gestió política del Pla, Barcelona té molt bons tècnics
en drogodependències; en canvi, des de fa un any i
mig, els polítics no estan a l’alçada que correspon,
especialment els de l’equip de govern, que per una
picabaralla territorial han pres una decisió com a mí-
nim criticable i, en un assumpte de consens i pacte
polític, qui s’ha barallat és el mateix govern. Per tant,
no critica la gestió tècnica, sinó la política; segona, no
es tracta de prohibir fires de cànem o d’haixix, però
no s’han d’utilitzar instal·lacions municipals per fer-
les; manifesta, també, que cal actuar amb contundèn-
cia perquè en pisos llogats pel Patronat Municipal de
l’Habitatge no es trafiqui amb drogues com succeeix
al barri de Porta; tercer, el ”botellón”, que es dóna a
Barcelona. Demana als regidors que es passegin per
la Ciutat, pel carrer es vénen llaunes de cervesa i el
producte no es consumeix dins de cap local; quart,
pensa que es pot copiar de l’experiència de Bilbao,
perquè la sala de venopunció és un exemple de cor-
recció, i pregunta a la regidora si ensenyaria la sala
del Baluard, en aquests moments, a altres ajunta-
ments; afirma que el problema d’alguna d’aquestes
sales està en el fet que el govern municipal no té sufi-
cient cura de l’entorn i demana que no s’escatimin
esforços.

La Sra. Esteller, respecte a la tramitació, insisteix
que el passat dia 25 van presentar les al·legacions,
però desprès no van presentar esmenes fora de ter-
mini, sinó que, en saber que les primeres al·legacions
no estaven recollides en el text, íntegrament, els van
donar 24 hores per fer les esmenes i el mateix dia 29
las van presentar i fins a aquest matí no ha tingut res-
posta. L’enfocament del Pla d’equipaments i del
Mapa és molt diferent del que ells creuen que ha de
ser, hi ha discrepància profunda sobre la naturalesa
del que ha de ser un pla o un mapa d’equipaments i
entenen que manca la justificació de les necessitats
de cadascun dels recursos, que diuen que s’han
d’obrir. Quant al “botellón”, el cànnabis i les drogues
de síntesi, manifesta que només cal parlar amb la
gent jove per saber que s’estan consumint moltes
pastilles i que nens i nenes de 14 a 18 anys, que no

tenen percepció del perill, corren un risc molt impor-
tant. Cal actuar per prevenir i informar. Pensa, també,
que és banalitza amb el “botellón” i considera que cal
més determinació en cada una de les estratègies que
desenvolupen el Pla. Respecte a la gestió, sap que la
voluntat de diàleg sempre ha estat present, però no
s’ha acabat de materialitzar. Pensa que s’ha actuat
amb precipitació i amb mala gestió a l’hora d’ubicar
els recursos i ara, per fer-hi front, s’actua amb preci-
pitació per aprovar el present pla i no li poden donar
suport, tot i que tenen predisposició a votar-lo favora-
blement si es recullen les seves al·legacions.

El Sr. Florensa, sense ànim de generar més dis-
cussió, demana als grups de l’oposició que siguin
més curosos quant al terme “botellón”. És cert que hi
ha problemes amb l’alcohol i la venda ambulant de
llaunes, però el que es produeix en algunes places de
Gràcia o en altres zones d’oci de la Ciutat no es pot
qualificar com a “botellón”. Demana als regidors que
parlin amb responsables polítics de les zones on es
produeix aquest fenomen i per sort comprovaran que
a Barcelona no es dóna.

La Sra. Mayol no afegeix res al que ha dit el Sr.
Florensa perquè coincideix amb la seva afirmació. El
que hi ha és un problema associat al consum lúdic de
l’alcohol en cap de setmanes amb una part de con-
sum al carrer, però molt lluny del fenomen del
“botellón”. Vol que quedi constància que davant d’un
problema de tràfic de drogues en un edifici de la seva
propietat, el Patronat Municipal de l’Habitatge només
pot actuar quan té una sentència judicial. Quant a la
Vall d’Hebron i la sala del Baluard, afirma que no tin-
dria cap inconvenient a mostrar la sala Baluard per-
què és una experiència interessant; des del primer
dia es va dir que calia ampliar l’espai, però que les
condicions d’un espai prefabricat permetien donar
una resposta ràpida; manifesta que s’ha fet un gran
esforç econòmic i de neteja en l’arranjament de l’en-
torn. Pel que fa a la Vall d’Hebron, l’esforç de diàleg
és gran, però no es pot pensar que, sempre que hi ha
una confrontació, la culpa és de l’administració, s’han
acceptat dues de les propostes plantejades pels ve-
ïns: traslladar el recurs dins de l’hospital i formular un
pla d’equipaments que permetés visualitzar que
aquesta no és una política aïllada i que la Ciutat tin-
dria més recursos per atendre altres persones. Mani-
festa que tot i que ahir, després de celebrar 16 reu-
nions i de respondre més de 130 preguntes, els veïns
van decidir interrompre les converses, però intenta-
ran prosseguir el diàleg.

El Sr. Mascarell conclou que s’aprova inicialment el
Pla i pensa que durant el període d’informació pública
el consens i la voluntat de diàleg s’han d’utilitzar per-
què el missatge inequívoc es mantingui, ja que es
parla de coses tan importants com vides que s’atu-
ren, malalties que afecten persones per molt de
temps, famílies que es desestructuren, etc. Pensa
que cal posar en un primer pla els elements principals
i les solucions de fons i deixar en segon pla tot el que
és menys important.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i
la Sra. Esteller expressa el vot contrari del PP. S’a-
prova.
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Districte de l’Eixample

6. Autoritzar a Aiguajoc Borrell SL a hipotecar la
concessió per a la gestió del Polisportiu Municipal
Aiguajoc Borrell que li fou adjudicada per acord del
Consell Plenari de 22 de març de 1991, per finançar
les obres de millora a l’esmentat equipament per un
import màxim de 600.000 euros i un termini màxim de
dotze anys.

La Sra. Figuerola explica que s’ha realitzat un estu-
di economicofinancer, que una entitat bancària li ha
donat el vistiplau i que el Pla de viabilitat considera
possible retornar la hipoteca sense problemes.

La Sra. Fandos avança l’abstenció del seu Grup a
la proposta perquè, tot i que el plec inicial recollia la
possibilitat d’hipotecar la concessió, no vol entrar a
recordar el que ha suposat la gestió d’aquest
poliesportiu i dubten que el procés pugui ser positiu.
Pensa que la documentació que es demana en l’infor-
me de la Intervenció, tot i que s’ha aportat a l’expe-
dient, no està prou especificada ja que no hi consten
els riscos que pot suposar per a l’Ajuntament.

La Sra. Esteller lamenta que el Sr. Alcober no esti-
gui present i recorda que, repetidament, el seu Grup
ha manifestat la mala gestió d’aquest equipament i la
necessitat de cancel·lar la concessió i procedir a una
nova licitació. Avança el vot contrari del seu Grup ate-
nent-se als informes que consten en l’expedient, així
com el de l’Interventor, que requereix l’aportació de
documents, que avalin l’oportunitat i analitzin els pos-
sibles riscos financers de la hipoteca, que el seu
Grup entén que no queden suficientment acreditats
amb la documentació aportada.

La Sra. Figuerola diu que l’informe economicofi-
nancer i el Pla de viabilitat estan fets i que l’entitat
bancària els considera correctes.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa l’abstenció de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot contrari del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
7. Instar al Departament d’Educació de la Generali-

tat de Catalunya a iniciar a la major brevetat possible
els treballs de construcció de l’IES Angeleta Ferrer.

La Sra. Fandos formula la proposició per la neces-
sitat d’ampliar l’oferta educativa del Districte de l’Ei-
xample. Les dades de matriculació del Districte mos-
tren la incapacitat d’atendre la demanda actual i les
necessitats futures. Igual que en el seu dia van consi-
derar prioritària la construcció del CEIP Fort Pienc
creuen important, també, que s’acordi, com més aviat
millor, el procés per a la construcció de l’IES Angeleta
Ferrer en aquest barri.

La Sra. Subirats avança que no donarà suport a la
proposta perquè no es tracta només de l’IES
Angeleta Ferrer, sinó d’un conjunt d’instituts i escoles
que s’han de construir a Barcelona i que estan pen-
dents en aquest moment de l’aprovació del nou Mapa
escolar del que ja se n’ha fet una primera presentació
pública al Consell Escolar, i que està pendent del pro-
cés de debat públic previ a la seva aprovació. Diu
que s’instarà a la Conselleria, amb la qual estan tre-

ballant per tirar endavant el Mapa, a fer l’Institut
Angeleta Ferrer i tots els que calguin a Barcelona per
augmentar el nombre d’instituts. Diu, però, que, en
aquest moment i durant força temps, aquest assumpte
ha estat frenat perquè no hi havia una pressió forta,
quant als instituts; tot i que no li agrada parlar del pas-
sat, recorda que el solar d’aquest institut va ser cedit
per l’Ajuntament, el febrer de 2003, i el govern de la
Generalitat en aquell moment podia haver-lo construït.

La Sra. Mejías avança el suport del seu Grup a la
proposta perquè els sembla important assenyalar que
en el període de preinscripció, any rere any, el Dis-
tricte de l’Eixample és un dels que presenta més de-
manda no atesa; creuen que cal fer un esforç perquè
l’oferta sigui suficient sobretot quant a escola pública.
Se sorprèn que es digui que el terreny està cedit des
de 2003 i que a les preguntes fetes pel seu Grup res-
ponguin que la construcció està prevista per al 2008.
Pensa que el Districte necessita una actuació decidi-
da i no sap si cal esperar el Mapa escolar atès que no
arriba i cal una actuació urgent per donar resposta a
la demanda no atesa al Districte.

La Sra. Fandos, en resposta a la Sra. Subirats, diu
que també vol parlar del passat amb aquesta propos-
ta; simplement han reproduït la que el Conseller por-
taveu del PSC i la Consellera del Grup municipal
d’Iniciativa en el Districte de l’Eixample van presentar
en el Consell del Districte quan CiU governava a la
Generalitat. En aquell moment els consellers de CiU
en el Districte van donar, a diferència del que ara fa
l’equip de govern, suport a la proposta presentada
perquè ho van considerar necessari i van fer gestions
perquè arribés a terme la cessió dels terrenys i es
van oferir a ajudar perquè des de la Generalitat s’hi
donés suport.

La Sra. Subirats insisteix que no li agrada parlar
del passat, però la realitat és que aquest institut,
mentre governava CiU a la Generalitat, no es va fer
del tot i que es va cedir el solar, de la mateixa manera
que es va treballar amb el Consell Escolar de Barce-
lona per poder tenir el Mapa escolar i no es va acon-
seguir; en aquell moment, lamentablement, la política
educativa va ser la que va ser i ara s’està en una
nova situació en què, si llavors s’hagués fet la feina
amb Mapa escolar inclòs, l’actual govern hauria pogut
començar molt més aviat a fer tot el que calia fer; ha
calgut un nou procés del Mapa escolar que ara està
en procés de debat i espera que el proper mes de
març es pugui aprovar i que a partir d’aquest instru-
ment es determinaran les dates de les construccions
escolars, i per aquest motiu ara no té sentit demanar
la construcció d’un institut.

La Sra. Mejías manifesta la importància de la
construcció per la demanda no atesa al Districte, i li
sembla preocupant que faci tant de temps que es
parla del mapa escolar i que tota la distribució d’esco-
les de primària i secundària depenen del mapa que si
s’aprova el març de 2006 significarà que quedarà no-
més un any de legislatura per fer totes les escoles
previstes.

La Sra. Subirats vol deixar clar que el mapa esco-
lar preveu les necessitats pel període 2005-2010 .

La Sra. Subirats expressa el vot contrari del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Mejías expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.
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Del Grup Municipal PP:
8. Elaborar programes de prevenció, de remissió i

d’intervenció en situacions de maltractaments de la
gent gran, per a tots els districtes de Barcelona, que
incloguin instruments i protocols de detecció i inter-
venció per poder avaluar els riscos en aquestes situa-
cions, establint les mesures per a evitar-los, i determi-
nar els recursos de control i el finançament per
portar-los a terme.

La Sra. Esteller formula la proposició atès l’informe
realitzat pel Col·legi Oficial de Metges que posa de
manifest els maltractaments que pot patir la gent
gran, i indica que no s’ha donat prou rellevància al
problema, que cinc de cada molts casos no es de-
nuncien i que els agressors són els cuidadors i que hi
ha un perfil definit de la gent gran i agressors. Els
maltractaments poden tenir la forma d’abús físic,
abús psicològic o poden consistir en no atendre les
necessitats bàsiques de les persones grans. Les da-
des són greus i cal tenir-les en compte; quan es va
presentar el programa de famílies 2002-2004 també
es va dir que es feien estudis respecte als maltracta-
ments de la gent gran i ella mateixa va dir que li sem-
blava insuficient el que es feia i que calia actuar amb
molta més determinació; també recorda que el Pla
d’inclusió social demana estendre els protocols de
detecció i atenció en casos de violència. Pensa que
totes aquestes mesures són parcials, però que cal
posar en funcionament aquests programes de caràc-
ter integral per actuar en la prevenció i en la interven-
ció per evitar que la gent gran, que per si mateixa ja
té situació de dependència, estigui sotmesa a mal-
tractaments.

El Sr. Forn avança el suport del seu Grup a la pro-
posta.

El Sr. Gomà agraeix l’interès mostrat per aquest
assumpte i diu que és voluntat de l’Ajuntament cons-
truir un model integral de prevenció i abordatge de les
situacions de maltractament de les persones grans a
Barcelona i que el procés es va iniciar fa dos anys, i
que hi ha el compromís de completar-la al llarg de
2006. El procés té tres fases, dues ja cobertes, i una
tercera que es completarà en els primers mesos del
2006. La primera fase va ser un estudi de recerca
que va finalitzar el 2004 amb un treball de camp in-
tensiu sobre casos de maltractament detectats a par-
tir de l’atenció social primària de la Ciutat que es va
fer de manera exhaustiva en dos Districtes (Sant
Martí i Sarrià-Sant Gervasi) de característiques prou
diferents per il·lustrar la radiografia dels casos de
maltractament. La segona fase va consistir en l’elabo-
ració de quatre eines de detecció i de vuit protocols
d’intervenció per abordar tot el ventall de situacions,
es van incorporar els Districtes d’Horta-Guinardó i de
l’Eixample i va finalitzar a principis del 2005. Al llarg
del 2005, s’han prioritzat els projectes preventius vin-
culats a donar suport a les persones cuidadores per-
què la precarietat en les relacions informals de cura
esdevé, segons totes les recerques, el principal factor
de risc; en segon lloc, s’ha dissenyat l’estructura de
suport necessària d’àmbit de ciutat que ha de tenir el
treball de l’atenció primària i s’ha pres la decisió que
aquesta estructura la formi un equip de caràcter inter-
disciplinari amb un metge especialista en geriatria, un
psicòleg, un treballador social, a més d’un advocat de
suport i que estigui vinculat al servei d’atenció a les
urgències de la gent gran. Les previsions són que en

els primers mesos del 2006 estigui resolt el concurs
per a la gestió d’aquest nou servei i que immediata-
ment es pugui posar en marxa el circuit integral basat
en la prevenció donant suport a les persones
cuidadores, l’atenció primària, per tant, l’aplicació en
tots els Districtes de la Ciutat de les eines de detecció
i dels protocols d’intervenció i l’equip de ciutat d’aten-
ció especialitzada amb què s’hauran desplegat totes
les fases del programa i esperen que aquestes situa-
cions puguin abordar-se adequadament des dels ser-
veis socials de la Ciutat.

La Sra. Esteller celebra la resposta, però demana
que s’arbitrin tots els mitjans i que el programa
s’acompanyi de tots els recursos materials suficients
per ser aplicat amb eficàcia a tots els Districtes.

El Sr. Gomà diu que l’extensió territorial ha estat el
procés de validació del programa.

El Sr. Mascarell expressa el vot contrari del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Forn expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CiU:
9. Que l’Ajuntament de Barcelona prengui totes les

mesures necessàries per permetre el correcte ús de
les reserves d’aparcament individual per a persones
amb mobilitat reduïda als carrers de la Ciutat.

La Sra. Fandos formula el prec amb la pretensió de
facilitar el moviment a les persones que tenen
discapacitats. En moltes zones de la Ciutat les vore-
res del carrer on hi ha reserves d’aparcament per a
persones amb discapacitat estan, sovint, ocupades
per motos, bicicletes o sacs de runa, per tant, és cert
que hi ha la zona reservada per al cotxe, però de ve-
gades hi ha a dalt de la vorera elements que impedei-
xen que les persones amb discapacitat, que tenen
aquestes reserves, puguin accedir als vehicles. El
que es demana és que des de l’Ajuntament es pren-
guin les mesures necessàries perquè es puguin utilit-
zar aquestes reserves d’aparcament i proposa que
els vigilants de les àrees verdes i blaves vigilin també
aquests punts de reserva d’aparcament i, d’altra ban-
da, que la seva senyalització sigui més visible, se-
nyalitzant-ho també a la vorera. Pensa que són dues
propostes fàcils d’assumir que millorarien la situació
d’aquestes persones.

El Sr. Gomà manifesta que el problema existeix no
tant per la seva quantitat, sinó pel perjudici que causa
a una sola persona que el pateixi. Les propostes que
es fan ja estan sobre la taula dels Serveis Tècnics
dels Districtes. Hi ha dos tipus de problemes: el mal
ús de l’espai de la vorera o una ocupació impròpia de
caràcter més permanent que trenca la carena d’ac-
cessibilitat que hi ha a la Ciutat. El que es fa és, si el
problema és per un espai de vorera que de manera
conjuntural està mal utilitzat, hi ha la possibilitat de
sancionar a través de la guàrdia urbana la conducta
concreta, també s’ha fet dins el marc de promoció del
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civisme una campanya específica en relació a via pú-
blica i persones amb discapacitat i en el cas de d’ocu-
pació impròpia de l’espai de vorera de caràcter més
permanent es treballa amb els Serveis Tècnics dels
Districtes perquè no hi hagi autoritzacions o llicències
d’ubicació d’elements sobrevinguts a la reserva d’a-
parcament que puguin dificultar la seva accessibilitat.

La Sra. Fandos, atès que moltes d’aquestes places
estan als xamfrans, considera que només el fet de
marcar la vorera milloraria molt la situació.

Es dóna per tractat.
10. A quantes persones s’ha estat prestant servei

d’atenció domiciliària via conveni amb entitats durant
l’any 2005, quines han estat les entitats amb conveni
i per quin import?

El Sr. Forn pregunta pel nombre de persones a qui
arriba l’atenció domiciliària durant el 2005.

El Sr. Gomà diu que podrà respondre parcialment
perquè, quant al 2005, l’Ajuntament no disposarà de
les dades finals fins que es convoquin les últimes reu-
nions de les respectives comissions de seguiment
dels convenis. Les tres grans entitats de la Ciutat
amb les que hi ha conveni per a l’atenció domiciliària
són: Cáritas, Creu Roja i Amics per a la gent gran.
L’any 2004 aquestes entitats van atendre unes 900
persones, cosa que representa un 12% de les perso-
nes ateses a Barcelona. L’any 2005 s’ha produït la
renovació i l’increment de les quantitats del conveni,
la quantitat global que es destina a través de les tres
entitats a l’atenció domiciliària es de 267.848 euros i
s’ha ampliat el ventall amb dos nous convenis d’aten-
ció especialitzada a persones amb discapacitat amb
la Federació Aps i amb la Fundació Catalana de Sín-
drome de Down. També s’ha posat en marxa un pro-
grama pilot, a través d’un acord amb la Fundació Si-
sal, per prestar atenció domiciliària a persones amb
pocs recursos i sense suport familiar, que tornen a
casa després d’una operació quirúrgica de pròtesi i
es preveu atendre durant el 2006 unes 385 persones
i, com a última novetat, explica que en els plecs de
condicions dels concursos per a la gestió dels habi-
tatges amb serveis per a gent gran i en els habitatges
tutelats s’ha introduït un paquet de serveis bàsics
d’atenció domiciliària que les entitats estan obligades
a donar a les persones que accedeixen a aquests ha-
bitatges. La xifra aproximada de les persones ateses
al llarg de 2005 serà de dues mil persones.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
11. Elaborar i posar en marxa una teràpia gratuïta

per a deixar de fumar, pels funcionaris i personal la-
boral de l’Ajuntament de Barcelona i els seus organis-
mes autònoms, que inclogui, en els casos en que si-
gui necessari recórrer a ells, el finançament dels
tractaments substitutius amb nicotina.

La Sra. Esteller formula el prec atesa l’entrada en
vigor el proper mes de gener de la Llei contra el taba-
quisme. Manifesta que, davant la dificultat de la gent
per deixar de fumar, la Generalitat finança una terà-
pia perquè els seus treballadors deixin de fumar i
pensa que és bo que des dels llocs de treball es pro-
mogui incentivar i facilitar els tractaments.

El Sr. Guix explica que des de l’Agència de Salut
Pública, i per encàrrec de la Regidoria de Salut, es va
presentar fa dos mesos una proposta en aquest sentit
al sector de Serveis Generals de l’Ajuntament. També
s’ha iniciat una tasca pilot amb professors d’escoles

depenent de l’IMEB i properament s’iniciarà una actua-
ció puntual amb funcionaris del Districte de Sants-
Montjuïc, que han demanat suport per deixar de fumar.
Manifesta que s’està preparant personal dels equips
de salut comunitària perquè puguin donar resposta i
suport a les teràpies d’abstinència de tabac. Recorda
que el Centre d’Atenció a Drogodependències del car-
rer Sacedón, que forma part de la Xarxa de l’Agència,
està especialitzat en ajudar a deixar el tabac i l’alcohol
i dóna aquest tipus de teràpia a tothom qui ho sol·liciti,
i que els Centres d’Atenció primària tenen també en
marxa programes específics, que inclouen el finança-
ment dels tractaments i fàrmacs substitutius.

La Sra. Esteller agraeix que hi hagi la voluntat
d’ajudar la gent i els treballadors que vulguin deixar el
tabac i demana que el que ara són proves pilots
s’estenguin a tots els treballadors municipals amb un
cost gratuït.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal PP:
12. En quant a estendre la xarxa d’escoles de mú-

sica a la ciutat. Quines actuacions s’han realitzat en
aquest sentit en els dos anys i mig que portem de
mandat i quines actuacions hi ha previstes fins el final
del mandat?

La Sra. Mejías planteja la pregunta perquè les es-
coles municipals de música, durant la legislatura pas-
sada, van ser objecte de força debats en el Parla-
ment de Catalunya i com que en el PAM s’inclou
l’objectiu d’estendre la xarxa d’escoles de música de
la Ciutat amb l’objectiu final de tenir una escola de
música a cada Districte; demana quines són les actu-
acions previstes fins a finals del mandat per assolir
aquest objectiu.

La Sra. Subirats diu que es crearà una nova escola
de música a Nou Barris, que tindrà una capacitat per
a 350 alumnes i que espera poder obrir a l’inici del
curs 2006-2007.

La Sra. Mejías pensa que els objectius marcats en
el PAM no es compliran. Pensa que es vol justificar
allò que no té justificació perquè, en aquests mo-
ments, als Districtes de Barcelona només hi ha tres
escoles de música, i manifesta que hi ha municipis
molt més petits que tenen menys població que molts
Districtes de Barcelona, com per exemple Malgrat de
Mar o Molins de Rei, que sí disposen d’escola de mú-
sica. Es vol referir als objectius marcats en el PAM i
concretament a l’escola de música de l’Eixample –la
Casa dels nens– que per la seva ubicació ha de do-
nar resposta a la demanda que es genera en el con-
junt de Districtes veïns i que només té 15 places,
cosa absolutament insuficient, i que enguany han
quedat en llista d’espera 300 alumnes, que se suposa
que passaran a la nova escola de Nou Barris. També
manifesta que l’escola es troba en una instal·lació
provisional des de fa molts anys, que comparteix amb
un centre d’infantil i de primària, i que les classes es
donen en una situació que no té cap condicionament
propi. L’AMPA ha reclamat un nou local que no arriba
i el Plenari del Districte reconeix que aquesta no és
una prioritat.

Pensa que per a l’equip de govern les escoles de
música no só una prioritat perquè sistemàticament re-
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butgen les propostes fetes pels Grups de l’oposició i
es neguen a establir les bonificacions que la llei esta-
bleix per a les famílies nombroses que vulguin acce-
dir a aquestes places. Amb aquesta situació, l’equip
de govern fa una campanya publicitària dient: “a Bar-
celona apostem ben fort per la cultura i per això po-
sem al seu abast tres escoles de música” i s’obliden
d’afegir que estan massificades; que són insuficients
i estan mal condicionades. Planteja aquesta qüestió
perquè la campanya publicitària ha generat indigna-
ció entre els pares. Demana una actuació eficaç i
que l’objectiu del PAM es faci realitat.

La Sra. Subirats constata que la intervenció de la
Sra. Mejías ha estat més una lliçó que una pregunta,
però respon que no és una obligació de l’Ajuntament
construir escoles de música, es una possibilitat com-
partida i, des d’aquest punt de vista, s’estan estenent
per la ciutat amb una certa prudència per un conjunt
de raons, principalment la reordenació del model
d’escoles de música i la reordenació dels estudis de

música a la Ciutat. Afirma que es dóna compliment al
PAM de seguir ampliant la xarxa d’escoles de música.
Un assumpte diferent és l‘escola de l’Eixample, que
s’ha de canviar de lloc i es busca un local al mateix
Districte. Puntualitza que la política que es fa amb les
famílies nombroses és clara.

La Sra. Mejías demana la paraula.
El Sr. Mascarell li respon que ja ha utilitzat els dos

torns de paraula que li pertocaven.
La Sra. Mejías es queixa perquè no se la deixa in-

tervenir.
El Sr. Mascarell lamenta que la regidora s’enfadi.
Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les dotze hores i trenta mi-
nuts.

Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de desem-
bre de 2005 i aprovada el dia 17 de gener de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de desembre de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Co-
neixement, sota la presidència de l’Im. Sr. Jordi
Portabella i Calvete. Hi assisteixen les Imes. Sres. i
els Ims. Srs.: Maravillas Rojo i Torrecilla, Montserrat
Ballarín i Espuña, Catalina Carreras-Moysi i Carles-
Tolrà, Jaume Oliveras i Maristany, Ignasi Fina i San-
glas, Joana Ortega i Alemany, Teresa M. Fandos i
Payà, Sònia Recasens i Alsina, M. Caridad Mejías
i Sánchez, i M. Àngels Esteller i Ruedas, assistits pel
secretari general de la Corporació, Sr. Jordi Cases i
Pallarès, que certifica.

Excusa la seva absència l’Im. Sr. Pere Alcober i
Solanas.

S’obre la sessió a les 16,30 h.

I)Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici
b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Activitat de Barcelona Activa.
La Sra. Rojo, tal com s’havia acordat en l’anterior

Comissió de Promoció Econòmica, inicia l’exposició
sobre l’activitat de Barcelona Activa durant l’any

2005 i les principals activitats previstes per al 2006, tot
donant les gràcies i felicitant tot l’equip de Barcelona
Activa, que són les persones que tiren endavant
aquests projectes i activitats.

Comença recordant que té el costum de presentar
un cop a l’any en aquesta Comissió les activitats de
Barcelona Activa, que és l’agència de desenvolupa-
ment local de Barcelona, i que l’última presentació es
va fer el mes de març de 2005. Per tant, en aquesta
sessió no es donaran dades definitives de l’any, sinó
que es farà un repàs de quines han estat les activitats
realitzades fins el mes d’octubre. A continuació, expli-
ca que la missió de Barcelona Activa és promoure
ocupació i empreses de qualitat i amb sentit de futur, i
treballa en el marc del Pla d’actuació municipal, del
Pla d’acció de quatre anys de Barcelona Activa, i del
Pacte Local per a l’Ocupació. Per altra banda, Barce-
lona Activa treballa en complementarietat i en col·la-
boració amb les administracions que tenen competèn-
cies en matèries de polítiques actives d’ocupació.
Considera que és important destacar-ho perquè té re-
percussió des del punt de vista de les programacions,
que poden ser plurianuals o anuals, i que, a més, no
són idèntiques, en la mesura que cada administració
té els seus objectius i prioritats, i això condiciona i em-
marca els objectius, activitats, nombre d’usuaris, així
com l’import dels cofinançaments que Barcelona Acti-
va pot rebre. En aquest context, procedeix a exposar
el contingut de “l’Informe d’Activitat de Barcelona Ac-
tiva”, que ha estat prèviament lliurat als Grups Muni-
cipals.

La Sra. Ortega, un cop finalitzada l’exposició de l’in-
forme, comenta que, efectivament, la Sra. Rojo acos-
tuma a fer anualment un informe molt detallat, el dar-
rer dels quals va ser el mes de març, i suposa que el
següent també es farà el mes de març, quan es dispo-
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si de totes les dades, que avui dóna de forma provi-
sional, però aprofita per fer una reflexió, i alhora un
prec, per tal que es pugui corregir en el futur: com
que el seu Grup no és present al Consell d’Adminis-
tració, tot i que afirma que Barcelona Activa els dóna
moltes facilitats per conèixer els programes i projec-
tes que duu a terme, no disposen de les dades i els
indicadors que els permetin avaluar, comparar i fer un
seguiment de cap a on avancen les línies que va
aprovar Barcelona Activa per al període 2004-2007, i
per tant els demana que els facilitin.

Continua la seva intervenció dient que en l’informe
d’avui esperava menys grans línies, que són les que
es van presentar el mes de març, i més detall i con-
creció en molts dels aspectes que avui la Sra. Rojo
ha esmentat. Per tant, tot i que agraeix l’informe fet,
reitera el prec que, a l’informe que es farà el proper
mes de març, es puguin facilitar els indicadors que
permetin veure l’evolució.

La Sra. Esteller dóna les gràcies per la informació
que se’ls ha lliurat en aquest informe, però també
destaca que és bastant generalista, i que ofereix
poca informació, i això no els permet fer cap anàlisi
quantitativa ni qualitativa, ni veure’n l’evolució. Conti-
nua dient que, tot i que no compten amb les dades
globals de l’any i que, per tant, es tracta de dades
provisionals, en fer una comparativa amb les que es
van donar el març de 2005 s’observa una certa re-
gressió en les línies d’actuació. De l’informe es des-
prèn que hi ha menys participants en els programes, i
voldrien saber si és així o bé si el nombre de partici-
pants es consolida. També hi ha menys programes a
Barcelona Activa, es redueixen els projectes empre-
sarials acompanyats en la seva creació, així com el
nombre d’empreses acompanyades per a la seva
consolidació. Es pregunta si això es deu a que les
dades d’aquest informe només arriben fins a l’octu-
bre, però sí sembla que hi ha un ball en aquestes xi-
fres. Per tant, voldrien tenir l’informe amb les dades
consolidades, i sobretot poder fer la comparativa en-
tre els objectius assolits l’any anterior i els objectius
que es persegueixen l’any actual.

Reitera l’agraïment per haver-los facilitat la infor-
mació, però remet a la Sra. Rojo a què, en un altre
moment, els puguin donar les dades finals dels objec-
tius de cadascuna de les línies de 2005.

La Sra. Rojo destaca dues de les qüestions co-
mentades; pel que fa a la primera qüestió, relativa als
indicadors finalistes que van estar presentats el mes
de març, recorda que va explicar que el 60% dels
projectes empresarials acompanyats es constitueixen
en empresa dins el primer any, així com també va do-
nar el nombre de llocs de treball creats l’any passat.
Destaca que avui no ha portat aquestes xifres per-
què, de moment, segueixen essent les de 2004, però
els indicadors finalistes, especialment els de creació
d’empreses, de supervivència d’empreses i d’inserció
professional els tindran, ja que interessa a tots poder
fer un seguiment de la seva evolució. Quant a la se-
gona qüestió, es mostra sorpresa perquè considera
que l’informe té un alt nivell de concreció, ja que es fa
una alta definició del que es fa en cada col·lectiu i del
significat de cada un dels programes, però diu que es
continuaran esforçant per aconseguir que es produei-
xi una coincidència de criteris més alta.

En resposta a la Sra. Esteller, comenta que en-
guany no hi ha ni menys programes ni menys partici-

pants, atès que aquests no sempre són idèntics i per
tant no sempre es poden comparar. Un dels elements
de referència per a avaluar el grau de compliment
dels objectius és veure si s’executa el 100% dels
atorgaments de les administracions competents i, en
aquesta línia, creu que van per molt bon camí.

La Sra. Ortega precisa que, quan deia que espera-
va major grau de concreció, es referia al fet que, so-
vint, el que apareix en l’informe no els permet ava-
luar-ho. La seva demanda de concreció es refereix a
poder conèixer els objectius marcats per a cada pro-
grama en el seu inici, i quin és el grau de compliment.
De fet, considera que en tots o gairebé tots dels pro-
grames i línies coincideixen, tot i que el seu Grup
n’hauria pogut fomentar d’altres, o no, però demanen
poder-los avaluar i veure’n el grau d’acceptació i efi-
càcia. Reconeix que és complicat, però demana a la
Sra. Rojo que posin les mesures per tal que es pugui
fer.

La Sra. Rojo comenta que tenen indicadors finalis-
tes, però li sembla que, en tractar-se de 72 progra-
mes que, si només es parlés d’un d’ells ja donaria per
més de mitja hora, és molt difícil sintetitzar els contin-
guts programa per programa, explicar què s’ha fet, i
quin n’ha estat el resultat. Per això, convida les per-
sones responsables dels partits de l’oposició a anar
un dia a Barcelona Activa, on tenen tota la informació
a la seva disposició.

Es dóna per tractat.
2. Programa de seguiment i prevenció de riscos en

l’ús de les TIC.
El Sr. Oliveras inicia la presentació del segon infor-

me, relatiu a la prevenció dels riscos informàtics en
l’ús de les tecnologies de la informació i la comunica-
ció. Comenta que es duran a terme una sèrie d’actua-
cions i de campanyes al llarg de l’any 2006, cosa que
es concreta, en primer lloc, amb un díptic informatiu
amb el títol de “prevenció de riscos informàtics”, i
també amb el nom de “cibercivisme” per tal de fo-
mentar el civisme a la xarxa, així com evitar els riscos
i delictes informàtics que es poden produir.

A continuació, passa a exposar l’informe, que ha
estat prèviament lliurat als Grups Municipals. D’a-
quest informe, en destaca diversos aspectes. Co-
mença dient que, tot i que no es pot qüestionar que
les noves tecnologies són un element clau per al des-
envolupament, cal tenir present que comporten riscos
i, per tant, cal prendre mesures per minimitzar-los i
generar la confiança de l’usuari en les noves tecnolo-
gies. L’objectiu és, per tant, promoure una xarxa cívi-
ca, evitar-ne l’ús fraudulent mitjançant la informació i
prevenció per part dels usuaris.

A continuació, fa un breu repàs dels primers casos
d’ús fraudulent d’internet, com l’spam o correu bros-
sa, i destaca l’increment actual d’aquest tipus de
missatges, que cada cop més tenen objectius de-
lictius, sobretot estafes. Per això, en la primera fase
d’aquesta campanya es donaran una sèrie de con-
sells pràctics als ciutadans en referència a dos delic-
tes concrets, que il·lustra amb diversos exemples: el
phishing o “pesca electrònica”, que té per objectiu ob-
tenir informació confidencial de comptes corrents o
targetes de crèdit; i pharming o “ramaderia electròni-
ca”, que persegueix el mateix objectiu, però amb me-
canismes més sofisticats.

Seguidament, exposa els diversos consells de se-
guretat per fer front a aquestes estafes per la xarxa:
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no fer mai cas de correus que sol·licitin dades confi-
dencials, posar-se en contacte amb l’entitat bancària
en cas de dubte, notificar la rebuda de missatges
fraudulents a les entitats afectades, evitar obrir mis-
satges d’spam, realitzar operacions financeres i de
comerç electrònic a través de pàgines segures
(https), mantenir el navegador i el correu electrònic
actualitzats amb els darrers pegats de seguretat, uti-
litzar solucions de seguretat completes (antivirus, ta-
llafocs, protecció contra finestres emergents, spam i
programes espia).

Finalment, exposa quina serà la difusió de la cam-
panya i el seu calendari. Pel que fa a la difusió, la
campanya va dirigida a tots els usuaris d’internet com
a víctimes potencials d’aquests delictes, i el díptic es
difondrà a les oficines d’atenció al ciutadà, centres cí-
vics, entitats de la ciutat, biblioteques públiques, cen-
tres educatius, altres punts d’accés a internet i difusió
a través dels mitjans electrònics com la web. Pel que
fa al calendari de difusió dels propers díptics, el de-
sembre de 2005 es fa el de phishing i pharming; el
febrer de 2006, coincidint amb el dia internacional
d’internet el dia 8 de febrer, es tractarà el tema de la
protecció de menors en col·laboració amb els Mossos
d’Esquadra, referida tant a l’addicció, els xats, etc.;
l’abril de 2006 parlarà d’scam, mules, keylogger i tro-
ians; resta pendent determinar el contingut del mes
de setembre de 2006, ja que es tindran en compte les
novetats delictives.

La Sra. Ortega agraeix l’informe, però demana que
se’n faci una reflexió abans de difondre’l. A continua-
ció exposa quin són els objectius que s’han presen-
tat: posar de manifest que les tecnologies de la infor-
mació són un element clau de desenvolupament,
alertar que tenen riscos, que cal prendre mesures,
que, sobretot, es pugui generar confiança i seguretat
per evitar l’ús fraudulent d’aquestes tecnologies, com
per exemple mitjançant la promoció d’una xarxa cívi-
ca –tot i que considera que no se sap què vol dir.
Creu que, de moment, amb aquesta campanya s’han
donat quatre consells que no eviten res i que no apor-
ten cap solució, i això li sembla preocupant perquè es
fa una enumeració dels perills i dels fraus de la xarxa
molt ben explicats –tot i que molts d’ells no són nous
i, per tant, la gent segurament ja els coneix o ja hi ha
caigut, i pensava que avui els aportaria elements més
nous en aquest sentit–, però no posa cap mitjà per
evitar-ho ni capacita el ciutadà.

Des del Grup de CiU sempre han insistit en la ne-
cessitat que l’Ajuntament invertís en la capacitació
del ciutadà en l’ús d’internet, perquè creuen que faci-
litarà que en el futur les noves tecnologies puguin ser
vistes d’una manera segura. Consideren que el repte
és ensenyar el ciutadà a utilitzar les noves tecnolo-
gies, no únicament per millorar l’oci i l’entreteniment,
sinó perquè pugui veure les expectatives socials i
participatives, i creu que, amb aquest informe, el que
s’aconseguirà és justament el contrari.

A continuació esmenta alguns elements inclosos a
l’informe com el phishing, el pharming, la protecció de
menors –que no l’explica, però sembla que està pre-
vista a la campanya–, i algunes de les recomana-
cions, que al seu entendre no hi aporten gaire, com
ara “no fer mai cas de correus que sol·licitin dades
confidencials”. En aquest cas concret, si el que ha de
fer el ciutadà és no obrir-los, es demana si l’Ajunta-
ment no pot posar al seu abast els filtres adients, que

són facilitats per determinades pàgines web. Cita al-
tres exemples de recomanacions de l’informe, com
ara “notificar la rebuda de missatges fraudulents a les
entitats afectades”, o “evitar obrir missatges”, “realit-
zar operacions financeres i de comerç electrònic a
través de pàgines segures” –i es lamenta que l’infor-
me no expliqui com es reconeix una pàgina segura–,
que considera que no aporten cap solució.

Continua destacant que l’Ajuntament té un instru-
ment molt important al seu abast del que no ha fet
esment: l’IQUA, l’Agència de Qualitat a Internet. És
una associació que promou i fomenta l’autoregulació
a internet, que a més atorga el segell de qualitat, que
actua com a garantia de seguretat i confiança per tal
que el ciutadà identifiqui aquest segell de qualitat
amb una web segura, perquè significa que ha estat
auditada almenys un cop l’any i compleix els principis
generals marcats per l’IQUA: legalitat, honradesa i
responsabilitat, principis que fan possible que es facin
transaccions econòmiques o comercials amb trans-
parència i seguretat, en el tema de protecció de me-
nors, i la protecció de la vida pública.

El Grup de CiU considera que l’IQUA, de la qual
l’Ajuntament en forma o en formava part, és un
excel·lent instrument que garanteix un espai públic de
protecció a les empreses, entitats i persones que pu-
guin posar públicament les seves webs o la seva acti-
vitat a internet sent una garantia. Considera que
s’hauria d’haver explicat en l’informe, i que es podria
posar a l’abast dels ciutadans, però ni tan sols n’ha
fet esment.

La Sra. Esteller considera que aquest informe és
sobretot una exposició dels riscos que hi ha a la xar-
xa i que, a més, tal com s’ha posat de manifest en al-
tres converses, assolir la seguretat a la xarxa és un
gran repte en el qual totes les administracions han de
treballar, i en aquest cas l’Ajuntament, per tal de ga-
rantir-la. En l’exposició s’han establert unes línies ge-
nerals de quina és la situació, s’ha fet un diagnòstic
d’aquests riscos, s’han especificat i s’ha exposat com
s’hi ha de fer front. Des del Grup Popular consideren
que és cert que els riscos estan aquí, que cada cop
tenen més incidència en la societat, i que aquests ris-
cos els assumeixen, cada vegada més, usuaris de
menor edat, i per tant s’ha de començar a incidir amb
més determinació.

Troben a faltar que aquesta campanya no vagi
acompanyada de mesures que actuïn amb molta més
determinació i eficàcia, perquè consideren que les
campanyes que s’han anunciat, i en els marcs indi-
cats, són insuficients perquè no estan a l’abast de tot-
hom, ja que molts usuaris de noves tecnologies no
assisteixen als àmbits on es pensa canalitzar la cam-
panya, però cal que coneguin els riscos esmentats.

Recorda que la Sra. Ortega ha esmentat l’IQUA,
que va néixer amb aquesta vocació, i a més està tre-
ballant en una direcció basada en l’autoregulació, que
sigui suficient, i que el segell de qualitat sigui una pa-
tent de garantia en les pàgines web. És cert, però,
que cal conscienciar els pares que controlin i sàpi-
guen millor quines pàgines estan utilitzant els seus
fills, com usen les noves tecnologies i, potser, caldria
adreçar la campanya a aquestes persones que no les
utilitzen, però que cal que en coneguin els riscos.

El Sr. Oliveras considera que algunes coses de les
que s’han exposat no s’han acabat d’entendre bé,
perquè per algunes consideracions de les que s’han
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fet, especialment per part de la Sra. Ortega, sembla
que no han acabat d’entendre els objectius de la
campanya, o quines són les competències que té
l’administració pública. Considera que solucionar els
delictes informàtics o evitar que hi pugui haver altre
tipus d’actuacions no és una cosa que pugui solucio-
nar l’Ajuntament de Barcelona.

A continuació, recorda que això és l’inici d’una
campanya, on es comença per dos dels delictes infor-
màtics que en aquests moments estan generant pro-
blemes a la xarxa i es donen uns consells pràctics.
Considera que això ja ho ha explicat en presentar
l’informe, i es pregunta què més es pot dir. Continua
dient que l’important és que ho entengui el ciutadà, i
creu que els consells que es donen per als dos pri-
mers casos plantejats són força útils, insisteix, però,
que és l’inici d’una campanya, i que més endavant
s’aniran explicant altres problemes que hi ha a la xar-
xa, fent molt d’èmfasi, en una segona fase, en el
tema dels menors, en col·laboració amb els Mossos
d’Esquadra.

Creu que aquesta campanya és important, perquè
no s’han fet gaires campanyes en aquest àmbit per
part de les administracions públiques, i considera que
és important que es posin sobre la taula tots aquests
problemes. Després d’haver treballat aquest tema, no
li sembla que ni l’informe ni el díptic generin por ni
que fomentin els delictes informàtics.

També recorda que ha explicat què són les pàgi-
nes segures, en relació a la seguretat lligada a la
qualitat, que s’identifiquen pel codi https.

Pel que fa a la difusió de la campanya, si bé és cert
que tot es pot difondre més, li sembla que els llocs
que s’han assenyalat són un bon inici. Reitera que els
consells que es donen són pràctics, i que una admi-
nistració no pot anar més enllà del que s’ha exposat
pel que fa a aconsellar al ciutadà perquè tingui pre-
venció davant dels delictes informàtics.

La Sra. Ortega diu que es deu haver explicat mala-
ment, i insisteix amb que s’han posat de manifest uns
riscos però no s’ha donat cap solució, tot i que consi-
dera que tenen solucions a les seves mans. Es pre-
gunta si un ciutadà, en un moment determinat, té un
problema a la xarxa, quins marcs legals té per defen-
sar-se, si l’Ajuntament li pot aportar alguna cosa més
i explicar-li com es pot defensar, o si pot tramitar una
denúncia a l’Ajuntament. Es pregunta què es pretén
amb aquesta campanya, a més de poder dir que fan
“cibercivisme”, que queda molt bé. Perquè a banda
d’això, considera que és molt poc imaginatiu i que a
internet hi trobaran moltes idees del que podrien fer
l’Ajuntament i la Regidoria de Ciutat del Coneixement
per donar més suport als ciutadans en aquests te-
mes.

La Sra. Esteller considera que és una campanya
que és benvinguda atès que té per objectiu informar
especialment dels riscos, però els interessaria que
fos més eficaç, i per això demanen que donin els mit-
jans de suport adequats perquè aquesta campanya
ho sigui. Creu que els riscos apuntats no són els
únics, utilitzar la xarxa amb seguretat no és fàcil, hi
ha molta gent que dia a dia està patint molts tipus
d’estafes, les mencionades aquí i d’altres, i també hi
ha gent amb dependència i addiccions que potser no
se solucionen amb diners, sinó que tenen unes con-
seqüències més grans, per això demanen que s’intro-
dueixin elements que facin que aquesta campanya si-

gui més eficaç i que es reforci amb una difusió que
arribi a molta més gent.

El Sr. Oliveras creu que el que ha dit la Sra. Es-
teller s’acabarà d’ampliar amb una pregunta posterior
prevista, coincideixen amb què és important, i per
això està previst que, en una segona fase, s’establei-
xin canals clars de com el ciutadà pot denunciar en
l’àmbit dels menors, cosa que considera molt impor-
tant perquè són els Mossos d’Esquadra els responsa-
bles d’evitar els delictes informàtics i no pas l’Ajunta-
ment. En aquest sentit, creu que la Sra. Ortega té
una certa confusió pel que fa a les competències que
té un ajuntament i els objectius d’aquesta campanya
a l’hora de poder solucionar tots els problemes que té
la xarxa a escala mundial. Creu que, quan més enda-
vant s’entri en el tema dels menors, intentaran donar
molta més concreció, perquè és un dels aspectes
més sensibles i més importants a l’hora d’evitar l’ús
fraudulent de la xarxa i les possibles afectacions en
els menors.

Es dóna per tractat.
A continuació, el Sr. Portabella informa que la Sra.

Fandos havia sol·licitat avançar, per incompatibilitat
horària, la pregunta número 7 de l’ordre del dia. Des-
prés d’un breu debat, i amb l’acord de tots els Grups
Municipals, el Sr. Portabella disposa que el punt nú-
mero 7 de l’ordre del dia no es respongui oralment en
aquesta Comissió i que l’endemà es lliuri resposta
per escrit als Grups Municipals de CiU i del PP.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
3. Que semestralment s’informarà en el sí d’aques-

ta Comissió sobre les polítiques que es fan des de
l’Ajuntament de Barcelona relacionades amb les TIC i
la societat de la informació.

La Sra. Ortega exposa que s’han estat debatent
molts temes relacionats amb les TIC i la societat de la
informació, més a iniciativa de l’oposició que no pas
d’ofici per part de la Regidoria. Creu que hi ha temes
que són importants per al seu Grup, com l’estat del
canal del coneixement, que hauria d’estar en marxa a
finals d’aquest any, la plataforma Barcelona del co-
neixement i innovació, temes de seguretat digital,
conèixer el grau de satisfacció i implementació de les
noves tecnologies a la ciutat de Barcelona, i creu que
seria bo i necessari poder fomentar els temes de so-
cietat del coneixement en el si d’aquesta Comissió.
Per tal de no anar sempre amb la dinàmica d’acció i
reacció, pregunta i resposta, demana que, d’ofici, es
pugui fer una anàlisi global per conèixer l’evolució
dels diferents temes. Posa l’exemple del projecte Bar-
celona sense fils, que desconeix com evoluciona, o la
preparació del III Congrés de telefonia mòbil. L’espe-
rit de la proposició és, doncs, la voluntat de poder mi-
llorar i canalitzar la informació de la Regidoria de Ciu-
tat del Coneixement.
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La Sra. Esteller anuncia que donarà recolzament a
aquesta proposició, ja que considera que aquesta ini-
ciativa el que busca és tenir un coneixement més
ampli de l’evolució de les TIC a la ciutat, que és una
decisió d’estratègia que cal impulsar amb més deter-
minació.

El Sr. Oliveras anuncia que hi hauran de votar en
contra, precisament amb la voluntat d’incrementar la
informació. Consideren que el que estan fent és do-
nar informació a gairebé cada Comissió sobre dife-
rents aspectes relatius a l’actuació de l’Ajuntament en
relació a les noves tecnologies, i els sembla que fer-
ho semestralment és deixar passar massa temps;
s’ha de fer mes sovint, de fet ja ho estan fent, i ho in-
tensificaran en els propers mesos.

Continua dient que aquest és un assumpte com-
plex, ja que a l’Ajuntament hi ha diverses instàncies
que treballen en l’àmbit del desenvolupament de les
noves tecnologies i la societat de la informació a la
ciutat de Barcelona: l’Institut Municipal d’Informàtica,
la Regidoria d’Innovació i Barcelona Activa, la Re-
gidoria de Ciutat del Coneixement, també hi està im-
plicat el Sector de Promoció Econòmica en el seu
conjunt, i al llarg d’aquestes comissions hi ha el com-
promís d’anar-ho intensificant i informant puntualment
de totes les actuacions.

Pel que fa a dos aspectes puntuals esmentats per
la Sra. Ortega, el Sr. Oliveras informa que el Canal
del Coneixement en aquests moments ja és una reali-
tat, però que es presentarà més endavant, quan esti-
gui a ple rendiment. Pel que fa al programa Barcelo-
na sense fils, s’ha endarrerit pels problemes relatius
al trasllat de la Comissió Nacional del Mercat de Tele-
comunicacions, i per assegurar el seu funcionament
tranquil, però avui ja funcionen els punts wi-fi en els
deu districtes de la ciutat.

Reitera el compromís d’anar informant periòdica-
ment des dels diferents àmbits que tracten les noves
tecnologies.

La Sra. Ortega diu que hauran de fer un acte de fe,
però que els costarà, i esmenta alguns casos: en res-
posta a una pregunta del Grup Popular del mes de
juny, relativa a la Plataforma Barcelona Coneixement,
Innovació i Creixement, diu que en tres mesos estarà
constituïda; a una altra pregunta del mes de gener,
sobre el projecte Sense Fils Barcelona, també es res-
pon que en tres mesos estarà constituïda.

Continua dient que, si bé el Sr. Oliveras diu que els
dona molta informació, considera que els seus ba-
rems per mesurar-la són diferents. Agrairà que s’ho
prenguin seriosament, perquè tenen la necessitat de
conèixer com evoluciona l’ús i la penetració de les
noves tecnologies a la ciutat, i creuen que aquest de-
bat s’hauria de fer periòdicament.

Finalment comenta que els informes que ha pre-
sentat el Sr. Oliveras han estat resultat sempre de
l’empenta de les iniciatives de l’oposició en cada co-
missió. Esperen que se’ls transmeti més informació i
es treguin les llacunes en els temes esmentats al
principi, sobre els que es pera saber-ne alguna cosa
d’aquí a tres mesos.

El Sr. Oliveras diu que aquesta intervenció els es-
perona a continuar informant en les properes comis-
sions.

La Sra. Rojo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari del ICV-EU i A, la Sra.

Fandos expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
4. Que s’adoptin les mesures necessàries per tal

d’evitar la presència de venedors de productes il·le-
gals als carrers de Barcelona i incrementar els ser-
veis d’inspecció i sanció d’aquells locals que es dedi-
quin a la importació i venda d’aquesta productes a la
ciutat de Barcelona.

La Sra. Mejías procedeix a exposar aquesta propo-
sició dient que, ara que s’inicia la campanya comer-
cial més important de la ciutat, i molts comerciants
han manifestat la seva inquietud per la proliferació de
venedors de productes il·legals, tant al carrer com a
botigues. Els botiguers manifesten aquesta inquietud
perquè, en molts casos, aquestes joguines no s’ajus-
ten a les rigoroses normatives exigides, tant en matè-
ria de toxicitat com d’homologació o de seguretat, de
la que molts mitjans de comunicació s’han fet ressò, i
alerten del fet que aquests productes en ocasions
són imitacions dels originals importats o fabricats vul-
nerant aquestes normatives.

Això provoca, no només un risc per als menors que
les manipulen, sinó també competència deslleial per
als comerciants amb preus molt competitius, i un
greuge comparatiu amb els que compleixen les nor-
matives i en condicions de seguretat.

Comenta que aquests darrers dies s’ha fet un es-
forç important per tal d’evitar la presència de vene-
dors de productes il·legals als carrers de Barcelona, i
que aquesta pressió ha donat un bon resultat, però
els inquieta també la importació de productes que no
compleixen la normativa i que poden constituir un risc
considerable per als infants. És per això que el seu
Grup demana que es continuï amb aquest esforç,
però també que s’incrementin els serveis d’inspecció i
sanció d’aquelles botigues o locals que es dediquen a
importar o vendre productes importats vulnerant la
normativa exigida al nostre país.

La Sra. Recasens avança que donaran suport a
aquesta proposició, i comenta que ja són conegudes
les posicions del seu Grup al voltant dels problemes
que sorgeixen en relació a la venda ambulant i a la
venda il·legal, i del greuge que això costa als comer-
ciants. A continuació, recorda algunes de les mesu-
res que havien presentat, com per exemple que es
fes un estudi per veure l’impacte en l’economia de
Barcelona i mesurar l’efecte negatiu que això provoca
en els comerços. També recorda que és coneguda la
posició del seu Grup sobre la guàrdia urbana de barri,
sobre les mesures preventives, i sobre el fet que no
estan d’acord amb les mesures “mediàtiques” que fa
l’Ajuntament, en el sentit que, per exemple, els dar-
rers dies del pont de desembre es va fer una opera-
ció policial important per tal d’evitar la venda ambu-
lant al carrer, i això té un cert efecte, i es veu com,
quan hi ha guàrdia urbana al carrer, aquestes pràcti-
ques il·legals desapareixen. Per tant, creuen ferma-
ment en la policia dissuassiva i de proximitat, tal com
han dit moltes vegades.

També han parlat de la inspecció, i exposa que en
el pressupost alternatiu que presenta el seu Grup, i
que ja serà oportunament debatut en la Comissió
d’Hisenda i en el Plenari, fan una proposta molt con-
creta sobre els inspectors: demanen que s’incrementi
el cos d’inspectors de l’Ajuntament de Barcelona, en
concret parlen de 100 inspectors nous per incremen-
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tar les mesures al voltant d’aquesta qüestió. Com ja
han comentat alguna vegada, segons dades de
l’Ajuntament, tot i que hi ha els inspectors de districte,
hi ha un únic inspector polivalent adscrit a l’àrea de
comerç i consum, i consideren que és del tot insufi-
cient, i per això creuen que la seva proposta seria po-
sitiva. També havien demanat que s’endegués una
campanya per sensibilitzar els clients que compren
aquest tipus de productes, del greuge i dels perjudicis
que això provoca.

El Sr. Portabella considera que la proposició de la
Sra. Mejías recull una bona part de la preocupació de
l’Ajuntament. En primer lloc, pel que fa a la venda
il·legal, informa que s’han anat implementant dife-
rents mesures, no només al voltant de Nadal, com ho
demostren els 5.097 decomissos de material realit-
zats durant tot el 2004. Sí és cert que s’intensifica al
voltant dels períodes de més vendes, que no són no-
més Nadal, però sí principalment, i justament per evi-
tar aquest perjudici dels comerciants com a conse-
qüència de la venda il·legal. A continuació, recorda
que la intervenció sobre el top manta els sembla ne-
cessària, i així surt reflectit en l’ordenança que actual-
ment s’està debatent, i els anima a contemplar-la
amb els mateixos ulls que ERC.

En segon lloc, la Sra. Mejías ha introduït un ele-
ment que també els preocupa, com és la venda de
productes que no compleixen les exigents i neces-
sàries normatives de la Unió Europea. Al voltant
d’això, informa que es desenvolupen diverses activi-
tats: es dóna informació sobre quins són els segells
de garantia de seguretat que han de dur els dife-
rents productes que es posen a la venda, es donen
a conèixer als comerciants quines són les marques
de garantia que han de dur els productes, i després
es fa una campanya general a través de l’Oficina del
Consumidor, amb l’elaboració de díptics que donen
a conèixer els segells homologats a la Unió Europea
per evitar la confusió, i també la imitació que es pro-
dueix en països de fora de la Unió Europea per tal
d’intentar passar una cosa per una altra. Aquesta
activitat, la van iniciar l’any passat i els sembla inte-
ressant.

No votaran a favor d’aquesta proposició perquè
consideren que ja l’han anat desenvolupant amb an-
terioritat, i els sembla que coincideix amb la preocu-
pació que també té l’Ajuntament.

La Sra. Mejías agraeix la informació, però puntua-
litza que no s’han de barrejar els temes. Si bé és cert
que l’ordenança que està en debat en aquests mo-
ments planteja determinades mesures de lluita contra
el top manta, també és cert que planteja un conjunt
d’altres mesures sobre les que cada grup polític té el
seu criteri propi. Incideix en el fet que el 2004 es van
fer 5.097 decomissos de material, i entén que són de
top manta. Això significa que els inspectors no actuen
dins de les botigues que venen productes il·legals i
no fan una activitat d’investigació. Considera que és
fàcil trobar aquestes botigues en determinades zones
de la ciutat. Recorda un cas recollit en els mitjans de
comunicació uns dies enrere en relació a la venda
d’unes mini–motos que eren molt perilloses per als in-
fants i que es venien amb tota impunitat. Creu que
són aquestes mesures les que s’han de dur a terme,
no només les mesures de publicitat o els segells que
s’han de posar a les joguines, sinó també la possibili-
tat d’actuar sobre aquestes botigues.

Lamenta que no s’aprovi una proposta que creu
assenyada i que comparteix certes inquietuds amb
l’equip de govern, i li agradaria saber si l’Ajuntament
té la possibilitat de fer-ho, altrament, demana que im-
plementin les mesures perquè es pugui dur a terme.

El Sr. Portabella diu que, efectivament, els 5.097
decomissos de material són de top manta, i comenta
que per a aquesta campanya, justament quan va sor-
tir el cas de les motos que ha citat la Sra. Mejías, i al-
tres casos que han anat sortint en els darrers mesos,
ja havien parlat amb el director general de consum de
la Generalitat de Catalunya per tal de coordinar esfor-
ços. Informa que l’Ajuntament té un inspector, que
atén les denúncies i realitza diferents tasques dins
del marc de la inspecció, i que ha estat formada de
manera transversal. El que fan és donar compliment
de les denúncies que fan referència al comerç, i per
tant també les relatives a les joguines no homologa-
des de venda en cases de joguines. Però en aquest
cas, com eren conscients d’aquesta situació, van es-
tablir converses i acords amb la Direcció General de
Consum per tal que pugui donar suport a l’Ajunta-
ment i es puguin coordinar les polítiques, ja que, com
també ha sortit a la premsa, ha tingut un increment
molt substancial d’inspectors en el seu departament.
És a dir, volen que els objectius que des de la Gene-
ralitat o els que pugui introduir l’Ajuntament de Barce-
lona com a capital de Catalunya es puguin assolir de
manera conjunta reforçant les possibilitats d’actuar, ja
sigui amb l’inspector de l’Ajuntament, ja sigui amb els
inspectors dels districtes.

La Sra. Rojo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari del ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CiU:
5. En relació a la proposició aprovada per unanimi-

tat al Plenari del Consell Municipal de 18 de març de
2005 sobre el consum responsable. Què ha fet el go-
vern municipal per tal de complir amb l’explicitat en
aquesta proposta?

La Sra. Recasens indica que aquest prec té relació
amb una proposta del seu Grup Municipal que va ser
aprovada per unanimitat en el Consell Plenari de 18
de març de 2005. En concret, feia referència al
consum responsable, i parlava especialment d’un
producte que al seu grup li ocupa i li preocupa: els
videojocs i el seu ús indegut per part dels infants. Es-
sencialment, en la mesura aprovada sobre consum
responsable, demanaven que l’Ajuntament endegués
campanyes adreçades als pares, mares i famílies en
general en relació a la compra de joguines, de pro-
ductes educatius i de videojocs, i sobretot posava
èmfasi en la lectura acurada del Codi PEGI (Pan
European Game Information), que simbolitza el grau
de violència al voltant dels videojocs. Alhora també
demanaven que l’Ajuntament instés el Parlament i les
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Corts Generals perquè, en exercici de les seves com-
petències, adoptessin les mesures necessàries per
contribuir entre tota la societat a que això fos un èxit.

Recorda, també, que en aquell plenari tothom va
fer una aferrissada defensa d’aquesta proposta, i en
concret el seu Grup parlava sobre la llibertat d’escollir
sempre que tothom tingués la informació a l’abast.
Recorda que el Sr. Portabella, com a representant
d’ERC, parlava de què era molt positiu que l’Ajunta-
ment posés l’accent en fer una major difusió dels
drets i dels deures, perquè ajudava a democratitzar la
societat. El Sr. Fina, en representació d’ICV-EU i A,
també parlava de protecció dels menors i deia que el
seu Grup estava molt d’acord amb aquesta proposi-
ció. Finalment, la Sra. Subirats, del Grup del PSC,
explicava que a l’IMEB feia temps que li preocupava
aquest tema i la influència negativa que tenien aquest
tipus de videojocs. Recorda que en aquell moment es
van alegrar molt de què s’aprovés aquella proposició
i, per tant, voldrien saber què ha fet el govern munici-
pal per donar-ne compliment, i quina mesura d’infor-
mació i de conscienciació ciutadana han endegat per
donar-ne coneixement.

El Sr. Portabella explica que, conjuntament amb la
Unió de Consumidors de Catalunya, s’ha editat i dis-
tribuït un díptic informatiu sobre videojocs, que es tro-
ba tant a l’Oficina Municipal d’Informació del Consu-
midor, com a totes les oficines d’atenció al ciutadà de
tots els districtes de la ciutat, i per altra banda, s’ha
comunicat al president del Parlament de Catalunya,
així com al president del Congrés dels Diputats, per
tal que prenguin les mesures oportunes. És a dir, el
compliment estricte del que va ser la proposició.

La Sra. Recasens manifesta la seva sorpresa per-
què considera que està en un Ajuntament que els té
acostumats a un bombardeig constant de campa-
nyes, de sensibilització i d’informació, i no han tingut
coneixement d’aquests díptics. Per tant, aniran a re-
collir-los.

A continuació, posa diversos exemples de campa-
nyes endegades per administracions sobre consum
responsable: un díptic editat pel Ministeri de Medi
Ambient, un anunci a tota pàgina de la Conselleria de
Comerç, Turisme i Consum, i demana un esforç a
l’Ajuntament en aquest sentit, que enlloc de gastar-se
els diners publicant els anuncis de “Barcelona bate-
ga”, hagués pogut publicar als diaris aquest díptic
que diuen que han fet, perquè com més difusió se’n
faci, millor. No saben si ho han penjat a la web de
l’Ajuntament de Barcelona, si s’ha fet una difusió via
internet. Es lamenta que, en ocasions es fa una difu-
sió molt àmplia d’alguns temes, mentre que en altres
casos es posen uns díptics a les OAC, on s’hi dirigei-
xen les persones de manera molt concreta. Per tant,
demanen que es faci un esforç més i que es publiqui
en els diaris de difusió aquest tipus d’anuncis.

El Sr. Portabella lamenta no tenir a mà la informació,
però comenta que això que demana la Sra. Recasens
es va fer l’any passat, i el seu Grup els va acusar de
malbaratar els diners fent anuncis, i diu que si cal bus-
caran les actes. Continua dient que això és el que fan
a la campanya prèvia al Nadal cada any, i que ara la
Sra. Recasens els ho posa com a exemple i no es re-
corda que l’any passat els van dir que això era malba-
ratament dels diners. Recorda que cada any fan una
campanya de consum responsable, i cada any fan una
atenció específica a un tipus de consum en els mo-

ments en què aquest consum és màxim. Per tant, l’ac-
tuació de l’Ajuntament sobre el tema al qual es refereix
el Grup Municipal de CiU, i la pregunta no fa només
referència als videojocs, és exactament la que el Grup
de CiU ha demanat que es faci.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
6. Que s’endeguin campanyes informatives per ad-

vertir als pares del perill que suposa l’addicció de les
noves tecnologies per als menors, així com mesures
per prevenir i lluitar contra l’addiccions de les noves
tecnologies en els menors.

La Sra. Esteller comença dient que el seu Grup
considera necessari iniciar campanyes informatives
per advertir els pares del risc que suposa l’addicció a
les noves tecnologies per part dels menors. Comenta
que en l’informe que ha presentat abans el Sr.
Oliveras ha posat de manifest els riscos que hi ha a la
xarxa, així com que està previst endegar una sèrie de
mesures per tal d’informar-ne i de reduir-los. Però
des del PP voldrien abordar aquest tema des de la
preocupació que suposa el mal ús d’aquestes tecno-
logies per part de molts nens, així com l’addicció i de-
pendència creada per altres persones que poden te-
nir mala influència sobre els menors.

Aquests dies s’ha sabut que les noves tecnologies,
a part de la dependència que generen, tenen molta
transcendència en la conducta de molts d’aquests
nens, perquè cal tenir en compte també els mòbils, i
s’ha comentat que hi ha gent que, només per tenir
converses amb els nens, els paguen les targetes de
recàrrega de mòbils. Per tant, no es tracta només
d’abordar la qüestió de l’addicció a les noves tecnolo-
gies per part dels nens i l’ús de determinats aparells,
sinó que aquesta dependència fa que, per no poder
mantenir el cost que suposa, el menor estigui dispo-
sat a mantenir una sèrie de converses amb adults.
Per això creuen que és del tot necessari, donada la
seva transcendència, alertar els pares.

Demanen a l’Ajuntament una campanya informati-
va perquè tothom tingui al seu abast la informació ne-
cessària per administrar el bon ús de les noves tec-
nologies en la línia més correcta. Això és a més del
que ja ha exposat en relació a la campanya anterior:
cal més difusió, com ara en ràdio o altres mitjans que
arribin a tothom.

El Sr. Portabella indica que es farà una resposta
conjunta per part seva i del Sr. Oliveras, donat que hi
ha una part que afecta a Ciutat del Coneixement i
una altra que afecta la Direcció General de Consum i
Comerç.

A continuació, comenta que aquest prec els ha per-
mès aprofundir en el coneixement que hi ha al voltant
d’aquests temes, i han pogut veure algunes coses
sorprenents. Per exemple, que el grau d’addicció més
gran en aquests moments ateny el telèfon mòbil,
especialment per part d’adolescents. En segon lloc,
puntualitza que es considera que una persona està
enganxada a internet quan hi està connectada per
sobre de les tres hores diàries, i pel que fa als
videojocs, si bé hi ha molt poca informació i especifi-
citat al voltant de l’addicció, sí que n’hi ha al voltant
dels problemes físics que pot generar, com ara vista
cansada, obesitat i altres atròfies produïdes per les
hores que s’està assegut.

Comenta que han estudiat amb deteniment els ca-
sos extrems, com el hikikomori, un fenomen referit als
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joves japonesos que es passen molt temps, fins i tot
anys, sense sortir de la seva habitació. Els sociòlegs
americans, que són els que més que han escrit sobre
aquest tema, en fan una explicació bàsicament socio-
lògica, del comportament en la societat japonesa,
molt exigent, competitiva, i no s’imagina que una fa-
mília aquí pugui deixar el seu fill, no tres anys sense
sortir de la seva habitació com al Japó, sinó ni tan
sols tres dies sense que el facin sortir. Per això, es
considera que no s’ha estès a d’altres països, sinó
que està vinculat a un caràcter estrictament japonès.
Els psicòlegs i psiquiatres consideren que és un tema
de salut i familiar, i l’addicció com a tal es considera
molt difícil de tractar.

Pel que fa als videojocs, sobretot en el cas dels
més violents, estan relacionats amb edats molt adul-
tes, ja que els nens no tenen capacitat per fer-los
anar i llavors no s’hi enganxen. Atenent al que diuen
els psicòlegs i psiquiatres, el que genera més aïlla-
ment és el telèfon mòbil, i per tant es trenca el mite.
Hi ha gent que es relaciona per missatges i no es par-
la mai cara a cara, i en canvi, les videoconsoles solen
ser jocs interactius, en què es poden jugar jocs en
xarxa amb diversos jugadors.

Comenta que, igual que en el cas anterior, també
han fet un díptic amb la Unió de Consumidors de
Catalunya, i s’ha distribuït a l’OMIC i a totes les OAC
dels districtes. S’han fet díptics, perquè si es publi-
citessin individualment, l’oposició els ho retrauria.

El Sr. Oliveras intervé en les qüestions relatives a
Ciutat del Coneixement, complementant i seguint
amb la línia dels díptics i destaca que, tal com ha dit
abans, la segona fase de la campanya iniciada, que
es durà a terme al llarg de l’any 2006, i que serà la
més important, girarà al voltant de la protecció dels
menors. Destaca a la Sra. Esteller el fet que la pre-
gunta té un to excessivament negatiu sobre les noves
tecnologies, perquè les noves tecnologies són molt
positives i obren moltes oportunitats, i el que cal fer
és prevenir l’abús que se’n fa. Aquesta campanya,
que s’adreça també als pares, se centrarà en diver-
sos temes que s’estan acabant de preparar: addicció,
xats, pornografia infantil a la xarxa, i en general tots
els temes que puguin afectar als drets dels menors.
Això es farà en col·laboració amb els Mossos d’Es-
quadra i també amb diferents entitats de la ciutat de
Barcelona, com la Fundació Pere Tarrés.

La Sra. Esteller es refereix als diferents graus de
dependència en funció de cadascun dels instruments:
el mòbil, internet, els videojocs, que poden crear ad-
dicció i dependència, i alterar la conducta dels nens,
en major o menor grau: sedentarisme, manca de rela-
cions socials, aïllament de l’entorn... tot i que no s’ha
arribat als nivells de Japó, perquè la societat és dife-
rent i no es pot traslladar a altres societats. Remarca
el fet que el risc a què es refereix el seu Grup no és
aquest, sinó a riscos del nostre entorn, menors però
no menys importants, en què s’altera la conducta dels
nens, els pares desconeixen el risc que comporta en
alguns casos, i pensen que cal alertar, com el cas
mencionat anteriorment relatiu als menors i les targe-
tes de recàrrega de mòbil facilitades per adults.

A continuació, qüestiona l’eficàcia dels díptics, con-
sidera que a l’Ajuntament tenen estudiada i coneixen
la seva eficàcia limitada, perquè en funció de les
campanyes que fan, utilitzen uns mitjans de suport o
uns altres, i ara mateix s’està referint a campanyes

que conscienciïn la gent que s’està casa, que no
sempre llegeix díptics. Per això, demanen campa-
nyes informatives més de caràcter general, amb ràdio
i televisió, perquè en altres campanyes institucionals
també s’ha posat de manifest que s’utilitzen aquests
mitjans, i tot i que són més cars, el seu Grup conside-
ra que és important, per això creuen convenient fer
una campanya d’aquesta naturalesa, i per això ho
porten en aquesta Comissió.

El Sr. Portabella considera que, en el terreny
d’aquestes addiccions, el que s’ha d’intentar és incidir
sobre els pares, els adults. La dificultat és que la ma-
joria dels adults no coneixen el funcionament dels
jocs: el menor està jugant, “aparcat”, no molesta, de
tant en tant veuen que està jugant, i no se’n preocu-
pen més. Però el tema és més profund, el més impor-
tant és que els adults siguin conscients que, tot i que
no se sentin propers a la cultura tecnològica, això no
significa que puguin dimitir de les seves responsabili-
tats, i cal que hi estiguin a sobre d’una manera raona-
ble, prendre una actitud diferent. Des d’aquest punt
de vista és més un problema social que de noves
tecnologies, forma part del que s’ha dit fractura digital
i de la construcció de la societat actual. Per això es
fan díptics, no creuen que els llegeixin els nens i les
nenes, sinó que esperen que els llegeixen els adults
que poden tenir un adolescent, un nen o una nena a
casa seva xatejant o amb alguna suposada addicció
a les noves tecnologies.

Considera que el que demana la Sra. Esteller rela-
tiu a les campanyes publicitàries per incidir sobre el
problema que planteja: que no es deixi comprar ningú
targetes per a una tercera persona, és una qüestió
complicada, i no està clar què es pot fer des de
l’Ajuntament, ja que la solució a les situacions que
planteja no són senzilles, perquè són estructurals de
societat.

Voldrien tenir diners per fer una campanya de tele-
visió i ràdio sobre aquest tema, però llavors l’oposició
els diria que el pressupost contempla un 5% de publi-
citat. En fan un díptic i no una falca radiofònica per-
què no tenen prou diners i, si en tinguessin, seria in-
crementant el pressupost de publicitat, i llavors
l’oposició els diria que aquest pressupost és massa
alt. Puntualitza, però, que el que no passarà és que
es pacti amb l’oposició sobre què fer publicitat, per-
què això correspon a qui governa, i es pregunta si hi
ha algun govern amb experiència, referint-se als seus
propis partits quan governaven, que hagin pactat el
que publicitaven.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
7. En referència al lloguer dels terrenys propietat

del Consorci de la Zona Franca. Quines condicions
de lloguer ha ofert aquest Consorci als empresaris
que s’hi volen instal·lar, que han provocat la protesta
de l’Associació de Concessionaris de Mercabarna?
S’ha fet algun tipus de gestió des de la Regidoria de
Promoció Econòmica de l’Ajuntament per intercedir
en aquest conflicte d’interessos?

El Sr. Portabella recorda que, un cop finalitzada la
part informativa i abans de donar pas a la part decisò-
ria, s’ha quedat que aquesta pregunta del Grup de
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CiU la respondrien per escrit i, per tant, dóna pas al
següent punt de l’ordre del dia.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
8. Quantes sancions ha imposat l’Ajuntament de

Barcelona a comerciants de la ciutat per l’incompli-
ment de la Llei de Política Lingüística i per quin pro-
cediment?

La Sra. Mejías exposa que el seu Grup voldria sa-
ber quantes sancions s’han imposat als comerciants
de la ciutat per l’incompliment de la llei de política lin-
güística, i per quin procediment.

El Sr. Portabella respon que no s’ha imposat cap
sanció perquè l’Ajuntament no té aquesta capacitat.
La llei de política lingüística es va aprovar l’any 1998,
però no es va desenvolupar el reglament, i per aquest
motiu l’Ajuntament de Barcelona no hi podia entrar,
de la mateixa manera que no podia fer cap altre ajun-
tament. Posteriorment es va fer el reglament l’any
2004, i aleshores l’Ajuntament de Barcelona ha pogut
intervenir-hi, i el febrer de 2005 la Generalitat de
Catalunya ha obert l’Oficina de Garanties Lingüísti-
ques. A partir d’aquest moment, l’Ajuntament ha sig-
nat un conveni amb la Generalitat mitjançant el Cen-
tre de Normalització Lingüística de Barcelona i les
OAC on, d’una banda, s’informa els sol·licitants de les
llicències abans que obrin quina és la llei de política
lingüística i com ha de ser la retolació i, per tant, es fa
una tasca preventiva. El 2003, des de l’Institut del
Paisatge Urbà i Qualitat de Vida, el que es va fer va
ser establir la possibilitat de tenir una subvenció de
fins al 50% del canvi del rètol al català, i durant l’any
passat es van realitzar un total de 2.591 visites perso-
nalitzades a establiments, s’han tramitat 51 subven-
cions de rètols, i se n’estan tramitant 332. Per tant,
s’haurà actuat sobre 383 establiments comercials.

No sap si això fa referència a una carta que ha
adreçat a totes les associacions de comerciants; si es
tracta d’això, n’informarà en la resposta següent.

La Sra. Mejías diu que, efectivament, sí que té re-
lació amb aquest tema, i comenta que, quan ha for-
mulat la pregunta, ja ha omès el fet que hagués estat

l’Ajuntament de Barcelona qui hagués posat la san-
ció, perquè sap que és una competència de la Gene-
ralitat, que és la que inicia a través d’aquestes ofici-
nes els informes sancionadors, però sí que voldria, i li
sorprèn, que el Sr. Portabella digui que no se n’ha
posat cap, perquè creu que aquests expedients
sancionadors estan en funcionament, i els consta que
alguna sanció ha arribat a ser notificada. Per tant,
voldrien que es concretés aquesta resposta, i co-
menta que si les visites es fan com a mer element
preventiu, o si a partir d’aquestes visites s’inicien els
expedients sancionadors, i actuen no com una qües-
tió preventiva, sinó de coacció.

El Sr. Portabella diu que no és una coacció, sinó el
compliment d’una llei que va ser aprovada juntament
amb els vots de CiU, PSC, ICV-EU i A, on la tasca de
l’Ajuntament és de prevenció, és a dir, informativa, i
després s’ha tramès una carta a totes les associa-
cions de comerciants de Barcelona per recordar-los
el compliment de la llei de política lingüística, i per
tant això és una campanya de conscienciació, però
no una campanya de pressió. Consideren molt més
eficaç aquest tipus de campanyes basades en la
conscienciació que no una de basada en la pena-
lització, perquè en la primera que hi hagués, el Grup
del PP es queixaria. Per tant, el que fan és evitar que
hi hagi algú que es pugui sentir discriminat pel tema
lingüístic, però també fent complir la llei, perquè està
clar que en tots els estats de dret les lleis estan per
ser complides.

En relació a sancions que s’han imposat des del
Departament de Comerç, Consum i Turisme, han
estat 29 al llarg del 2005, però remarca que vol que
quedi clar que no és l’Ajuntament de Barcelona.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les divuit hores i quinze mi-
nuts.

Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de desembre
de 2005 i aprovada el dia 17 de gener de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de desembre de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Am-
bient, sota la presidència de la Ima. Sra. Imma Mayol
i Beltran. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.:
Francesc Narváez i Pazos, Xavier Casas i Masjoan,
Xavier Florensa i Cantons, Joan Puigdollers i Fargas,
Eduard García i Plans, Emma Balseiro i Carreiras i
Alberto Villagrasa i Gil, assistits pel secretari general
de la Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certi-
fica.

També hi són presents els Srs.: Joan Conde i del
Campo, gerent del Sector de Serveis Urbans i Medi
Ambient, el Sr. Jordi Campillo i Gamez, director-ge-
rent de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins de Bar-
celona i el Sr. Joan Ramon Villalbí i Hereter, director
de la divisió d’Estratègies i Sistemes d’Informació de
l’Agència de Salut Pública –ASPB.

Excusa la seva absència la Ima. Sra. Magda
Oranich i Solagran.

S’obre la sessió a les divuit hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.
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II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la Gerent Municipal, de data 9 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment de la
senyalització horitzontal, vertical i informativa urbana i
abalisament de seguretat viària, zona est, per als exer-
cicis 2006-2008, i per un import de 2.400.000 euros.

2. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la Gerent Municipal, de data 9 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment de la
senyalització horitzontal, vertical i informativa i abali-
sament de seguretat viària, zona oest, per als exerci-
cis 2006-2008, i per un import de 2.700.000 euros.

3. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la Gerent Municipal, de data 24 de novembre

de 2005, que adjudica a les societats Serveis Inte-
grals de Manteniment Rubatec, SA (lot 1) i Ins-
talaciones y Montajes Eléctricos y Saneamiento, SA
IMES (lot 2) el contracte de realització de connexions
per actes cívics a la via pública, per als exercicis
2005-2006, i per un import d’1.265.000 euros.

4. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la Gerent Municipal, de data 24 de novembre

de 2005, que adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
el contracte de coordinació de la seguretat i salut de
les contractes d’enllumenat, túnels, escales mecàni-
ques i ascensors, per als exercicis 2005-2007, i per
un import de 174.812 euros.

El Sr. Puigdollers demana fotocòpia dels plecs de
clàusules dels punts 1 i 2.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Informe anual de l’estat dels arbres: resultats del

Pla de control del risc de l’arbrat viari.
La Sra. Mayol indica que és un informe anual, el

primer que es fa, de l’estat dels arbres com a resultat
del Pla de control del risc de l’arbrat viari. Recorda
que fa justament un any, a la sessió de novembre de
2004, es va presentar un informe de què era el Pla de
gestió de l’arbrat viari. En aquell context, el Grup Po-
pular va preguntar a la Comissió d’octubre sobre al-
gunes problemàtiques que s’havien produït en els ar-
bres de la plaça Reial; des d’aleshores es va valorar
que pagava la pena donar la forma d’un Pla d’inter-
venció i d’anàlisi rigorosa a la feina de Parcs i Jardins
en les situacions de risc i de la salut dels arbres de
Barcelona, i així se’n dóna compte un any després.
Avança, tanmateix, que no és una situació preocu-
pant, sortosament.

El Sr. Campillo, gerent de l’Institut de Parcs i Jar-
dins, remarca que fa un any es va presentar el Pla de

gestió de l’arbrat viari de Barcelona, que preveia un
seguit d’activitats que es van considerar imprescindi-
bles, una de les quals era la d’avaluar l’estat de l’ar-
brat viari de Barcelona, seguint els criteris de l’Agen-
da 21 i modificant el sistema de gestió mediambiental
segons la ISO, que és el sistema de gestió de tot el
manteniment de verd i d’arbrat viari, iniciant un pro-
cés de treball, amb caràcter transversal, que implica
la major part de l’organització de l’Institut. Aquest Pla
dóna resposta a les qüestions de poda, catalogació
d’arbrat, recuperació del que està afectat, seguretat i
salut, formació interna i tot el que envolta el tracta-
ment forestal, així com activitats respecte a la forma-
ció, comunicació i atenció al ciutadà. Informa, també,
que a Barcelona s’ha celebrat aquest octubre el Con-
grés de l’Associació d’Arboricultura d’Espanya, per
commemorar el desè any de la Carta de Barcelona
quant al tractament de l’arbrat viari i altres actuacions
per establir criteris de plantació. Comenta que l’arbrat
de Barcelona està en una situació que no és la ideal,
a causa, sovint, de la contaminació, la pluviometria
escassa, i perquè comparteix l’espai, alhora, amb els
serveis, entre altres qüestions, que li generen altera-
cions. També pot ser per la manca de nutrients, per
malures causades per fongs, de xancres o plagues.
Destaca que hi ha situacions previsibles, però d’altres
que no en són atès que l’arbre com a ésser viu, pre-
senta dificultats a identificar indicis de perill. Per això,
s’han establert criteris per detectar les situacions de
risc previsibles en funció de l’espècie, la mida i l’estat.
Informa que hi ha arbres amb una alta fragilitat, com
l’eucaliptus, els pollancres o els oms, i que altres la
tenen més baixa, com són el lledoner, el plàtan d’om-
bra o l’alzina, alhora que també puntualitza que hi ha
espècies que resulten inadequades en aquesta Ciu-
tat. Aquest fet ja es va tenir en compte en el Pla, amb
metodologia d’observació i la formació de 32 especia-
listes. Destaca igualment que, ateses les caracterís-
tiques de les palmeres, s’ha seguit una metodologia
diferent. Esmenta que hi ha un nombre de 145 espè-
cies d’arbrat viari i 6 classes de palmeres, amb un to-
tal de 153.638 arbres al carrer, fora dels parcs, tot i
que els darrers dos anys ha baixat a causa de les
obres que es fan. En els vivers municipals hi ha més
d’un miler d’arbres que s’han de tornar a replantar; el
88,10%, està en situació normal; un 8% alterat i so-
bre el qual cal actuar; un 0,43% ha entrat en període
de decadència, és a dir, en el final del cicle de l’arbre.
Quant a les categories, són de primera els arbres jo-
ves, dels quals n’hi ha al voltant d’un 70%; de sego-
na, els madurs; i, de tercera, amb un 27 % només, els
que són adults en l’última fase del seu creixement.

Informa que cada any es fan plantacions i renova-
cions. Quant a les espècies, indica que els plàtans o
els oms són les que tenen un estat més alterat o de-
cadent i un 70% de les palmeres estan en situació
normal. La palmera que fa un any va caure a la plaça
Reial, va ser un dels motius que va promoure aquest
Pla de risc, si bé la seva situació no era preocupant.
Segons els tècnics, la determinació de l’estat de les
palmeres és molt més complicat que en el cas d’al-
tres arbres, tot i que actualment es pot qualificar d’òp-
tim i la intervenció que els cal és molt baixa. Referint-
se al full distribuït, convida a comprovar que en
aquests moments el nombre d’arbres que s’ha d’aba-
tre està al voltant de 1.900, que 1.300 s’han diag-
nosticat i que s’ha intervingut en 453 que estaven en
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situació d’alta prioritat. La resta d’arbres que s’han
d’abatre està previst que es faci abans del 30 d’abril
de 2006. Les intervencions sobre l’arbrat alterat, en-
torn dels deu mil, moltes vegades només significa la
reducció de capçada o l’eliminació de branques, i es
preveu fer quan acabi la campanya de l’arbrat. Amb
aquesta quarta campanya finalitza el cicle de tracta-
ment de tots l’arbrat de la Ciutat, amb la poda i el
manteniment dels 153.000 espècimens.

El Sr. Puigdollers pregunta si dels arbres que hi ha
al catàleg, en algun cas algun s’ha hagut d’abatre pel
seu mal estat, i en cas afirmatiu, quins han estat i si
se’ls ha donat de baixa. Rellegeix l’informe posant
èmfasi en les palmeres: “[...] no obstant el trencament
imprevist d’una palmera es pot produir sense estar
precedida de símptomes premonitoris aparents [...] i
la palmera datilera és una de les espècies suscepti-
bles de trencar-se”. Si se sap això, reclama un infor-
me de la situació d’aquests tipus de palmeres en pe-
rill que, curiosament, són a la plaça Reial. I insisteix
que cal prevenir i iniciar un programa de substitució
de les palmeres en situació de risc.

El Sr. Villagrasa agraeix la presentació de l’informe
i en reconeix el mèrit per la seva precisió, i aprofita
per demanar que, de forma periòdica, s’actualitzi i
s’informi als Grups de l’oposició. Tot seguit, es refe-
reix al comentari del portaveu del Grup de CiU pel
que fa a les palmeres, i destaca que, si a la ciutat hi
ha 131.000 arbres i només s’actuarà sobre 12.000, la
proporció de les palmeres és superior, ja que amb
3.900 s’actuarà sobre 1.000, i que en aquest 12% so-
bre el que cal actuar, insisteix que cal començar pels
exemplars que suposin un perill més gran per als ciu-
tadans.

El Sr. Campillo diu que en l’informe s’anuncia que
en aquest mandat una de les activitats previstes és el
manteniment de tots els arbres que estan en el catà-
leg, ja siguin públics o privats. Observa que de pal-
mera dactilífera, la varietat que ha provocat més pro-
blemes a la plaça Reial, ja no en queda, atès que,
des de fa un any, progressivament es van canviant, i
ja no se’n planten des de fa més de tres anys. A la
zona del passeig de Colom també s’estan substituint,
i les de la banda de mar ja són d’un altra classe que
les del carril central. En aquest sentit, fa avinent que,
fa poc, varen venir uns tècnics italians, on hi ha molta
tradició del tractament de palmeres, i van considerar
que era important no retirar del catàleg aquesta varie-
tat de palmera pel seu valor, però des de l’Ajunta-
ment s’ha considerat que, per damunt de tot, cal pro-
tegir les persones i, per tant, no s’incorporarà cap
més palmera.

El Sr. Puigdollers pregunta, respecte a aquests ti-
pus de palmeres, quan van ser plantades i a quina
empresa es van comprar.

El Sr. Campillo es refereix al testimoni del senyor
Bordas –de 90 anys–, de reconegut prestigi dins del
món de la jardineria, que es van plantar palmeres
abans de la guerra civil espanyola i, per transportar-
les des d’Egipte, les varen lligar amb filferro, fet que
va provocar, possiblement, el tall en els vasos, i pot-
ser que per això les palmeres dels anys 30, que es
van plantar a la plaça Reial, siguin les primeres que
han caigut. De manera que no hi ha cap motiu per re-
lacionar aquesta incidència amb la història recent de
Barcelona.

Es dóna per tractat.

2. Dia fix setmanal per a la recollida de mobles i
trastos vells.

El Sr. Narváez recorda que el Sr. Villagrasa ja va
fer aquesta proposta, a la qual es va respondre afir-
mativament, i que no calia el termini que es donava
per fer-ho, ja que tenien l’informe molt a punt per dur-
lo a aquesta Comissió de Plenari.

L’any 1991, la recollida de trastos es va implantar a
Barcelona com un servei molt nou arreu. Es feia un
dia al mes a la majoria de barris de la Ciutat, excepte
en una part petita de Ciutat vella, on es feia una
vegada a la setmana. Això va funcionar bé, però la
capacitat econòmica dels ciutadans i el costum de
llençar coses, força habitual a la nostra societat, re-
centment, va motivar la necessitat de canviar el siste-
ma: el ciutadà feia una trucada, gratuïta, al telèfon
900 22 62 26 sol·licitant el serveis i que ha estat fun-
cionant fins ara fa un mes. L’experiència ha demos-
trat, pel que expliquen els responsables del servei,
que el sistema de trucada telefònica funcionava bé.
De gener a agost del 2005, s’han comptabilitzat
85.341 trucades, que comparades amb el mateix pe-
ríode de l’any passat – van ser 79.189– s’aprecia un
increment del 7,8%; és a dir, s’havia incrementat d’un
un 9,8%; això vol dir que els ciutadans, no només tru-
caven més, sinó que llençaven més coses; per tant,
la tendència de desfer-se ràpidament dels objectes
de la llar és cada vegada més ràpid. Igualment, l’ex-
periència anterior indicava que feien la trucada telefò-
nica a l’Ajuntament per preguntar el dia per baixar els
trastos, els qui tenien força volum per llençar, i, a mit-
jançant la trucada se’ls donava dia i hora per deixar
els trastos al carrer, al costat de casa seva o del con-
tenidor, en funció del tipus de carrer. L’inconvenient
era que els serveis municipals trobaven moltes deixa-
lles de volum petit en algun racó, sense trucada tele-
fònica prevista, que s’havia instaurat una espècie de
costum. Aquests materials de petit volum, suposaven
al cap de l’any 6 tones, mentre que les que es retira-
ven prèvia trucada telefònica arribaven a les 14 to-
nes. Això va fer que el sistema es replantegés, sobre-
tot atesa l’experiència positiva obtinguda amb el
sistema de recollida fixa un dia per setmana en un
petit sector de Ciutat Vella.

Així doncs, es va decidir, d’acord amb les dades
tècniques, posar un dia fix per a cada barri per recollir
els trastos vells, entre les 20 i les 22 hores, al costat
de la porteria de cada edifici. L’experiència ha anat
molt bé, ja que els volums deixats el dia fix de la set-
mana és molt superior al del sistema de les trucades.
Significa, també, que es contribueix a crear un hàbit
als barris.

Destaca, també, el gran esforç de comunicació
que s’ha esmerçat en aquesta operació i que ha su-
posat que els entorns dels contenidors estiguin molt
més nets. S’han mantingut els beneficis especials
per a les persones amb disminució i per a la gent
gran, als quals se’ls fa el servei gratuït al domicili, i
no cal que ho baixin a la porteria. No obstant això, a
la zona de Vallvidrera-les Planes, es manté el siste-
ma de contenidors i funciona molt bé pel comporta-
ment disciplinat dels veïns. S’ha enviat una carta a
totes les vivendes de la Ciutat explicant aquest can-
vi i el que es demana als ciutadans; també s’han fet
uns imants per enganxar el recordatori del dia de la
setmana que toca a cada barri i uns cartells informa-
tius per posar a la porta de l’edifici, anuncis de
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premsa i banderoles repartides per tota la ciutat. In-
forma que la setmana que ve acaba la primera fase
de la campanya publicitària, i que les primeres im-
pressions són satisfactòries. Del que es tracta, en
definitiva, és de fer una demanda de civisme, i evitar
l’abandonament de petits volums que es fa durant la
nit, sense possibilitat de control social d’aquests
fets. Aquest nou sistema ha fet variar el comporta-
ment de la gent, tot i que s’haurà de continuar fent
comunicació amb aquesta demanda.

El Sr. Puigdollers diu que aquest canvi de criteri li
sembla bé perquè hi havia dies amb molts mobles i
estris abandonats pel carrer. De les 14 tones que es
recollien a través de la trucada telefònica, s’abando-
nava al carrer una tercera part. Per tant, quan un sis-
tema falla tant, s’ha de canviar.

Vol saber el cost del servei d’abans i el cost d’ara,
així com la diferència. D’altra banda suposa que els
preus públics de l’Ajuntament ja s’han arreglat. En
l’última Comissió, el seu Grup observà que en el do-
cument del preu públic de l’any 2005 no es preveia el
Pacte de civisme i de neteja signat en el seu moment,
i suposa que en la publicació dels preus públics, això
s’haurà arreglat. Pregunta, quin és el concepte de
persona gran als efectes esmentats pel que fa a la
recollida al domicili atès que considera hauria de regir
un criteri clar i que cal estudiar-ne l’aplicació.

El Sr. Villagrasa, agraeix que s’hagi recollit la seva
petició i que hagi exposat una alternativa a un Pla.
Diu que el seu Grup, reiteradament, sempre ha dit
que no hi ha una adaptació als usos i al dia a dia la-
boral del ciutadà, i això ho demostren les més de 6
tones de mobles que s’han de recollir sense utilitzar
el servei telefònic, i després la comparació de 8 me-
sos dels anys 2004/05, que a aquestes alçades es
podria està parlant de 20 tones en el 2004, el que ara
són 14 tones.

Suposen que el balanç d’aquests anys serà nega-
tiu perquè era un sistema que no funcionava i que,
amb el nou sistema, el balanç serà positiu en estar
més adaptat a la quotidianitat del ciutadà. Respecte a
la campanya d’informació, esperen que se’n faci un
reforç, tot i que creuen eficaços el tres punts princi-
pals a què es refereixi l’informe perquè són més per-
sonalitzats i directes: la carta, el cartell i l’imant, fins i
tot més que la premsa i les banderoles. Quant a la
recollida gratuïta, es demana que els trastos estiguin
desmuntats a l’hora de baixar-los al carrer, i remarca
que les persones amb disminució i que no tenen nin-
gú que les ajudi, poden tenir dificultat per desmuntar
els mobles, motiu pel qual el seu Grup demana que,
en aquests casos, s’ofereixi el servei de baixar mo-
bles, estiguin muntats o no.

El Sr. Narváez, començant pel final, diu que el preu
del servei per a una persona que no té cap dificultat
ni és suficientment gran és diferent si el servei muni-
cipal, a més, li ha de desmuntar els mobles a casa
seva. En el cas de les persones grans i de les perso-
nes amb disminució, exclusivament, cal que deixin
entrar el servei de l’Ajuntament i se’ls endurà tal i
com estigui i, com a molt, si no passa per l’escala, ha
de permetre el desmuntatge o el trencament d’aquell
element dins del seu habitatge. Pel que fa als costos,
és el mateix que la recollida amb trucada telefònica
prèvia. No és un estalvi per a l’Ajuntament en un sen-
tit econòmic, però sí important pel que significa de
guany estètic per a la Ciutat.

Finalment, demana al Gerent que expliqui quin és
el criteri respecte al concepte de persona gran.

El Sr. Conde comenta que el criteri que s’aplica per
definir una persona gran és el que tipifica la persona
jubilada o major de 65 anys. Pot haver un intent
d’abús per part d’algú que vulgui fer ús del servei si-
mulant el que no és i, si això es detectés, es cobraria
el servei. De tota manera a les empreses que tenen
pràctica a realitzar aquest servei, de moment, no els
consta que s’hagi produït aquest tipus de frau. I si bé
no disposa del nombre de serveis d’aquestes carac-
terístiques, al cap de l’any es pot dir que és impor-
tant. Moltes persones saben que aquest servei és
gratuït i hi ha una certa capacitat de resoldre el pro-
blema in situ si realment es detectés.

El Sr. Villagrasa, creu que a la pàgina web de
l’Ajuntament s’ha d’especificar que aquest servei del
desmuntatge per a persones grans i persones amb
disminució no tindrà cap cost.

La Sra. Mayol hi està d’acord i en pren nota.
Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

3. Quedar assabentat i acceptar la subrogació per
part de Cespa, Compañía Española de Servicios
Públicos Auxiliares, SA, de la titularitat del contracte
núm. 99007095 que té per objecte la recollida de resi-
dus sòlids i neteja de la ciutat de Barcelona, zona est,
amb efectes de 19 de setembre de 2005, data d’ins-
cripció en el Registre Mercantil de Barcelona, de l’es-
criptura de fusió per absorció, en la què Cespa,
Compañía Española de Servicios Públicos Auxiliares,
SA, absorbeix a Cespa Ingenieria Urbana, SA, que
eren les actuals adjudicatàries mitjançant una UTE, i
de conformitat amb l’article 112.5 del Text refós de la
Llei de contractes, la relació contractual amb l’admi-
nistració continua amb la societat absorbent, resul-
tant de la fusió, per la qual cosa restarà subrogada en
tots els drets i obligacions dimanants de la relació
contractual esmentada. Requerir a Cespa, Compañía
Española de Servicios Públicos Auxiliares, SA, perquè,
en el termini dels deu dies següents a la data en què
rebin la notificació d’aquest acord, presenti el docu-
ment que acrediti haver constituït la garantia definitiva
per un import total de 2.155.298,67 euros; i cancel·lar i
retornar a UTE Cespa, SA - Cespa Ingenieria Urbana,
SA, les garanties constituïdes, pel mateix import.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CiU i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
4. Que en el termini de tres mesos el govern muni-

cipal presenti un Pla de descontaminació atmosfèrica
que haurà de permetre complir amb la legislació de la
Unió Europea.
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El Sr. Puigdollers indica que és una proposta que
té a veure amb les dades cada vegada més preocu-
pats dels del punt de vista ambiental per la contami-
nació atmosfèrica de la ciutat de Barcelona amb una
normativa europea cada vegada més dura. Destaca
que a la ciutat de Barcelona partícules de menys de
10 micres, que són les més perjudicials per a la salut,
s’han superat els nivells que marca la normativa eu-
ropea, com és el cas del Port, l’any 2003, 81 vegada,
el 2004, 94 vegades i fins al 31 de maig de 2005, 73
vegades. En la zona de la dàrsena sud, l’any 2003,
99 vegades, el 2004, 118 vegades, i fins al 31 de
maig del 2005, 77 vegades. A l’Eixample i a Gràcia,
el 2003, 50 vegades, el 2004, 47 vegades, i el 2005
entre 32 i 38, i a Sants, el 2003, 109 vegades, el
2004, 43, el 2005 fins al 31 de maig, 23 vegades. Per
tant, demanen que es compleix la llei, i abans que ho
demani l’Estat, que el govern municipal presenti un
Pla de descontaminació que permeti complir amb la
legislació de la Unió Europea respecte a la contami-
nació atmosfèrica a la ciutat de Barcelona.

La Sra. Mayol demana al Sr. Puigdollers que matisi
el seu diagnòstic perquè el considera una mica alar-
mista; és veritat que hi ha superacions amb partícules
i amb òxid de nitrogen en algun moment a la ciutat de
Barcelona, i el que passa, també, i així ha de ser, és
que la normativa europea cada cop és més exigent,
per tant, el que s’ha de fer és estar preparats per ser
capaços de complir-la quan entri en vigor, que en el
cas de l’òxid de nitrogen serà a partir del 2010, i en el
cas de les partícules la normativa serà per al 2015-
2020. El que no es pot fer és el que demana el Sr.
Puigdollers, per una raó: la qualitat de l’aire és una
competència de la Generalitat de Catalunya; sap que
a principis d’any s’aprovarà un decret, seguint les
orientacions de la Unió Europea esmentades, que el
Ministeri de Medi Ambient obligarà també que es
compleixin, però la competència executiva la té la
Generalitat. El decret marcarà les zones de protecció
especial i definirà l’àrea 1, que abraça tota l’àrea me-
tropolitana i no només la ciutat de Barcelona; mentre
que també hi ha el compromís que, en el termini de
sis mesos, la Generalitat haurà de presentar un Pla
per reduir partícules i òxid de nitrogen, perquè és la
seva competència, tot i que demanarà a l’Ajuntament
ajuda per fer-ho. El plantejament que hi ha damunt la
taula afectarà més d’un municipi; és a dir, la zona 1,
l’àrea metropolitana i la zona 2, més enllà d’aquesta.
Hi ha una bona coordinació amb la Generalitat, l’es-
quelet d’aquest Pla ja s’està preparant, i explicita en
aquesta sessió tota la predisposició de l’Ajuntament
de treballar conjuntament.

El Sr. Puigdollers està d’acord que és una compe-
tència de la Generalitat, però a l’Ajuntament de Bar-
celona li correspon preocupar-se de la qualitat de
vida dels seus habitants i, per tant, tenint en compte
que aquest és un assumpte que ja ve del 2004, creu
que comença a ser urgent tenir el programa de
descontaminació de l’àrea metropolitana; però en el
cas del municipi de Barcelona, l’Ajuntament de Bar-
celona hauria de demanar a la Generalitat que ho faci
ja, perquè mentrestant no es prenen mesures, ni es
fa res per millorar la qualitat atmosfèrica de la Ciutat
amb tres paràmetres, un de significativament impor-
tant, que és el de les partícules de menys de 50
micres, després de l’ozó i de l’òxid de nitrogen. La-
menta que no votin a favor aquesta proposició i els

anuncia que seguirà de prop i al màxim aquest as-
sumpte.

La Sra. Mayol informa que aquestes partícules te-
nen molt a veure amb el trànsit de vehicles i que hi ha
actuacions amb cooperació amb la Generalitat per
bastir l’esquelet del Pla. Hi ha un treball de la Xarxa
de vigilància de la qualitat de l‘aire, que s’ha fet con-
juntament des de fa molts anys, que millora la tècnica
de detecció d’aquesta problemàtica. Diu al Sr. Puig-
dollers, el qual va assistir a un debat que es va fer en
el Consell Municipal del Medi Ambient i Sostenibilitat i
on varen arribar a algunes conclusions de millora i de
transparència de tota aquesta temàtica que, tal i com
han redactat la proposició no la poden aprovar, per-
què seria incorrecta i una alteració de les competèn-
cies quant a la redacció d’un Pla. Li assegura que és
una qüestió que els preocupa, però que, com a Ajun-
tament, no els pertoca.

La Sra. Balseiro expressa el vot favorable del grup
del PP a aquesta iniciativa presentada per CiU per-
què és obvi que Barcelona supera els índexs de con-
taminació atmosfèrica i consideren que cal un com-
promís ferm, no només de paraules; i afegeix que no
entén la intervenció de la Sra. Mayol perquè, d’una
banda diu que és competència de la Generalitat i que
estan col·laborant en l’elaboració d’un Pla i, d’altra
banda hi ha una certa reticència a l’hora de plantejar
en aquesta Comissió quin és el contingut del Pla, si
més no per part de l’Ajuntament de Barcelona, i des
del Partit Popular creuen que caldria parlar-ne en
aquesta Comissió, per aproximar la Ciutat als barems
que estableix la Unió Europea.

La Sra. Mayol conclou que la competència per fer
Plans per reduir la contaminació en l’àrea metropoli-
tana, que no és Barcelona ciutat, sinó que es tracta
d’una zona d’influència que va més enllà, és la Gene-
ralitat i la funció de l’Ajuntament és ajudar a què es
faci. Manifesta que el govern no només té la voluntat
de fer-ho en el futur, quan hi hagi el decret, sinó que
hores d’ara ja es treballa conjuntament amb la Gene-
ralitat per fer l’esquelet, que permetrà que, un cop
aprovat el decret pel govern de la Generalitat, en el
termini que aquest decideixi, ja s’hi haurà col·laborat.
Assegura que si volen informació, la tindran tota tan
bon punt hi hagi el decret de la Generalitat i es mar-
qui el termini de fer programes d’actuació, i que dona-
rà compte en aquesta Comissió del treball que es fa
conjuntament.

El Sr. Puigdollers diu que, de la seva intervenció,
només hi ha un aspecte que lamenta i és que en un
assumpte que afecta directament la qualitat de vida
dels ciutadans de Barcelona, i en un altre grau la
seva salut, el govern municipal la despatxa dient que
és un assumpte que compet a la Generalitat i que és
a l’espera d’un decret. Li sembla molt poc responsa-
ble, tot i ser competència de la Generalitat, i es pre-
gunta què diria el seu Grup si es tornés dos anys en-
rere. Diu que li és igual de qui sigui competència en
aquest moment, és el Tripartit qui ha de resoldre
aquest assumpte i el veu adormit, i ja fa un quants
anys que això està així.

La Sra. Mayol no vol entrar a comentar que aques-
ta problemàtica és anterior al govern tripartit, ni si la
normativa europea era anterior, i el que vol dir és que
no pot acceptar que el Sr. Puigdollers digui que el go-
vern municipal no està fent res, quan està treballant
conjuntament amb la Generalitat per fer front a
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aquesta realitat. Repeteix que no es pot comprometre
a fer una Pla, que no és competència municipal; seria
irresponsable perquè afecta més d’un municipi per-
què la contaminació atmosfèrica no té fronteres, no
s’atura en un barri determinat, sinó que abasta una
zona d’influència més amplia i, tècnicament, saben
molt bé per què, i posa com a exemple que un proble-
ma de contaminació a Barcelona pot arribar a afectar
Vic, atès que funciona per la transmissió de les partí-
cules, i el treball conjunt amb la Generalitat es basa
en la dinàmica d’aquesta transmissió, perquè és la
causa principal d’aquesta problemàtica.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Florensa expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el
Sr. Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
5. Que es sotmeti a la consideració de la Comissió

un informe sobre l’estat d’execució, detallat per anys,
del Pla de Millora Integral de l’espai públic pel perío-
de 2004-2007 en relació a la vialitat (manteniment i
millora de les voreres, repavimentació de calçades,
senyalització, verd viari parcs, mobiliari urbà, etc.),
instal·lacions de semàfors, etc. (lliurament de docu-
mentació per escrit).

La Sra. Balseiro sotmet a la consideració d’aquesta
Comissió el lliurament d’un informe de l’estat d’execu-
ció, detallat per anys, del Pla de millora de l’espai pú-
blic, del període 2004-2007 en relació a la vialitat, on
s’incorpora tota la renovació de manteniment, millora
de les voreres, calçades, senyalització, entre d’altres,
així com les instal·lacions semafòriques i del l’enllu-
menat públic. Reclama que demanen, com a mínim
des de fa un any des de la implantació d’aquest Pla i
pesen que ja en poden conèixer els avenços. Per
això els demanen el vot favorable.

El Sr. Narváez aclareix que són ja vuit mesos de
feina, des que es va concretar la primera obra, co-
mençant, ara fa un any, per l’inici de la licitació de les
obres. Exposa que la situació és la que coneixen se-
gons l’informe del Pla que va trametre als Grups: el
total del Pla de Millora Integral de l’espai públic abra-
ça unes 60 zones de la ciutat de Barcelona i hi ha
afectats uns 800 carrers, aproximadament. A data
d’avui, segons aquella planificació, el 43% de les zo-
nes s’han iniciat o fins i tot algunes d’elles ja han aca-
bat. Dels 334 carrers programats per l’any 2005, el
59% ja estan finalitzats i la resta estan en un període
molt avançat d’obres, tenint en compte que l’informe
referit és de 31 d’octubre; per tant, hi ha moltes obres
enllestides el novembre i una part el desembre. Els
Districtes estan acabant la programació del 2006 i,
segons el Pla, hi ha previst actuar en 29 parcs de la
Ciutat, dels quals el parc de la Ciutadella ja està aca-
bat i s’han iniciat les obres en altres 9 parcs, que ja
estan molt avançats, i la resta quedaran per l’any vi-
nent i principis de 2007, que seran la majoria. Pel que
fa a Ciutat Vella, del total de quatre zones establer-
tes, en aquest moment n’hi ha dues per acabar; a
l’Eixample de nou zones, i tres en la mateixa situació;
a Sants de set, n’hi ha dues; a les Corts de tres, n’hi
ha una, a Sarrià-Sant Gervasi de vuit, n’hi ha dues, a
Gràcia de cinc, n’hi ha tres. Per tant, cada Districte va
a un ritme que és coherent amb el planning establert.
Parlant de carrers, a 31 d’octubre, també es pot dir

que a Ciutat Vella, dels cinc carrers que estaven pro-
gramats, tots estan acabats, a l’Eixample de tretze
carrers, nou estan finalitzats, a les Corts hi ha set car-
rers en curs i onze d’acabats, i a Sant Martí vint-i-
quatre carrers finalitzats i vuit en curs. A data 31 d’oc-
tubre de 2005, altres indicadors són els metres de
vorera reparada i/o reconstruïda, la renovació d’esco-
cells, la canalització d’enllumenat i semàfors i llume-
neres renovats. Aquestes són les dades més concre-
tes de com va el Pla integral de manteniment d’acord
amb la programació que es va fer i manifesta que
s’estan aconseguint els objectius, que eren elevar la
qualitat de l’espai públic de l’àmbit del Pla Integral.

El Sr. Puigdollers demana aquesta informació per
escrit.

La Sra. Balseiro, en primer lloc, agraeix al Sr.
Narváez haver acceptat amb celeritat aquesta propo-
sició del grup del PP però, en qualsevol cas, creu que
la proposició ha de votar-se, per unanimitat, per tots
els Grups i s’afegeix a la petició d’obtenir per escrit la
informació de la marxa del Pla.

Diu que el Pla de Millora Integral de l’espai públic
presentat per aquest equip de govern el febrer de
2004, parlava d’una gran inversió per a la recuperació
i el manteniment de la instal·lació semafòrica i de
l’enllumenat públic que calia. En aquell moment, es
parlava, també, d’incrementar el pressupost ordinari
de manteniment en 120 milions d’euros; es passava
d’un trienni de 130 milions a un de 250 milions
d’euros; fa notar que, del que es porta de legislatura,
referint-se a la contracta que es va adjudicar a princi-
pis d’enguany, de moment ja hi ha una desviació del
60%, és a dir, s’ha gastat pràcticament el 60 %
menys de la previsió inicial; no sap a què respon, si a
una sobtada eficiència per part de l’equip de govern
perquè es compleixen els objectius previstos d’una
manera exageradament econòmica, o si aquell Pla de
Millora Integral presentat el febrer de 2004, ara ha
minvat d’una manera prou important. D’altra banda,
no sap exactament quin és el Pla de Millora Integral
de l’espai públic, que en aquest moment es presenta.
Parla de percentatges d’execució, però vol saber de
quin Pla de Millora Integral de l’Espai Públic es par-
teix, si del presentat el febrer de 2004 o del presentat
després en les contractes de vialitat i d’enllumenat
públic, instal·lacions semafòriques, que es van deba-
tre en aquesta Comissió la tardor de l’any passat, o
bé d’un tercer Pla de Millora Integral de l’espai públic,
que desconeixen.

Destaca les grans actuacions per afavorir l’accessi-
bilitat de les persones amb discapacitat a les voreres
de la Ciutat, tot i que aquest objectiu s’hauria d’haver
assolit fa anys i no el 2005. Sap que hi havia un com-
promís a escala europea d’assolir els objectius per
garantir l’accessibilitat per a totes les persones amb
discapacitat. Cal que totes les obres que es fan a
Barcelona garanteixin alhora una accessibilitat bona
per a les persones amb mobilitat reduïda, especial-
ment quan aquestes obres corresponguin a empre-
ses públiques, administracions públiques, i no només
les d’iniciativa privada. Demana la documentació per
escrit, annexant també el Pla de Millora Integral de
l’espai públic, que en aquests moments és a allò que
s’està intentant donar compliment.

El Sr. Narváez, manifesta que l’important és dir que
la licitació va tenir més d’un 20% de baixa i els recor-
da que va explicar en una sessió que, aquest 20 %,
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redundaria en més treballs. Esmenta que el sector li-
citava 100 milions d’euros aproximadament, i els Dis-
trictes tenien l’assignació directa de 30 milions. Una
part d’aquests han repercutit a augmentar el pressu-
post del Pla de Millora Integral de l’espai públic, per-
què es fan moltes més obres de les que inicialment
estaven programades. Es pot fer la comparació de
les dades amb el document que va lliurar i el que els
lliurarà de seguida. La programació està executada
de forma molt concreta i controlada, no sols pel sec-
tor de Manteniment, sinó també pels Districtes, que
són els primers interessats a veure aquesta transfor-
mació en seu territori. Diu que les xifres són sorpre-
nents, ja que aquesta Ciutat estalvia i dóna millor
qualitat d’enllumenat. També en canalització, en me-
tres lineals de rigola pel que fa a la millora de la cal-
çada. En molts barris es nota que el Pla de Millora In-
tegral de l’espai públic s’aplica.

La Sra. Mayol creu que en la proposició es demana
un informe sobre Pla de Millora Integral de l’espai pú-
blic, i el Sr. Narváez l’ha presentat avui; entén que el
que s’escau es no és passar a votació, perquè el que
es demana en la proposta ja s’ha produït, però dóna
la raó al Sr. Puigdollers, ja que el Grup autor de la
proposta és qui decideix si es porta o no a votació;
per tant, li dóna la paraula a la Sra. Balseiro.

La Sra. Balseiro ho condiciona a què si el Sr.
Narváez es compromet a presentar per escrit l’objec-
tiu del Pla de Millora Integral de l’espai públic, junta-
ment amb l’informe del grau d’execució i totes les ac-
tuacions, el seu Grup donarà per acceptada aquesta
proposició i llavors sí que caldrà votar-la, tot i que ha
estat acceptada per l’equip de govern, és a dir, no la
retiraran, la mantindran, però ha estat resposta per
l’equip de govern.

La Sra. Mayol entén que si la Sra. Balseiro vol
mantenir la votació, creu que seria ridícul votar en
contra perquè, el que hi demanen, ja s’ha fet, motiu
pel qual el que fóra correcte seria retirar la proposta.

La Sra. Balseiro respon que mantenen la iniciativa
El Sr. Puigdollers manifesta que també votaran a

favor, tot i que dóna la raó als arguments que acaba
de donar la Sra. Mayol i demanaria que no s’arribés a
votar.

La Sra. Balseiro considera que és una qüestió de
matisos, que si l’equip de govern ha donat aquesta
informació, ha estat a iniciativa del Partit Popular.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
6. Que es prenguin mesures per tal de millorar el

tractament de les aigües potables que distribueix la
ciutat de Barcelona, i que s’informi puntualment a la
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Am-
bient de les mesures adoptades.

El Sr. Puigdollers mostra el seu temor per les da-
des que revelen la realitat de l’aigua potable que surt
per les aixetes de la nostra Ciutat. A l’informe de salut
que es va presentar en l’últim Plenari, referit al 2004
–i per tant, d’aigua, prou que se n’ha begut d’alesho-
res– es posa en evidència que les aigües que
abasteixen cinc Districtes de la ciutat de Barcelona, i
que provenen del Llobregat, superaven el valor de
trihalometans. Qualifica aquest fet de greu, ja que no
és una dada qualsevol i que es pot entendre que és
temporal. Es desconeixen les dades del 2005 i, per
tant, aprofita per demanar-les, ja que han presentat
una pregunta fa temps perquè responguin per escrit
sobre la qualitat de l’aigua de Barcelona, però en tot
cas aquests 155 micrograms/l/trihalometans que es
van mesurar a la zona on es distribueix aigua del
Llobregat, procedent de Sant Joan Despí i d’Abrera,
superen els 150 que marca la llei com a topall màxim
i, per tant, davant d’aquesta situació, el que plante-
gen al govern municipal és que digui quines mesures
s’han de millorar en el tractament de les aigües que
es distribueixen a la ciutat de Barcelona procedents
del Llobregat, per complir amb la Llei i garantir als
ciutadans que la distribució d’aigua a Barcelona com-
plirà amb les normes de potabilitat.

La Sra. Mayol, en relació a la informació que dóna
el Sr. Puigdollers, diu que el que s’especifica en l’in-
forme de Salut són els valors mitjans de trihalome-
tans obtinguts en el programa d’autocontrol del pro-
veïdor d’AGBAR, i permeten apreciar nivells que
superen el límit només en una zona de subministra-
ment, que cobreix aproximadament un 10% de con-
sum de la Ciutat i que inclou un ample territori indus-
trial i no residencial; per tant, s’està parlant d’una
qüestió i d’una zona molt acotada i d’un moment de-
terminat. Per donar-ne coneixement, manifesta que,
durant el 2004, la competència corresponia a la Dele-
gació Territorial de Sanitat, que els havia de notificar
els incompliments apreciats i la seva gestió, tant de
repetició de les analítiques, com de les accions con-
cretes de millora, que corresponien a aquest de-
partament. A partir del 2005, aquesta competència ha
estat assumida per l’Agència de Salut Pública de Bar-
celona i les qüestions referides a aquest control de
l’aigua es poden expressar a la Comissió de Benestar
Social, que es on es fa la funció de control de l’Agèn-
cia de Salut Pública.

Concretant el que aquí es planteja, els canvis que
s’han de dur a terme són possibles mitjançant ac-
cions a curt, mig i llarg termini, en tots els nivells. La
capacitat d’aconseguir aquestes modificacions cor-
respon al Departament de Medi Ambient, que actua a
través del Pla d’abastament d’aigua de Catalunya,
treballant-hi amb molta coordinació, i les accions que
s’han fet el 2005 permeten afirmar que els nivells mit-
jans apreciats enguany mostren millores importants i
sostingudes, que ja eren visibles a partir de la segona
meitat de 2004. Per tant, afirma amb tot el rigor que la
ciutat de Barcelona rep un subministrament d’aigua
conforme a les normes i que, previsiblement, en un
futur, millorarà encara més. Les coses que s’han anat
fent, d’una banda, són millorar la depuració d’aigües
residuals a la conca del Llobregat, reduint la contami-
nació pel runan de les mines de potassa i millorant
les connexions Ter-Llobregat, així com l’aprofitament
d’altres fonts d’aigua del Besòs, també la dessa-
ladora metropolitana i l’experimentació de noves tec-
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nologies de filtració al tractament d’aigua potable.
Concretament, a la planta de tractament d’aigua pota-
ble de Sant Joan Despí, es treballa per portar a terme
un projecte d’osmosi inversa, que reduirà la formació
de trihalometans. Fins que això arribi, es fa una bar-
reja d’aigua, amb aigua d’altres fonts, per dur a terme
un projecte d’electrodiàlisi reversible, que permetrà
reduir la concentració de trihalometans a valors infe-
riors a 100 unitats. Aquesta actuació, està previst que
s’acabi a finals de 2007 i, fins aleshores, s’ha substi-
tuït la dosificació de clor per permanganat per acon-
seguir una reducció de productes que provoquen la
formació de trihalometans. Per tant, mentre no arriba
això, en aquests moments, s’ha fet una reducció del
permanganat i s’ha reduït el temps de permanença
de l’aigua als dipòsits de la planta d’Abrera, ja que
aquesta actuació també influïa en la reducció dels
compostos esmentats. Aquí hi ha unes actuacions
estratègiques d’infraestructura, que s’han fet durant
el 2005, per millorar aquesta situació, però hi ha una
previsió que en un futur aquestes millores siguin més
evidents, perquè es puguin aconseguir els majors ni-
vells d’exigència pel que fa a la qualitat d’aigua de
consum, i que entrarà en vigor el 2009.

El Sr. Puigdollers, atès que la Sra. Mayol ha parlat
de la dessaladora, entén que és un projecte, però
que de moment continuem bevent aigua del Llobregat
amb aquests nivells de contaminants esmentats i de
l’osmosi inversa que encara no està en funcionament
a la planta de Sant Joan Despí. Constata que, de mo-
ment, la situació és similar a la de 2004. Quant al fet
que el 10% dels habitants de Barcelona beuen
d’aquesta aigua, manifesta que no li coincideixen
aquestes xifres segons les dades que té i que són les
mateixes que publica la Sra. Mayol a l’informe, per-
què hi ha una correlació directa entre l’apreciació de
la qualitat de l’aigua per part dels ciutadans quan la
beuen, i, en el cas de l’aigua del Llobregat, i segons
les dades de l’informe de Sanitat en l’últim Plenari,
aquesta percepció de mala qualitat d’aigua era pale-
sa a Ciutat Vella, a l’Eixample, a Sants-Montjuïc, a
les Corts i a Sarrià-Sant Gervasi, i d’alguna manera
també a Sant Martí i, això, suposa més del 10% de la
població de Barcelona.

Finalment, reclama les dades analítiques de l’aigua
potable del 2005 que va demanar, per escrit, pels vol-
tants del mes de setembre.

La Sra. Mayol manifesta que no té constància
d’aquesta demanda i, per tant, controlarà que li arri-
bin les respostes. Tanmateix, discrepa de l’apreciació
del Sr. Puigdollers amb l’informe de Salut, i li demana
que se’l torni a mirar atès que els barris amb percep-
ció de mala qualitat de l’aigua no arriben al 10%.

El Sr. Villalví vol precisar que Aigües de Barcelona
ha dividit la Ciutat en tres zones de subministrament,
relativament homogènies. N’hi ha una on l’origen de
l’aigua es majoritàriament del Llobregat, que abasta
aproximadament un 10% del territori i, probablement,
una mica menys de la població, perquè bona part del
territori no és residencial, com ara la Zona Franca;
però, efectivament, també s’hi inclou el Poble Sec i
altres barris que estan en aquesta frontera i que és la
que ha mostrat durant l’any 2004 valors de triha-
lometans que superaven el topall màxim. És evident
que mitja ciutat rep aigua que és barreja de la del Ter
i de la del Llobregat i, per tant, hi ha un nivell de
trihalometans detectables, però tampoc tan elevats.

D’altra banda, menciona les zones de la Ciutat estan
servides majoritàriament per aigua del Ter, i que te-
nen una situació, que es nota amb el sabor, més po-
sitiva; però el que vol precisar és que l’única zona de
subministrament on els valors mitjans han superat el
previstos a les normes europees, és la zona B de
subministrament, que consumeix aproximadament
11.000 Hm3 per any i, en bona part, es presumeix
que no es destina a aigua de boca.

Es dóna per tractat.
7. Segons dades del govern municipal, hi ha 11

processos contenciosos-administratius oberts contra
l’Ajuntament de Barcelona pendents de sentència en
matèria de contaminació acústica. Quina ha estat
l’actuació del govern municipal i per quin motiu s’ha
arribat fins el contenciós-administratiu, per cadascun
dels casos?

El Sr. Puigdollers destaca un assumpte, tractat en
la darrera sessió d’aquesta Comissió, en relació a 11
contenciosos presentats per ciutadans en contra de
l’Ajuntament de Barcelona, i entén que la resposta
l’ha de donar l’equip de govern, perquè fan referència
a problemàtiques lligades amb la contaminació acús-
tica a la ciutat de Barcelona. Demanen, per tant,
saber quines han estat les causes d’aquests conten-
ciosos i conèixer, cas per cas, quina ha estat la de-
núncia que ha fet el ciutadà afectat per aquest as-
sumpte, quina tramitació ha tingut i quina resolució se
li ha donat, perquè hagi acabat en un contenciós.

La Sra. Mayol puntualitza que el nombre de con-
tenciosos no es d’11, sinó de 10. Els dos primers a
què es refereix són els que tradicionalment s’atribuei-
xen a una possible inactivitat municipal, cosa que, al
seu parer i al del govern municipal, no és així. A tall
d’exemple posa el carrer Sao Paulo, al centre comer-
cial de la Maquinista, on hi havia uns problemes amb
l’aire condicionat central, però el centre comercial va
encapsular els aparells el novembre de 2005, a re-
queriment del Districte, i els serveis del Departament
de control i reducció de la contaminació acústica han
verificat que ha desaparegut el soroll. No obstant
això, el contenciós iniciat pel veí continua la seva tra-
mitació. Un altre cas és al passeig de la Reina
Elisenda, 11, on hi ha un establiment Caprabo i un
veí es va queixar dels problemes de soroll de l’activi-
tat. Els serveis municipals van comprovar que aquest
establiment ha resolt el problema, però, tot i així el
contenciós continua vigent. Els restants vuit conten-
ciosos, són de particulars contra ordres de cessa-
ment o de condicionament dictades per l’Ajuntament.
No són per inactivitat, sinó en contra de les decisions
preses per l’Ajuntament. Seguidament esmenta els
casos concretes en què s’han produït inspeccions
municipals referents a sorolls causats per aparells de
condicionament d’aire o d’incompliment de llicències,
alhora que manifesta que farà arribar al Sr.
Puigdollers tota la informació detallada i per escrit.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal PP:
8. Quins són els criteris que l’equip de govern ha

seguit per determinar el contingut de les actuacions
promogudes per l’Ajuntament de Barcelona amb mo-
tiu de les Festes Nadalenques d’enguany?
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El Sr. Villagrasa formula la pregunta, interessat
especialment en els criteris de l’equip de govern per
determinar el contingut d’aquestes actuacions que es
promouen des de l’Ajuntament amb motiu de les fes-
tes nadalenques.

El Sr. Narváez puntualitza que l’Ajuntament té
competències en l’operació Nadal i el criteri ha estat
el següent: millorar la fluïdesa del trànsit i de la segu-
retat viària entorn dels eixos i les zones comercials o
d’actes especials com ara fires de Nadal, cavalcades;
reforçar i promocionar el transport públic, incrementar
el control d’actes incívics vinculats a l’incompliment
de les ordenances i reduir les activitats irregulars a la
via pública, col·laborar amb el mossos d’esquadra per
augmentar la prevenció sobre la delinqüència a esca-
la de seguretat ciutadana, i també reforçar els serveis
de neteja viària als eixos comercials i als indrets on
se celebrin actes especials i on hi hagi un ús intensiu
de la via pública, així com també recollida de residus
domiciliària, comercial, selectiva, i altres, arran del
creixement que es produeix en aquestes dates, fo-
mentar el reciclatge dels arbres de nadal, un cop pas-
sades les festes, i garantir la infraestructura sanitària,
lavabos, en aquest cas, per la concentració de públic.

El Sr. Villagrasa insisteix que no pregunta el mateix
que ja es va explicar en el darrer Plenari, sinó que
pregunta per un altre tipus d’iniciatives. L’Ajuntament
no deixa de fer un pessebre, no deixa d’inaugurar
l’enllumenat de Nadal, però el seu Grup creu que es
poden fer altres iniciatives perquè el Nadal tingui més
rellevància a la ciutat de Barcelona, i a tall d’exemple,
proposa que en l’acte d’inauguració de l’enllumenat
de Nadal, l’Alcalde podria convidar al seu costat una
persona amb prestigi a escala ciutadana, a escala
nacional, un esportista, o algú relacionat amb el món
de la cultura, perquè l’Alcalde no deixa de tenir una
repercussió mediàtica més limitada, –sense posar en
qüestió la seva representativitat. Tanmateix no vol
entrar en l’aspecte que té l’enllumenat aquest any,
perquè de moment no s’ha detectat res estrany com
altres anys, però sí que creu que podria ser molt més
lluminós.

Quant al pessebre, el seu Grup en demana un de
més tradicional i amb un contingut més pedagògic,
atès que hi falten figures com els Reis Mags, i l’Àngel
Anunciador és una espècie d’ombra adhesiva engan-
xada que ningú veu; la Sagrada Família està enclaus-
trada en una espècie de cripta funerària. Recorda, en
aquest sentit, que el seu Grup va fer una proposta
per escrit, perquè s’encarregués el pessebre a l’Asso-
ciació de Pessebristes de Catalunya.

Finalment, es vol referir al top manta que es pro-
dueix durant la cavalcada de Reis que, des del comen-
çament fins al final, porta un seguici de top manta im-
mens pel centre de Barcelona, cosa que cal tenir molt
en compte perquè significa una burla al comerciant.
Quant al missatge institucional de la revista de “La Mu-
nicipal” el consideren fosc i trist, de la mateixa manera
que també els ho sembla la web bcn.es/nadal .

La Sra. Mayol entén que el pessebre sigui motiu de
polèmica és relativament lògic, com ho és, cada any,
el cartell de la Mercè. Recorda que el pessebre s’en-
carrega, des de fa força anys, a entitats diverses de
la Ciutat que fan un disseny, i un any vénen de l’Es-
cola d’Arquitectura, un altre de l’Escola Massana i,
aquest any, de l’Escola de la Llotja. Parcs i Jardins,
l’únic que fa és donar-li un enquadrament, de mida,

lloc, etc. i, òbviament, segons les sensibilitats, pot
agradar més o menys, però respon a una lògica.
L’Ajuntament no decideix com han de ser els pesse-
bres, això ho fan les institucions a les quals se’ls en-
carrega, i aprofita per manifestar, quant a la polèmica
generada entorn del caganer, que l’Ajuntament no ha
tingut res a veure amb què no n’hi hagués; és més,
des del 1999, els artistes que han dissenyat els pes-
sebres, no hi han posat caganer, tot i que, en la seva
opinió, la figura del caganer és absolutament respec-
table i entranyable.

El Sr. Narváez sosté que no es pot dir que l’enllu-
menat llueix poc, tot i estar d’acord amb l’estalvi ener-
gètic. Creu que els llums de Nadal, amb aquest siste-
ma d’estalvi energètic, són prou bonics. Observa,
arran de l’apel·lació del Sr. Villagrasa al manteniment
de la tradició i de la festa religiosa, que a Barcelona,
a Catalunya i a Espanya està present la figura del
Pare Noel, que és un personatge que no pertany a la
nostra tradició i ningú no es duu les mans al cap. Pel
que fa al pessebre remarca que és una tradició que
ha millorat al llarg dels anys si es compara el pesse-
bre que es feia fa cinquanta anys, amb l’actual; té a
veure amb la innovació. Considera que introduir nous
costums en aquestes dates enriqueix les festes de
Nadal i tots els elements que s’incorporen de nou
aporten un sentit d’alegria i convivència.

El Sr. Villagrasa està d’acord que s’innovi si aques-
ta innovació no està renyida amb la tradició, ni amb la
pedagogia i es felicita que s’hagi recollit aquesta pro-
posta.

Es dóna per tractada.
9. Atès el nou sistema de dipòsit, devolució i retorn

d’envasos de plàstic i diaris vells que el govern de la
Generalitat ha manifestat la seva voluntat d’implantar.
Quina és la valoració del govern municipal sobre la
possible implantació de la taxa per recollida de bos-
ses de plàstic d’un sol ús i el paper de premsa que
inclou els fullets publicitaris?

El Sr. Villagrasa dóna compte d’unes declaracions
del conseller de Medi Ambient de crear unes noves
taxes per a les bosses de plàstic i el paper de premsa
i vol saber la valoració que fa el Grup municipal de la
possible implantació d’aquesta taxa de recollida de
bosses de plàstic d’un sol ús i el paper de premsa fins
i tot els fulletons publicitaris.

El Sr. Narváez, pel que fa al que comenta el Sr.
Vilagrassa, diu que hi ha un estudi sobretot de tipus
de reducció de residus aprovades i posades en pràc-
tica a escala mundial per prendre en consideració les
més adequades i amb els resultats pràctics més
bons, entre ells els tipus de solució que demanava.
L’estudi no està acabat i diu que en el moment que es
pugui acabar i hi hagi algunes conclusions, hauran de
prendre algunes decisions que avui no pot avançar,
entre altres coses perquè aquesta informació no la te-
nen.

El Sr. Villagrasa indica que es refereix a unes de-
claracions del conseller de Medi Ambient, segons les
quals es desprèn que, si s’estableixen aquestes tas-
ques, del que no hi ha dubte és que s’encarirà la
premsa diària. El que no està clar és si serà una taxa
d’àmbit municipal o autonòmic; si, amb la implantació
d’aquestes taxes, tenint en compte que ja es paga
una taxa per recollida de residus per l’activitat comer-
cial a la ciutat de Barcelona, es revisaran o s’imposa-
rà un nou tipus de taxa. Considera que, al cap i a la fi,
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implantar una nova taxa és incrementar la pressió fis-
cal al ciutadà, i demana que, a mesura que es vagi
concretant, els mantinguin informats.

El Sr. Narváez diu que hi ha moltes possibilitats
d’incidir-hi. Explica un pla que s’ha fet amb l’empresa
Caprabo que, en lloc de donar bosses de plàstic,
dóna caixes als compradors que van a comprar en
cotxe.

Remarca al Sr. Villagrasa que, de moment no s’ha
pres cap decisió, per tant, difícilment li pot contestar.

Acta de la sessió celebrada el dia 14 de desembre
de 2005 i aprovada el dia 18 de gener de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 14 de desembre de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Ter-
ritorial, sota la presidència de l’Im. Sr. José Cuervo i
Argudín. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.:
Assumpta Escarp i Gibert, Montserrat Ballarín i
Espuña, Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà,
Jaume Oliveras i Maristany, Pilar Vallugera i Balañà,
Eugeni Forradellas i Bombardó, Sònia Recasens i
Alsina, Joan Puigdollers i Fargas, Jordi Cornet i Ser-
ra, Emma Balseiro i Carreiras i Àngeles Esteller i
Ruedas, assistits pel secretari general de la Corpora-
ció, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

També hi són presents els Srs. i Sres: Lluís Mata i
Remolins, interventor general, Alfredo Jorge Juan i
Andrés, gerent del Sector de Serveis Generals, Joan
Raurich i Llach, director de Pressupostos, Pilar Miras
i Virgili, directora de Patrimoni i Alfred Morales i
González, director general de Barcelona Serveis Mu-
nicipals, SA.

Excusen la seva absència la Ima. Sra. Núria Carre-
ra i Comes i l’Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de subministrament
global de carburants i lubricants pels vehicles de
l’Ajuntament de Barcelona, per als exercicis 2006-
2007, i per un import d’1.470.500,00 euros.

Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial

2. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
edificis del Sector de Serveis Generals, per als exer-
cicis 2006-2007, i per un import de 889.538,89 euros.

3. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment dels edificis adscrits al Sector de Serveis Perso-
nals, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
399.673,56 euros.

4. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment d’elements constructius i instal·lacions en gene-
ral dels edificis del Sector de Serveis Urbans i Medi
Ambient, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 352.092,94 euros.

5. Sector de Seguretat i Mobilitat
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius, instal·lacions en general i pa-
rallamps dels edificis adscrits al Sector de Seguretat i
Mobilitat, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 975.236,00 euros.

6. Districte de Ciutat Vella
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius i d’altres elements de la via pú-
blica, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
832.081,08 euros.

7. Districte de Ciutat Vella
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment d’edi-
ficis, instal·lacions i parallamps, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 601.995,35 euros.

Sosté que no tenen notícia de cap estudi, com a mí-
nim per part de l’Ajuntament de Barcelona.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les vint hores i trenta mi-
nuts.
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8. Districte de l’Eixample
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment de la
via pública del Districte de l’Eixample, per als exerci-
cis 2006-2007, i per un import de 761.393,81 euros.

9. Districte de l’Eixample
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment d’edi-
ficis del Districte de l’Eixample, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 551.234,83 euros.

10. Districte de Sants-Montjuïc
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment de la
via pública del Districte de Sants-Montjuïc, per als exer-
cicis 2006-2007, i per un import de 730.155,36 euros.

11. Districte de Sants-Montjuïc
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
edificis del Districte de Sants-Montjuïc, per als exerci-
cis 2006-2007, i per un import de 722.336,80 euros.

12. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius, instal·lacions en general i pa-
rallamps dels edificis adscrits al Districte de les Corts,
per als exercicis 2006-2007, i per un import de
335.182,99 euros.

13. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius i d’altres elements de la via pú-
blica i els espais públics adscrits al Districte de les
Corts, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
345.204,97 euros.

14. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment dels edificis adscrits al Districte de Sarrià-Sant
Gervasi, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 302.859,07 euros.

15. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment de la via pública i espais públics adscrits al Dis-
tricte de Sarrià-Sant Gervasi, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 624.053,98 euros.

16. Districte de Gràcia
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment dels elements constructius, instal·lacions en ge-

neral i parallamps dels edificis adscrits al Districte de
Gràcia, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 376.043,94 euros.

17. Districte de Gràcia
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment dels elements constructius i d’altres elements
de la via pública i els espais públics adscrits al Dis-
tricte de Gràcia, per als exercicis 2006-2007, i per un
import de 624.053,98 euros.

18. Districte d’Horta-Guinardó
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius, instal·lacions en general i pa-
rallamps dels edificis adscrits al Districte d’Horta-
Guinardó, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 686.256,00 euros.

19. Districte d’Horta-Guinardó
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius i d’altres elements de la via pú-
blica i els espais públics adscrits al Districte d’Horta-
Guinardó, per als exercicis 2006-2007, i per un import
d’1.096.422,00 euros.

20. Districte de Nou Barris
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius, instal·lacions en general i pa-
rallamps dels edificis adscrits al Districte de Nou Bar-
ris, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
869.431,12 euros.

21. Districte de Nou Barris
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius i d’altres elements de la via pú-
blica i els espais públics adscrits al Districte de Nou
Barris, per als exercicis 2006-2007, i per un import
d’1.198.189,52 euros.

22. Districte de Sant Andreu
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment dels
edificis municipals adscrits al Districte de Sant
Andreu, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 745.900,08 euros.

23. Districte de Sant Andreu
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de manteniment de la
via pública del Districte de Sant Andreu, per als exer-
cicis 2006-2007, i per un import de 998.511,60 euros.

24. Districte de Sant Andreu
De la gerent municipal, de data 15 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
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curs, per adjudicar el contracte de la direcció d’obres
de l’equipament existent al carrer d’Arquímedes, en-
tre els carrers Colòmbia i Campeny, per als exercicis
2005-2006, i per un import de 20.241,55 euros.

25. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteniment
dels elements constructius, instal·lacions en general i
parallamps del Districte de Sant Martí, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 925.636,32 euros.

26. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 8 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte d’obres de manteni-
ment de la via pública del Districte de Sant Martí, per
als exercicis 2006-2007, i per un import d’1.784.822,56
euros.

27. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 9 de novembre de

2005, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de la direcció executi-
va de les obres del casal de gent gran i centre de bar-
ri Sandaru, fase 2, per als exercicis 2005-2006, i per
un import de 80.000,00 euros.

28. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 15 de novembre de

2005, que adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
l’auditoria d’inspecció de la qualitat de la via pública
al Districte de Ciutat Vella, per als exercicis 2005-
2006, i per un import de 212.494,60 euros.

29. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 4 de novembre de

2005, que adjudica a la societat Alfa Tecnologies, SL
el contracte de la direcció d’obra de la peatonalització
del carrer de Marià Aguiló, entre els carrers de Llull i
de Pere IV, remodelació de la plaça dels Porxos i
d’Eduardo Torroja, arranjament de l’espai viari interior
del barri del sudoest del Besòs, fase 2, per als exerci-
cis 2005-2006, i per un import de 109.935,00 euros.

30. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 31 d’octubre de

2005, que autoritza i adjudica a la societat de Lage
Landen Internac. BV Suc. España el contracte de llo-
guer de la fotocopiadora de Serveis Personals, al
centre cívic Can Felipa, per als exercicis 2005-2008, i
per un import de 14.084,80 euros.

31. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 31 d’octubre de

2005, que autoritza i disposa la despesa a favor de la
Tresoreria Territorial de la Seguretat Social de Barce-
lona per concertar amb efectes 1-11-05 l’arrendament
del local situat al carrer Guipúscoa, 66-68, amb la Tre-
soreria esmentada, per un termini d’un any i una renda
trimestral d’1.875,00 euros més IVA, per als exercicis
2005-2006, i per un import de 8.700,00 euros.

32. Sector de Serveis Generals
Del president de la Comissió de Presidència, Hi-

senda i Coordinació Territorial, de data 28 d’octubre

de 2005, que aprova modificacions de crèdit del Pres-
supost 2005 (Generació de crèdits per ingressos), per
un import de 268.760,00 euros.

33. Sector de Serveis Generals
Del president de la Comissió de Presidència, Hi-

senda i Coordinació Territorial, de data 4 de novem-
bre de 2005, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2005 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 250.000,00 euros.

34. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 25 de novembre de

2005, que aprova les bases i la convocatòria pública
per a la configuració d’una borsa de tècnic/a mitjà/na
en Ciències Socials (Educadors/es Socials).

35. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 4 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió de dos llocs de treball de responsable ad-
ministratiu de centre cívic (nivell 16).

36. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 4 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball de director/a de centre
cívic (nivell 20).

37. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 4 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball d’staff d’imatge i comu-
nicació (nivell 20).

38. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 4 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball de responsable del sis-
tema d’incidències i reclamacions (nivell 20).

39. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 11 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball de responsable tècnic/a
en Prevenció (nivell 22).

40. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 11 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball de tècnic/a de gestió i/o
planificació de Serveis Personals (nivell 22).

41. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 11 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball de director/a de centre
de Serveis Socials (nivell 20).

42. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 25 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió d’un lloc de treball de responsable de Pro-
moció (nivell 22).

43. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 25 de novembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
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la provisió d’un lloc de treball de responsable d’admi-
nistració de Personal (nivell 18).

44. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 1 de desembre de

2005, que aprova la convocatòria d’un concurs per a
la provisió de dos llocs de treball de responsable tèc-
nic/a de manteniment i conservació d’edificis i ins-
tal·lacions (nivell 20).

45. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 8 de novembre de 2005, que

nomena funcionària eventual la senyora Beatriz Ro-
dríguez Ruiz per prestar els seus serveis a la Direcció
de Gestió de Patrimoni (1800A).

46. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 8 de novembre de 2005, que

nomena funcionària eventual la senyora Eva Ferrer
Galceran per prestar els seus serveis com a assesso-
ra tècnica, adscrita a la Direcció del Gabinet Tècnic
de Gestió (2215X).

47. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

10 de novembre de 2005, que nomena la senyora
Dolors Ibáñez Canton per ocupar el lloc de treball de
responsable de Contractació (2099X).

48. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de

data 18 de novembre de 2005, que nomena el se-
nyor Joan Bares González per ocupar el lloc de tre-
ball de responsable de Sistemes d’Informació
(2299X).

49. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

25 de novembre de 2005, que nomena la senyora
Yolanda González López per ocupar el lloc de treball
d’administradora de Sistemes (1670P).

Acords de la Comissió de Govern de 30 de novembre
de 2005:

50. Autoritzar al Sr. Jordi Jacas Benages (Mat.
13463) la compatibilitat sol·licitada entre la seva ac-
tivitat municipal com a funcionari amb la categoria
de Tècnic Mitjà d’Arquitectura i Enginyeria en el Ser-
vei de Producció i Recursos Interns de l’Institut de
Cultura i l’exercici lliure de la professió de Treballs
d’Assessorament Tècnic per compte propi, si bé no
podrà assessorar, informar o desenvolupar les acti-
vitats pròpies de la professió en aquells assumptes
en què l’Ajuntament o els seus organismes hi tinguin
relació, i d’acord amb allò que preveu l’article 12 de
la Llei 21/1987, de 26 de novembre d’incompatibili-
tats del personal al servei de l’Administració de la
Generalitat i l’article 329 del Reglament del personal
al servei de les Entitats locals aprovat pel Decret
214/1990, de 30 de juliol, la seva dedicació profes-
sional privada no podrà superar la meitat de la jorna-
da laboral vigent a l’Administració Pública condicio-
nant, en qualsevol cas, la present autorització amb
l’efectiu i estricte compliment dels seus deures pú-
blics i a la modificació del règim d’incompatibilitats,
comunicant-li que aquesta autorització perdrà vigèn-
cia en el cas de canvi de lloc de treball. Donar-ne

compte a la Comissió de Presidència, Hisenda i Co-
ordinació Territorial.

51. Autoritzar al Sr. Daniel Cárceles Mestres (Mat.
572) la compatibilitat sol·licitada entre la seva activitat
municipal com a contractat laboral temporal de cate-
goria Tècnic Auxiliar d’Institucions Culturals en el Ser-
vei de Producció i Recursos Interns de l’Institut de
Cultura amb l’activitat pública de regidor de Medi Am-
bient en l’Ajuntament de Vilassar de Mar, per quant la
Llei 21/1987, de 26 de novembre, sobre incompati-
bilitats del personal al servei de l’Administració de la
Generalitat, en l’article 3 i el Reglament del personal
al servei de les Entitats Locals aprovat pel Decret
214/1990, de 30 de juliol, l’article 323, preveu que es
podran compatibilitzar les pròpies activitats amb
l’exercici dels càrrecs electius com a membre de les
corporacions locals, llevat que hi ocupi càrrecs retri-
buïts periòdicament i que tingui dedicació exclusiva i
aquesta activitat pública s’atorgui per raó d’interès
públic. En tot cas, la present autorització restarà sen-
se efecte per variació de les circumstàncies relatives
als llocs de treball, per modificació de la normativa
del règim d’incompatibilitats o per raons d’interès pú-
blic, i perdrà vigència en el cas de canvi de lloc de
treball. Donar-ne compte a la Comissió de Presidèn-
cia, Hisenda i Coordinació Territorial.

52. Autoritzar al Sr. Jordi Sanz Pérez (Mat. 53) la
compatibilitat sol·licitada entre la seva activitat muni-
cipal com a contractat laboral amb la categoria de
Tècnic Mitjà en Ciències Socials en el Servei d’Admi-
nistració Econòmica de l’Institut de Cultura i l’exercici
lliure de la professió de venta i desenvolupament de
software de creació pròpia, consultoria i formació per
compte propi, si bé no podrà assessorar, informar o
desenvolupar les activitats pròpies de la professió en
aquells assumptes en què l’Ajuntament o els seus or-
ganismes hi tinguin relació, i d’acord amb els articles
11 i 12 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’in-
compatibilitats del personal al servei de l’Administra-
ció de la Generalitat i l’article 329 del Reglament del
personal al servei de les Entitats locals aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, la seva dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral vigent a l’Administració Pública condi-
cionant, en qualsevol cas, la present autorització amb
l’efectiu i estricte compliment dels seus deures pú-
blics i a la modificació del règim d’incompatibilitats,
comunicant-li que aquesta autorització perdrà vigèn-
cia en el cas de canvi de lloc de treball. Donar-ne
compte a la Comissió de Presidència, Hisenda i Co-
ordinació Territorial.

53. Autoritzar a la Sra. Marina Salvador López
(Mat. 21272) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal en aquesta Corporació com a fun-
cionària, amb la categoria de Tècnica Superior d’Ar-
quitectura i Enginyeria en el lloc de treball de directo-
ra de Projecte en la Direcció de Plans i Projectes
Urbans del Sector d’Urbanisme i l’exercici lliure de la
professió d’arquitecta per compte pròpia, excloent del
seu exercici qualsevol manifestació del mateix en el
terme municipal de Barcelona, per tal d’evitar possi-
bles coincidències entre l’activitat pública i la privada,
garantint d’aquesta manera l’objectivitat, la imparciali-
tat i la independència que ha de presidir la seva ac-
tuació com a funcionària i per salvaguardar l’interès
públic que podria sortir perjudicat en cas de produir-
se aquella coincidència; la seva dedicació professio-
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nal privada no podrà superar la meitat de la jornada
laboral setmanal vigent a l’Administració Pública, tot
de conformitat amb els articles 11 i 12 de la Llei
21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del
personal al servei de l’administració de la Generalitat,
i d’acord amb el que disposa el Reglament del perso-
nal al servei de les entitats Locals aprovat pel Decret
214/1990, de 30 de juliol, en els seus articles 329 i
330 i en tot cas, la present autorització perdrà vigèn-
cia per canvi de lloc de treball municipal o per varia-
ció de les circumstàncies relatives al mateix així com
per modificació de la normativa sobre el règim d’in-
compatibilitats o per raons sobrevingudes d’interès
públic. Donar-ne compte a la Comissió de Presidèn-
cia, Hisenda i Coordinació Territorial.

54. Autoritzar al Sr. Carles Ventura Cabús (Mat.
24073) la compatibilitat sol·licitada entre la seva acti-
vitat municipal en aquesta corporació com a funciona-
ri, amb la categoria de Tècnic Superior d’Arquitectura
i Enginyeria en el Departament de Planejament de
Desenvolupament del Sector d’Urbanisme i l’exercici
lliure de la professió d’arquitecte per compte pròpia,
excloent del seu exercici qualsevol manifestació del
mateix en el terme municipal de Barcelona, per tal
d’evitar possible coincidències entre l’activitat pública
i la privada, garantint d’aquesta manera l’objectivitat,
la imparcialitat i la independència que ha de presidir
la seva actuació com a funcionari i per salvaguardar
l’interès públic que podria sortir perjudicat en cas de
produir-se aquella coincidència; la seva dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pú-
blica, tot de conformitat amb els articles 11 i 12 de la
Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats
del personal al servei de l’administració de la Genera-
litat, i d’acord amb el que disposa el Reglament del
personal al servei de els Entitats locals aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, en els seus articles
329 i 330; i en tot cas, la present autorització perdrà
vigència per canvi de lloc de treball municipal o per
variació de les circumstàncies relatives al mateix, així
com per modificació de la normativa sobre el règim
d’incompatibilitats o per raons sobrevingudes d’inte-
rès públic. Donar-ne compte a la Comissió de Presi-
dència, Hisenda i Coordinació Territorial.

55. Autoritzar al Sr. Armand Fernández Prat (Mat.
38792) la compatibilitat sol·licitada entre la seva acti-
vitat municipal en aquesta corporació com a funciona-
ri, amb la categoria de Tècnic Superior d’Arquitectura
i Enginyeria en el Departament de Planejament de
Transformació del Sector d’Urbanisme i l’exercici lliu-
re de la professió d’arquitecte per compte pròpia, ex-
cloent del seu exercici qualsevol manifestació del ma-
teix en el terme municipal de Barcelona, per tal
d’evitar possibles coincidències entre l’activitat pú-
blica i la privada, garantint d’aquesta manera l’objec-
tivitat, la imparcialitat i la independència que ha de
presidir la seva actuació com a funcionari per salva-
guardar l’interès públic que podria sortir perjudicat en
cas de produir-se aquella coincidència; la seva dedi-
cació professional privada no podrà superar la meitat
de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració
pública, tot de conformitat amb els articles 11 i 12 de
Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats
del personal al servei de l’administració de la Genera-
litat, i d’acord amb el que disposa el Reglament del
personal al servei de les Entitats locals aprovat pel

Decret 214/1990, de 30 de juliol, en els seus articles
329 i 330; i en tot cas, la present autorització perdrà
vigència per canvi de lloc de treball municipal o per
variació de les circumstàncies relatives al mateix, així
com per modificació de la normativa sobre el règim
d’incompatibilitats o per raons sobrevingudes d’inte-
rès públic. Donar-ne compte a la Comissió de Presi-
dència, Hisenda i Coordinació Territorial.

El Sr. Puigdollers manifesta que, atès que no ha
pogut analitzar el seu contingut es reserva demanar
els expedients. Igualment, avança que demanarà fo-
tocòpia dels plecs que consideri adient.

c) Informes

El Sr. Cuervo comença la seva intervenció anun-
ciant que, malgrat que no consta en l’ordre del dia i
d’acord amb el compromís adquirit en la sessió ante-
rior, es presenta un informe sobre les actuacions de
l’exercici 2005, i les previsions per al 2006, de l’em-
presa municipal BSM. A continuació, enumera les ac-
tivitats que desenvolupa BSM, les quals estan inclo-
ses entre les competències que l’article 25 de la Llei
de bases de règim local atribueix als ajuntaments, i
que són les referents a ordenació del trànsit de vehi-
cles i persones en les vies urbanes, activitats o
instal·lacions culturals i esportives; ocupació del
temps lliure i turisme.

En relació a l’estructura de la societat explica que
té dues grans branques, una d’empreses participades
i, l’altra, de divisions de gestió directa de la mateixa
societat, que comprèn: la dedicada als serveis a la
mobilitat, que inclou els aparcaments, les àrees d’es-
tacionament regulat, la grua i l’estació d’autobusos de
l’Estació del Nord; la que s’encarrega del que abans
era el Parc Zoològic; la que realitza la gestió del Parc
de Montjuïc, que inclou tant la gestió de les seves
instal·lacions com el desenvolupament del programa
de millores de la muntanya de Montjuïc com a espai
de concentració cultural, de lleure i esportiu de la ciu-
tat de Barcelona; i, finalment, la divisió que s’ha creat
per gestionar els espais sense concessió del recinte
del Fòrum.

La branca d’empreses participades està formada
per: PATSA –Parc d’atraccions del Tibidabo, SA–,
amb un 100%; amb més del 50% de participació mu-
nicipal, TERSA, Serveis Funeraris de Barcelona i
Mercabarna; i, amb menys del 50% de participació,
Clavegueram de Barcelona amb un 17,5%; Catalana
d’Iniciatives amb un 13,4%; Hotel Miramar 10%,
TABASA, 2,82%, Car Shering, un 7,5% i Events, que
és el gestor del Centre de Convencions Internacional
de Barcelona, un 12%.

A continuació explica que en l’informe es detallen
les dades de gestió més importants de cadascuna de
les activitats de les divisions esmentades, tant de les
realitzades durant l’any 2005 com les previsions per
l’exercici 2006. Destaca que BSM gestiona el servei
municipal de grua per compte i en nom de l’Ajunta-
ment, a qui liquida les taxes recaptades i, a canvi, rep
una aportació en concepte de cost de gestió, per tant,
l’impacte en el compte de resultats de BSM, és zero.
Fa esment del detall que consta a l’informe sobre les
places de zona blava, de zona verda per a residents,
zona verda mixta i el total de places de pagament
que ha augmentat com a conseqüència del programa
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de regulació integral, l’anomenada “zona verda”, que
ha passat de 7.187 a 42.000 places; també diu que
es preveu doblar el nombre de les places de càrrega i
descàrrega durant l’any 2006. Igual que en el servei
de la grua, BSM també gestiona la taxa per estacio-
nament regulat, per compte i en nom de l’Ajuntament,
a qui liquida el que recapta i rep una aportació en
concepte de gestió del servei. En aquesta àrea s’ha
fet una inversió de quasi 22 milions d’euros durant
l’any 2005, dels quals 18 milions corresponen a
parquímetres i senyalització. Durant el 2006 està pre-
vista: l’estabilització del programa de regulació de
l’aparcament en superfície; que el nombre d’aparca-
ments gestionats passi de 66 a 70; un creixement
tant de les places d’explotació –superior al 10%– com
de les places cedides en dret d’ús, un instrument molt
important en el programa d’inversions i que justifica
l’endeutament de BSM per finançar aquest programa
de places públiques d’aparcament i que la converteix
en un dels operadors més importants de tota Espa-
nya en la gestió d’aparcaments. Enumera a continua-
ció els aparcaments incorporats a la gestió durant el
2005 i que són els de: García Faria, Barceloneta
Centre, Plaça Fòrum i Tanatori de Sant Gervasi, així
com els previstos pel 2006, que són: Parc Biomèdic,
Londres-Villarroel, Gran Via-Selva Mar i Gran Via-
Prim, la qual cosa dóna com a resultat un total de
15.000 abonaments previstos per a 2006. També es
refereix als aparcaments en construcció que s’acaba-
ran el 2006, així com els que ho faran durant els anys
2007 i 2008. Tot això suposa un conjunt d’inversions
de 14.044.000 euros durant el 2005 i de 23.033.000
d’euros durant el 2006.

En la divisió de mobilitat torna a destacar la impor-
tant tasca de l’Estació d’autobusos Barcelona Nord,
amb un nombre de viatgers que creix de forma cons-
tant i que durant el 2006 està previst que s’aproximi als
2,5 milions de viatgers. També remarca que, durant el
2005, s’han destinat a obres d’adequació i remo-
delació de l’estació aproximadament uns 800.000
euros.

Pel que fa a la divisió del Zoo, dóna les dades so-
bre l’import de les inversions, que durant el 2005 ha
estat de 1.270.000 euros, les previsions per al 2006,
xifrades en 3.586.000 euros i l’estabilitat i la recupe-
ració del nombre de visitants després de la mort de
Floquet de Neu.

En la divisió de Montjuïc, destaca la cessió d’ús a
tercers per a l’organització d’actes que ha tingut
1.154.982 espectadors durant el 2005 i una previsió
per al 2006 de 945.632; i la importància que en el
desenvolupament de la muntanya de Montjuïc tindrà
el centre cultural, esportiu i d’oci del Museu Olímpic
de l’Esport de Barcelona, així com les inversions pre-
vistes per a l’any 2006 en 17.500.000 d’euros, que es
destinaran fonamentalment al manteniment de les
instal·lacions de la muntanya i concret al passeig del
Cims, aigües freàtiques, tir al vol, plaça Carlos Ibá-
ñez, Urbanització Parc de la Primavera, remodelació
façana de l’estadi de Montjuïc, de la façana de Barce-
lona Teatre Musical i la reparació de la coberta del
palau Sant Jordi.

Finalment, es refereix a la divisió Fòrum, que pro-
mou i gestiona l’esplanada, la zona de banys i el pa-
velló esportiu de la Mar Bella; i recorda que el Centre
de Convencions està gestionat per l’empresa, GL
Events, en la qual l’Ajuntament té una participació mi-

noritària per tal de poder conèixer la seva evolució, i
de la que destaca l’èxit de reserves per grans con-
vencions que fins ara no es podien celebrar en
aquesta ciutat. Remarca, també que a l’esplanada
s’han començat a desenvolupar, amb molt bona aco-
llida, esdeveniments com la instal·lació del circ Ameri-
cà, la fira d’Abril, Primavera Sound 2005, “Gran en-
contro de galegos del mondo”, la revetlla de Sant
Joan, la Mercè al Fòrum, la festa del Cel i el circ so-
bre gel Paradiso; i, durant l’estiu, la gran novetat de la
zona de banys. Manifesta que es continuaran fent in-
versions en l’espai de l’esplanada, on el més impor-
tant serà, sens dubte, el restaurant de l’edifici del Tri-
angle Fòrum, l’adequació de la zona de banys, amb
una inversió d’uns 3.000.000 milions d’euros, el nou
poliesportiu de la Mar Bella i el Pavelló de l’Aigua.

Per acabar, destaca que els beneficis obtinguts per
les empreses participades permeten finançar ade-
quadament divisions que, des d’un punt de vista de
comptabilitat analítica, serien deficitàries i que, altra-
ment, s’haurien de finançar a través d’impostos. En
aquest sentit, cita que la divisió de serveis a la mobili-
tat és autosuficient, però tant les del Parc Zoològic,
Montjuïc, com Fòrum es beneficien dels ingressos
obtinguts en les empreses participades, sobretot de
TERSA, Serveis Funeraris i Mercabarna.

Acaba la seva intervenció felicitant als gestors de
PATSA, una empresa que quan estava en mans pri-
vades va tenir perdudes durant deu anys, i que, quan
l’Ajuntament se’n va fer càrrec estava en situació de
fallida, i que en aquests moments la gestió de la
instal·lació està en equilibri pressupostari i, tot i que
modestament, comença a obtenir beneficis.

El Sr. Puigdollers recorda que aquest punt de l’or-
dre del dia és conseqüència d’una iniciativa del Grup
Municipal de CiU, plantejada en l’última comissió. En
tot cas, manifesta que ho entén com un assaig del
sistema que s’hagi d’establir, si s’arriba a un acord,
per tal que els regidors de l’oposició puguin obtenir
informació, almenys una vegada a l’any, que permeti
un debat entre govern i oposició, en aquest cas sobre
una empresa tant important com BSM, ja sigui pel vo-
lum de recursos públics que gestiona com per l’as-
pecte estratègic d’alguna de les seves actuacions,
com per exemple, la mobilitat.

A continuació, analitza un aspecte que considera
estratègic per a la ciutat de Barcelona que és la ges-
tió del gran nombre d’aparcaments subterranis que fa
aquesta empresa, tant de residents com de rotació.
Considera que caldria d’augmentar el nombre de pla-
ces per a residents i, encara que reconeix que, des
d’un punt de vista empresarial, les places de rotació
poden ser més rendibles, creu que des del punt de
vista d’una empresa pública, a més d’uns bons resul-
tats econòmics, cal que es donin uns bons resultats
socials, i a Barcelona uns bons resultats socials signi-
fiquen facilitar als ciutadans l’aparcament subterrani.

Fa una segona consideració que ateny les dades
de l’àrea verda que consten en l’informe i, en concret,
destaca les que posen de manifest l’increment de pla-
ces d’aparcament, que han passat de 7.187 places
d’aparcament –totes de zona blava– el mes de gener
de 2005 a 42.384 places a finals d’any, d’aquestes
10.499 són de zona blava, 8.371 són exclusives de
zona verda per a residents i, en canvi, 23.514 de
zona verda mixta, és per això que es reafirma en la
crítica feta pel seu Grup, que considera que aquesta
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mesura té una finalitat bàsicament recaptatòria, alho-
ra que demana, atès que no consta en l’informe, que
es faciliti informació sobre la previsió d’ingressos a 31
de desembre de 2005, en concepte de zona verda
mixta.

Manifesta que no entrarà a parlar de la vaga de la
grua, ja que, tot i que li preocupa, no considera que
sigui primordial en aquests moments, per contra, sí
que creu que és molt preocupant el nou sistema que
ha substituït la presència dels agents de l’autoritat en
les grues que circulen per la ciutat per dues persones
contractades laboralment per l’empresa BSM, les
quals, abans de procedir a la retirada del vehicle de-
manen l’autorització, no sap amb quin sistema tecno-
lògic –aprofita per demanar que s’expliqui–, a un
agent de la guàrdia urbana, el qual, segons té entès,
mitjançant una fotografia comprova si el vehicle està
mal estacionat. En relació a això, demana els infor-
mes jurídics, de què està convençut que disposa
l’equip de govern, perquè que dubta de la legalitat ju-
rídica d’aquesta solució, atès que la presumpció de
veracitat, fins que no canviï el sistema jurídic, mai no
la podrà tenir una persona contractada laboralment.

Pel que fa a l’altra gran branca de BSM, considera
que és un calaix de sastre, on s’ha col·locat l’activitat
lúdica de l’Ajuntament de Barcelona, molt important
per a una ciutat, d’altra banda, però de la qual hi ha
molt a dir, com exemple que, segons l’informe, un
any després de l’acabament del Fòrum, BSM s’han
hagut de gastar 3 milions d’euros per adequar els es-
pais del Fòrum, xifra que considera del tot excessiva,
perquè no s’ha d’oblidar que l’espai del Fòrum ja el
va pagar l’Ajuntament de Barcelona. Pregunta sobre
el perquè s’han hagut d’adequar les zones de bany i,
en relació a la previsió d’obertura d’un restaurant a
l’edifici del Fòrum, si la voluntat, quan es va decidir la
seva construcció, era que hi hagués un restaurant, ja
que és la primera vegada que en sent a parlar , i que
en el projecte inicial de l’edifici del Fòrum no hi cons-
tava.

Respecte al Tibidabo, pregunta si s’ha realitzat
l’ampliació de capital de 6 milions d’euros prevista en
el pressupost de l’any 2005 i, en cas afirmatiu, dema-
na que es detalli quan s’ha realitzat i quin ha estat el
seu import. D’altra banda, recorda que quan per con-
sens, es va decidir exercir el dret de retracte a la sub-
hasta de la Seguretat Social, i en les converses man-
tingudes pel Grup Municipal de CiU amb el Sr.
Alcalde, la voluntat era que, com més aviat millor, la
gestió del Parc del Tibidabo se cediria en concessió
administrativa. Manifesta que el seu Grup, sempre ha
entès que és bo que l’Ajuntament de Barcelona tingui
la propietat del sòl del cim del Tibidabo, però en qual-
sevol cas no considera que la vocació de l’Ajunta-
ment hagi de ser gestionar parcs d’atraccions, més
encara quan el mateix Ajuntament va decidir desmun-
tar el Parc d’atraccions de Montjuïc. Considera,
doncs, que aquesta decisió és incoherent amb la de
mantenir la gestió directa del Parc d’atraccions del
Tibidabo.

A continuació, es refereix a l’hotel de Miramar, on
la participació municipal es gestiona a través de
BSM. A banda de considerar, que l’Ajuntament de
Barcelona mai hauria hagut de participar en la gestió
d’un hotel de luxe, planteja dues qüestions: una, l’in-
compliment dels terminis establerts en l’atorgament
de la concessió administrativa, on xifra el retard en

vint mesos. Recorda que l’incompliment estava pre-
vist com una causa de resolució del contracte, en el
qual, a més, s’establien indemnitzacions, que creu
que eren de 1.000 euros per cada dia de retard.
Igualment, recorda que fa uns sis mesos que el seu
Grup va fer una pregunta per escrit demanant la lli-
cència d’obres de l’hotel, sense que fins a dia d’avui
hagin obtingut una resposta. Observa que sembla
que hi ha una segona llicència d’obres, i que diu que
li sembla perquè no ha tingut oportunitat de compro-
var la realitat d’aquestes informacions. Pregunta, se-
guidament, si és veritat que s’han ampliat el nombre
d’habitacions i l’edificabilitat, per què s’ha tancat el tú-
nel d’accés a Miramar i si l’Ajuntament ha autoritzat
aquest tancament. Com a última consideració sobre
aquest hotel es refereix a les dades que consten en
l’informe i de les quals es dedueix que, durant l’any
2005, l’Ajuntament de Barcelona, mitjançant aporta-
cions a BSM, s’ha gastat 2.600.000 euros en el con-
dicionament dels jardins de Miramar i la protecció de
la façana de l’Estadi de Montjuïc. En relació a això,
recorda que, tant en el contracte de concessió admi-
nistrativa com especialment en el Pla especial es pre-
veia que el condicionament del jardins de Miramar
l’havia de finançar el concessionari. En aquest sentit,
pregunta sobre el perquè de tants regals; per què no
es compleix la concessió, per què no s’aplica la
penalització dels 1.000 euros diaris, per què no es re-
solt el contracte i per quin motiu s’inverteixen prop de
dos milions d’euros en els jardins, quan el Pla espe-
cial preveu que sigui a càrrec del concessionari.

També pregunta sobre si s’ha realitzat la previsió
del pressupost de 2005 en relació a la inversió de
2.727.000 euros en la plataforma del litoral del nou
zoo marí, i que no consta en l’informe; i sobre el ma-
teix assumpte pregunta si l’equip de govern s’està
qüestionant la conveniència de fer un zoo marí o no,
o senzillament el fet de no fer aquesta inversió es deu
a algun altre problema que no s’ha dit.

Quant a l’estadi Lluís Companys, malgrat que con-
sidera que ha estat una bona decisió llogar-lo durant
uns anys al Real Club Deportivo Espanyol, pregunta
sobre la previsió de futur d’aquesta instal·lació, quan
el RCD Espanyol el deixi.

Demana el nombre de visitants previstos a PATSA,
al Zoo, l’estadi Olímpic de Montjuïc, el palau Sant
Jordi, el Teatre Musical de Barcelona del carrer
Lleida i altres instal·lacions.

La Sra. Balseiro celebra que s’hagi presentat en
aquesta Comissió un informe sobre BSM, però la-
menta la precipitació amb què s’ha fet, sense complir
el termini mínim de 48 hores que estableix el ROM.
Considera que, a més de precipitat, és un informe im-
provisat, perquè considera que BSM és molt més del
que figura en l’informe, i creu insuficient que només
constin les divisions en què s‘estructura l’empresa i
que no s’incorporin el que creu que forma el grup
consolidat de BSM; en concret diu que no s’ha incor-
porat Serveis Funeraris, TERSA, Mercabarna, Clabsa
i altres. Contràriament a les paraules del Sr. Cuervo,
que definien BSM com un instrument de gestió muni-
cipal, considera que és un instrument de recaptació
municipal; és un búnquer empresarial més propi d’un
holding empresarial, efectivament eficaç i eficient,
però que mai, a parer seu, hauria de constituir un ins-
trument de gestió municipal, ja què la gran majoria de
serveis que en aquests moments constitueixen el
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gruix de la seva facturació estan determinats per ser-
veis que són impropis d’una administració i molt
menys d’una administració local, com, per exemple,
els serveis lúdics.

Tampoc no entén per què el Parc Zoològic, el parc
d’atraccions del Tibidabo, o altres espais lúdics, que
s’ofereixen des de Montjuïc, han de ser propietat de
BSM, perquè considera que aquestes activitats són
més pròpies d’una empresa privada que no pas d’una
empresa municipal. A continuació ho compara amb
BIMSA, constituïda ara fa pràcticament un any, i re-
corda que en aquell moment es van agrupar gairebé
totes les empreses amb un objecte social immobiliari,
però mantenint la personalitat jurídica de cadascuna.
Mai no es va plantejar dissoldre totes aquestes em-
preses per ser absorbides per Barcelona d’Infrastruc-
tures Municipals i, en aquell moment, es va argumen-
tar dient que la majoria d’aquestes empreses tenien
assignat un territori molt específic de la Ciutat i que
s’havia de mantenir la característica pròpia vinculada
amb la seva territorialitat. Si això es compara amb
Barcelona Serveis Municipals, dóna com a resultat
que BSM no és més que un cul-de-sac, ja que no sap
trobar la relació que hi pot haver entre el clavegue-
ram de la Ciutat, els Serveis Funeraris, Mercabarna o
els serveis de mobilitat. És per tot això que al seu
Grup li agradaria, que transcorreguts dos anys o més
des de la seva modificació empresarial, se’ls aclarís
el motiu de la constitució d’aquesta empresa.

Quant a aspectes específics, troba a faltar una
bona part del que seria la gestió d’aquesta empresa i,
tot i que desconeixen els ingressos previstos per a
enguany, recorda que els ingressos de 2004 van su-
posar un increment del 9,3% respecte als de 2003,
xifrant la facturació en 179,6 milions d’euros. Quan a
divisions específiques, es refereix als serveis de mo-
bilitat, destaca que només es detalla la modificació de
les places de les zones d’àrea d’aparcament en el
període comprès entre el gener i desembre de 2005,
sense que es detallin les modificacions històriques o
les previsions; és per això que li sembla que només
interessa la modificació que hi ha hagut en les zones
d’àrea d’estacionament regulat durant el 2005. D’altra
banda, li sembla escandalós que es passi de 7.000 a
42.000 places, més encara si s’inclouen els incre-
ments de les places de zona blava i de les places de
zona verda mixta, la qual cosa dóna com a resultat
que un 70% estan destinades a les àrees d’estacio-
nament regulat per zona blava. Malgrat que des-
coneixen la previsió d’ingressos per enguany, sí que
saben que la recaptació del 2004 prevista, no pas
l’efectiva, es multiplicarà per 4 en el pressupost de
2006.

A la vista de tot això, considera que les dades del
2005 haurien de formar part de l’expedient de les or-
denances fiscals. Quant als aparcaments de pupil-
latge considera que haurien de deixar-se en mans de
la iniciativa privada, contràriament a aquest criteri, el
que fa l’Ajuntament és insistir a competir directament
amb la iniciativa privada. Destaca que, segons les da-
des que consten a l’informe, i si es compara l’any
2006 amb el 2005, es preveu una obertura de quatre
nous grans aparcaments a la ciutat gestionats per
Barcelona Serveis Municipals.

Quant a inversió en altres divisions, es mostra sor-
presa per la del Parc Zoològic, ja què durant els anys
que va ser consellera de l’antiga empresa municipal

Parc Zoològic de Barcelona, no deixava de denunciar
la manca d’inversions en el Parc, fet que es justifica-
va per l’equip de govern per la possible implantació,
inauguració i trasllat del zoo a la nova plataforma del
zoo marítim. Aquestes inversions, que ara sí que es
preveuen a BSM, confirmen el que va pronosticar el
seu Grup, atès que es multipliquen per més del doble
les inversions que es destinen al Parc Zoològic. Igual-
ment, manifesta que troben a faltar dades com el
nombre de visitants i la seva evolució durant els úl-
tims anys, creu que aquestes dades no es faciliten
perquè demostren una incapacitat de Barcelona Ser-
veis Municipals per fer més atractiu el Parc Zoològic;
motiu que considera més que suficient per justificar la
privatització d’aquesta divisió.

Quant a la divisió de Montjuïc, li sobta que s’incor-
porin, com a inversions de Barcelona Serveis Munici-
pals, el condicionament dels jardins de Miramar, uns
jardins que en el seu moment es van cedir per a
construir un hotel de luxe i que es va assegurar que,
en cap moment, suposarien un despesa per l’Ajunta-
ment de Barcelona. En aquests moments, no només
són uns jardins d’ús de l’hotel Miramar, sinó que cos-
ten diners; manifesta que al seu grup li hauria agradat
que s’hagués incorporat informació sobre com evolu-
ciona la construcció de l’hotel Miramar i tot el seu en-
torn.

Pel que fa a la divisió del Fòrum, mostra la seva
sorpresa pel fet que, pràcticament un any i mig des-
prés de l’acabament del Fòrum, s’hi hagin hagut de
destinar 3 milions d’euros més. Considera que les in-
versions importants que es van fer haurien hagut de
tenir una vida una mica més llarga, i aprofita per re-
cordar que les obres del Fòrum van absorbir pràctica-
ment la meitat de la inversió municipal durant els úl-
tims anys, és per això, que encara li sembla més
escandalós.

En conclusió, considera que BSM és un instrument
per a la gestió de serveis de l’Ajuntament de Barcelo-
na que creu impropi d’una administració local, que
hauria de estar enfocada a satisfer les necessitats
dels barcelonins i barcelonines i, contràriament, l’ob-
jectiu que prima és el de la recaptació, i cita, a tall
d’exemple, la facturació de l’any 2004, que va arribar
als 179,6 milions d’euros, cosa que representa més
del 9% d’increment respecte a la de l’any 2003.

Lamenta que l’informe no hagi estat complet i que
no s’hagin incorporat les dades de Serveis Funeraris
de Barcelona, que està generant uns beneficis d’ex-
plotació, abans d’impostos, de més de 2.500 milions
de les antigues pessetes, cosa que, en opinió del
Grup Municipal del PP, és del tot immoral.

Cal, per tant, privatitzar tots els serveis que no te-
nen una repercussió directa en el benestar social dels
barcelonins i barcelonines, cal també una reconfi-
guració de Barcelona Serveis Municipals. Demana
més precisió en la informació sobre la gestió de Bar-
celona Serveis Municipals i que se li faciliti informació
sobre PATSA –Parc d’Atraccions Tibidabo–, per tal
de poder comprovar l’equilibri pressupostari que
l’equip de govern ha garantit, alhora que temen que
aquesta ampliació de capital sigui el primer pas d’una
operació acordió, és a dir, que amb una ampliació de
capital de Barcelona Serveis Municipals, i, per tant,
directa o indirectament finançada pels barcelonins i
barcelonines, es compensin pèrdues acumulades
d’aquesta empresa. Per acabar, demanen tenir més
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documentació, més claredat en la gestió d’aquesta
empresa i iniciar la privatització de bona part dels ser-
veis, que en aquests moments formen part del bún-
quer empresarial de Barcelona Serveis Municipals.

El Sr. Cuervo agraeix les felicitacions per la pre-
sentació d’aquest informe. Recorda que el des del
govern municipal s’han fet ofertes perquè la informa-
ció es faciliti amb raonabilitat i amb objectius especí-
fics. Malgrat tot, i referint-se especialment a la inter-
venció de la Sra. Balseiro, manifesta que està molt
decebut d’haver dedicat una hora a presentar un in-
forme, ja que tot el que ha sentit ja ho havia sentit
abans, per tant, creu que el resultat hauria estat el
mateix tant si els hagués donat els papers i les xifres
com si no; és per això que creu que, moltes vegades,
quan es demana la informació l’únic que es vol és in-
sistir en les mateixes tesis.

Agraeix que s’hagi reconegut l’eficàcia i l’eficiència
de la gestió empresarial de Barcelona Serveis Munici-
pals. Destaca que el govern municipal creu que
aquest és un model extraordinàriament positiu, enca-
ra que admet que són legítimes les discussions sobre
quines activitats és millor que les faci l’administració
pública o el sector privat. Com a resposta a la Sra.
Balseiro, manifesta que no troba immoral que part
dels beneficis dels Serveis Funeraris es destinin a al-
tres activitats del conjunt de la Ciutat. El concepte
d’immoralitat del benefici és un concepte erroni, que
té més a veure amb la demagògia que amb l’anàlisi
econòmica i que, sens dubte, no té res a veure amb
la presentació de l’informe.

Avança que facilitarà a la Sra. Balseiro algunes da-
des complementàries. D’altra banda, creu que les pa-
raules són importants i, en aquest sentit, remarca que
l’oci és una part important de la cultura ciutadana, de
les ciutats turístiques i en aquesta activitat d’oci, com
en altres activitats, de manera limitada i puntual, el
sector públic ha d’intervenir per corregir alguns defec-
tes de funcionament del mercat o l’absència d’algun
equipament, per manca de rendibilitat, d’inversors o
de risc; per tant, malgrat que no discuteix la privatit-
zació, reivindica el salvament del Parc del Tibidabo
per part d’aquest Ajuntament, ja que la dinàmica de
mercat l’havia portat al fracàs, a la suspensió de pa-
gaments i a la fallida. Manifesta la seva satisfacció
moral quan es va signar, en representació dels ges-
tors que han fet la feina, la compra definitiva dels ter-
renys a la Seguretat Social, tot i que es van haver de
signar unes clàusules de protecció, per tal que si al-
guna cosa no va bé, la Seguretat Social retorni els di-
ners.

Tot seguit, agraeix al Sr. Puigdollers, que en tota la
seva intervenció no s’hagi referit a la vaga de la guàr-
dia urbana. Creu que el model de grua de Barcelona
és jurídicament correcte, i fent una extrapolació, con-
sidera que, si en el camp de la medicina s’estan pre-
nent decisions clíniques mitjançant mecanismes tec-
nològics que no requereixen tenir el pacient davant,
també semblaria raonable que un guàrdia urbà, ve-
ient unes imatges, pogués decidir si un vehicle, està
o no, mal aparcat, per tant, el dret administratiu ha de
tenir prou capacitat per adaptar-se a aquestes noves
realitats. Respecte al model de gestió del govern mu-
nicipal quant a la grua considera que té un cost molt
raonable.

Quant a l’assumpte de dedicar més places d’apar-
cament per als residents que per a la rotació, explica

que els comerciants que tenen els seus negocis en
un mercat o un eix comercial, demanen que no es
destinin totes les places a residents i també és con-
templi l’aparcament de rotació, òbviament beneficiós
per a la seva activitat.

Diu al Sr. Puigdollers que l’antiga SMASSA i BSM
han estat un factor de modernització importantíssim
en la gestió de l’aparcament públic i privat d’aquesta
Ciutat i han estat pioneres en molts aspectes. Creu
que la privatització s’ha de valorar molt, ja que d’una
privatització pot sortir una situació de monopoli, per
tant, creu que en aquest moment existeix un equilibri
en el mercat. Pel que fa a l’àrea verda, diu que el Sr.
Morales farà arribar les dades als Grups de l’oposició
ja què no vol improvisar, però sí que pot assegurar
que el 93% de la gent que aparca a la zona mixta són
residents.

Quant a l’hotel Miramar, considera que es barregen
dues coses, cosa que no vol fer en la seva resposta.
D’una banda, quant a la gestió de la disciplina urba-
nística de la construcció, que té el seu procediment
dins de la seva autoritat, respon que l’adjudicació i la
llicència i la concessió és on BSM participa de forma
minoritària; i d’altra banda, que, com a qualsevol pro-
motor o constructor, li afecten les incidències de
l’obra. BSM té el 10% i, quan ha informat en el Con-
sell d’Administració les incidències, ha trobat justifi-
cats i justificables els retards, que no detallarà perquè
s’ha debatut en el Plenari. Respecte a Miramar, diu
que els enviarà el nombre de visitants. També mani-
festa que la branca de divisions de BSM, no és un
calaix de sastre.

Quant a la inversió en el Fòrum, la considera lògica
ateses les dimensions de l’esplanada atès que cal
que s’adapti a l’ús ciutadà, i a la coexistència amb el
Centre de Convencions, amb l’edifici Fòrum, amb el
Port, amb el conjunt dels hotels, i això justifica les in-
versions d’adaptació per un import d’uns 360 milions
d’euros, inversions que s’han fet sense anar en detri-
ment de cap Districte, sinó que és un benefici per la
Ciutat. Diu a la Sra. Balseiro, que el que sí és veritat,
és que es tracta d’un holding, amb unes divisions de
gestió directa i amb unes altres que gestiona per
compte i en nom de l’Ajuntament. Precisa que, quan
es planteja una privatització, cal tenir present que el
control públic s’allunya. Reitera el seu convenciment
que el model de l’equip de govern és el correcte, al-
hora que afegeix que informaran i que donaran docu-
mentació complementària i els comptes. Acaba dient
que tot això ara es tornarà a discutir en el debat del
Pressupost i de les Ordenances fiscals, però que no
té inconvenient a seguir parlant-ho quan calgui i dis-
cutir més a fons sobre l’empresa. Creu que ha estat
un debat útil per a tots.

El Sr. Puigdollers vol fer un parell de considera-
cions perquè el Sr. Cuervo no li ha contestat què ha
passat amb la inversió de la plataforma del Zoo marí,
si s’ha fet o no i quin és el plantejament de futur del
govern municipal respecte al zoo marítim. Tampoc li
han respost si s’han invertit o no els 6 milions que hi
havia en el pressupost previst a l’ampliació del capital
del Tibidabo.

El Sr. Cuervo li respon que s’han ampliat 3 milions
d’euros de capital i la inversió la farà BIMSA.

El Sr. Puigdollers diu que van demanar per escrit
un informe de BSM sobre l’ampliació o la modificació
de la llicència d’obres de Miramar; malgrat que se’ls
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ha contestat, diu que s’ha fet amb un resum de l’infor-
me, i vol saber per què no poden tenir una fotocòpia
de l’informe complet, cosa que demana oficialment, i
aprofita per manifestar un cert recel sobre l’ampliació
de la llicència d’obres de Miramar.

Com a segona qüestió pregunta per què no els do-
nen les dades econòmiques de l’àrea verda. Com a
tercera qüestió manifesta que no ha parlat dels Ser-
veis Funeraris perquè creu que és un debat llarg,
però creu que el problema dels Serveis Funeraris,
més que si obté beneficis o no, és que fins fa molt
poc que actuaven en règim de monopoli i, aquest, és
el problema.

Respecte al Zoo aclareix que el seu Grup mai ha
proposat privatitzar el Zoo perquè entenen que en la
tradició municipal de Barcelona hi ha algunes coses
que consideren absolutament intocables, una de les
quals és el Zoo. En aquest sentit, creu que algun dia
valdria la pena fer un debat sobre la diferència entre
oci i lúdic, que no són conceptes contradictoris.

Fa una última consideració sobre el que deia el Sr.
Cuervo respecte als avanços tecnològics utilitzats en
assumptes tan essencials com és la vida humana. El
seu Grup hi està d’acord, al contrari, però l’aplicació
d’aquesta mena de tecnologia a l’administració públi-
ca ha de reunir les condicions que la llei imposa i que
afecten el servei de la grua; i que si ho fan així, el seu
Grup no té cap inconvenient a donar-los suport. En
qualsevol cas, cal disposar d’un marc jurídic que ga-
ranteixi la defensa dels drets dels ciutadans i que la
introducció de noves tecnologies ha de servir, bàsi-
cament, per reduir la despesa per als ciutadans. Si el
govern, amb la introducció d’aquest nou sistema dis-
minueix la taxa de la grua, el seu Grup hi estarà
d’acord, però el que no val és demanar el mitjà tecno-
lògic, i no respectar els aspectes jurídics i els drets
dels ciutadans.

La Sra. Balseiro vol clarificar les al·lusions fetes pel
Sr. Puigdollers i, en aquest sentit, precisa que quan
deia “igual que CiU”, es referia únicament i exclusiva-
ment al qualificatiu “lúdic” respecte a determinats ne-
gocis d’aquesta casa i no pas a les privatitzacions, i
remarca que el seu Grup ha reivindicat insistentment
la privatització, no només de Parc d’Atraccions del
Tibidabo SA, sinó també del Parc Zoològic. A conti-
nuació, diu que la diferència entre el seu Grup i
l’equip de govern és que el seu Grup té com a objec-
tiu cobrir les necessitats reals dels barcelonins i de
les barcelonines, mentre que l’equip de govern sem-
bla que amb BSM, únicament vulgui competir amb la
iniciativa privada.

Considera que el Sr. Cuervo no li ha constat la
seva pregunta sobre quin és el motiu que va justificar
la nova personalitat jurídica de BSM. Respecte al
concepte economia d’escala a què ha fet al·lusió el
Sr. Cuervo en la seva intervenció, creu que s’ha de
basar en la reducció dels costos, i pregunta, en rela-
ció a això, quina reducció de costos hi hagut amb
BSM, atès que, des de la nova configuració de BSM,
la grua té un increment acumulat durant els últims
dos anys de més del 32%, i es qüestiona per què, si
tal i com diuen s’ha aplicat una economia d’escala se
segueixen incrementant les taxes. A part de l’incre-
ment ja esmentat de la grua cita, també, l’increment
del serveis funeraris, o de l’àrea d’estacionament re-
gulat. No entén com pot ser que havent-hi 2.500 mi-
lions de les antigues pessetes de beneficis d’explota-

ció d’aquesta empresa, s’incrementin les taxes de
serveis funeraris, per exemple. Respecte a l’àrea
d’estacionament regulat, si és veritat que el 93% de
les zones mixtes estan utilitzades per veïns i veïnes, i
per tant, computen com a zona verda, no entén per
què no se’ls han facilitat les dades, no només del
grau d’ocupació, sinó també dels ingressos previstos
per l’any 2005. Recorda que ho van preguntar en
l’aprovació inicial de les ordenances municipals, du-
rant el termini de presentació d’al·legacions, i que a
dia d’avui encara no tenen cap resposta.

Respecte a les inversions del Fòrum, cita l’anàlisi
realitzat pel Sr. Cuervo en el sentit que aquestes in-
versions han representat un benefici per la ciutat, i en
relació a aquest argument diu que el seu Grup no
creu que sigui així. En relació a la vaga dels treballa-
dors de la grua, a la qual no s’ha referit en la seva pri-
mera intervenció, diu que el fet de retirar els agents
de la guàrdia urbana que anaven a les grues munici-
pals es deu únicament i exclusivament a l’escassetat
de recursos disponibles, els quals s’havien de des-
plegar per a tota la ciutat i “disfressar” de guàrdies
urbans els agents de vigilància de les zones d’esta-
cionament regulat; considera que tot això es una ope-
ració de marketing.

Com a conclusió diu que calen privatitzacions i, per
al seu Grup l’objectiu prioritari és satisfer les necessi-
tats del veïns i les veïnes i no competir amb la iniciati-
va privada, tampoc no entén que la transformació de
BSM suposi un increment de les taxes municipals.

El Sr. Cuervo, referint-se a la qualificació d’immo-
rals d’algunes de les actuacions de l’empresa BSM
atribuïda per la Sra. Balseiro, recorda que li ha dema-
nat quatre o cinc vegades que no fes servir el qualifi-
catiu d’immoral i considera que menysprea el valor
que té per als altres el concepte de moralitat. Conti-
nua dient que el benefici mentre es faci dins de la le-
galitat és legítim, una altra cosa és opinar si aquest
benefici és molt o poc. Respecte a les privatitzacions
fa esment a l’expedient de privatització dels serveis
funeraris de l’Ajuntament de Madrid, el qual, recorda,
es troba als jutjats de la plaça de Castilla, amb dos
regidors del Partit Popular processats.

Reprenent el debat, es refereix a la legitimitat que
la llei dóna a l’existència d’empreses públiques, i con-
sidera que cal reconèixer que en determinants mo-
ments, la intervenció pública a través d’instruments
empresarials pot ser beneficiosa per a la comunitat,
una altra cosa és que es pugui creure que en el cas
objecte del debat no és així i que seria millor fer-ho
d’una altra manera, però en cap cas es pot dir que
l’Estat no pot intervenir en determinades àrees de
l’activitat econòmica. En relació a l’afirmació de la
Sra. Balseiro que l’objectiu del seu Grup es satisfer
les necessitats de Barcelona i que això només es pot
fer a través de l’empresa privada, considera que és
una afirmació greu des del punt de vista polític i creu
que les necessitats dels ciutadans es poden satisfer
tant amb empreses privades com amb empreses pú-
bliques, amb gestió directa o indirecta.

Davant la petició d’intervenir novament per part de
la Sra. Balseiro per respondre la intervenció del Sr.
Cuervo, aquest en exercici de les seves atribucions
de president no li concedeix la paraula i diu que, si
vol, faci formalment la seva protesta a través dels
mecanismes adients i dóna per finalitzat el debat
d’aquest informe, alhora que manifesta que vist com
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ha transcorregut el debat es demostra la ingenuïtat
de presentar informes en la part de control sense te-
nir-ne cap obligació de tipus legal.

III) Propostes a dictaminar

a) Acords sobre societats, consorcis i entitats

Al Plenari del Consell Municipal:
1. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-

vades a l’Ajuntament com a soci únic de la Societat
Municipal Barcelona Gestió Urbanística, SA, els
acords següents: 1r) Designar el Sr. Joan Raurich i
Llach membre del Consell d’Administració de l’es-
mentada Societat en substitució del Sr. Jaume Cas-
tellví i Egea. 2n) Establir que el termini de designació
del conseller que es nomena serà l’establert en els
Estatuts, sens perjudici de la renovació que fos pro-
cedent en el canvi de mandat consistorial. 3r) Facul-
tar indistintament el president i el secretari del Con-
sell d’Administració per comparèixer davant notari i
elevar a escriptura pública el nomenament anterior,
com també per complir els tràmits necessaris per a la
seva inscripció en el Registre Mercantil i també la
correcció d’errors materials en cas necessari.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

2. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de la Societat
Privada Municipal 22 Arroba BCN, SA, els acords se-
güents: 1r) Designar el Sr. Jaume Castellví i Egea
membre del Consell d’Administració de la Societat
Privada Municipal 22 Arroba BCN, SA, en substitució
de la Sra. Pilar Solans i Huguet. 2n) Establir que el
termini de designació del conseller que es nomena
serà l’establert en els respectius estatuts, sens perju-
dici de la renovació que fos procedent en el canvi de
mandat consistorial. 3r) Facultar indistintament el pre-
sident i el secretari del Consell d’Administració per
comparèixer davant notari i elevar a escriptura públi-
ca el nomenament anterior, com també per complir
els tràmits necessaris per a la seva inscripció en el
Registre Mercantil i també la correcció d’errors mate-
rials en cas necessari.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

b) Ratificacions
c) Propostes d’acord

3. 1r) Resoldre les al·legacions presentades a les
Ordenances fiscals per a l’any 2006 i successius,
aprovades provisionalment pel Plenari del Consell
Municipal el 14 de d’octubre de 2005, en els termes
que resulten del document adjunt.; 2n) Aprovar defini-
tivament les Ordenances fiscals per a l’any 2006 i
successius següents: Ordenança fiscal general; núm.
1.1. Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Impost
sobre vehicles de tracció mecànica; núm. 1.3. Impost
sobre l’increment del valor de terrenys de naturalesa
urbana; núm. 1.4. Impost sobre activitats econòmi-
ques; núm. 2.1. Impost sobre construccions, instal·la-
cions i obres; núm. 3.1. Taxes per serveis generals;

núm. 3.2. Serveis de prevenció, extinció d’incendis i
salvament; núm. 3.3. Serveis urbanístics; núm. 3.4.
Taxa per a l’homologació d’empreses per a la gestió
de residus municipals a Barcelona i altres serveis
mediambientals; núm. 3.5. Clavegueram; núm. 3.6.
Mercats; núm. 3.7. Taxes pels serveis de registre,
inspecció i prevenció sanitaris relatius a establiments
alimentaris, establiments i serveis plaguicides, espais
públics i animals de companyia; núm. 3.8. Presta-
cions de la Guàrdia Urbana i circulacions especials;
núm. 3.9. Inspecció i control sanitari d’animals i llurs
productes; núm. 3.10. Servei de cementiris i crema-
ció; núm. 3.11. Utilització privativa del domini públic
municipal i la prestació d’altres serveis; núm. 3.12.
Aprofitament del vol, sòl i subsòl; núm. 3.13. Re-
gulació de l’estacionament de vehicles; núm. 3.14.
Serveis culturals; núm. 3.15. Serveis especials d’en-
llumenat públic; núm. 3.16. Utilització privada fun-
cionament de les fonts ornamentals; núm. 4. Con-
tribucions especials; Categories fiscals de les vies
públiques de la Ciutat.

La Sra. Ballarin comença la seva intervenció recor-
dant les tres fases d’aprovació de les ordenances fis-
cals: la primera, que correspon al debat d’aprovació
inicial per part dels òrgans polítics; la segona, la parti-
cipació ciutadana, tant a través dels mecanismes pre-
vistos legalment, com són l’audiència pública i el pe-
ríode d’informació pública com els que l’Ajuntament
de Barcelona, en virtut de la seva autonomia política,
es va autoimposar, com és el cas del debat en el
Consell de Ciutat i en diferents Consells de districte.
En relació al primer recorda que els grups de l’oposi-
ció, en el moment del debat dels pressupostos i les
ordenances fiscals no hi eren presents. Finalment, la
tercera fase correspon a l’aprovació definitiva, i és la
que és objecte del debat de la sessió del dia d’avui.
Respecte a aquesta darrera fase, destaca que con-
sidera que aquestes ordenances tenen un grau d’ac-
ceptació molt elevat per part dels barcelonins i
barcelonines ja que a l’audiència pública d’ordenan-
ces només van assistir onze persones, i no es va fer
cap observació; quant a les al·legacions presentades,
s’ha produït un descens molt considerable de les enti-
tats que han presentat al·legacions, especifica que, a
més de les al·legacions presentades pels Grups mu-
nicipals de l’oposició, n’han presentat la Cambra de
Comerç i la Federació catalana per persones amb re-
tard mental, mentre que les presentades l’any passat
que van ser deu, a part de les dels dos Grups de
l’oposició.

Del conjunt d’al·legacions i esmenes presentades
s’han acceptat, total o parcialment, trenta-quatre, de
les quals tretze corresponen a grups polítics de l’opo-
sició, i les vint-i-una restants a la Cambra de Comerç
i a la APPS, la Federació catalana per persones amb
retard mental. Destaca que el govern municipal ha
estat especialment sensible a aquelles aportacions
que milloren el redactat de la norma o la seva ade-
quació al marc legal, també ha incorporat alguna pro-
posta que millora els objectius de política social i, en
aquest sentit, cita una al·legació de la APPS –Fede-
ració catalana per persones amb retard mental–, que
demanava una bonificació de l’IBI per als centres
d’atenció de persones amb discapacitat intel·lectual i,
atès que, d’acord amb la normativa legal, això no és
possible, s’establirà una subvenció corresponent al
95% de l’IBI per a aquelles entitats, públiques o con-
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certades, propietàries d’immobles on s’hi desenvolu-
pin activitats d’atenció a persones amb discapacitat
intel·lectual. La voluntat és aplicar d’ofici aquesta sub-
venció a través del creuament del padró de l’IBI i del
registre d’entitats públiques i concertades dedicades
a l’atenció de persones amb discapacitat i el registre
del Departament de Benestar i Família de la Genera-
litat de Catalunya. No obstant això, no ha estat possi-
ble acceptar totes les al·legacions i esmenes presen-
tades, ja que algunes eren incompatibles o contràries
al que estableix el Text refós de la llei reguladora d’hi-
sendes locals; en altres casos, les al·legacions són
incompatibles amb els principis d’eficiència, eficàcia,
transparència, senzillesa i flexibilitat incorporats per
l’equip de govern en la redacció inicial de les orde-
nances fiscals. Per aquesta raó, s’han desestimat les
al·legacions dels Grups de l’oposició que demanen
rebaixes de tipus, aplicacions de beneficis fiscals i in-
crements inferiors a l’IPC, la qual cosa suposaria una
reducció dels ingressos previstos i, per tant, una dis-
minució dels serveis i de les inversions.

La Sra. Recasens manifesta la seva decepció i la
sensació que les propostes, pel simple fet de procedir
de l’oposició, són rebutjades per l’equip de govern
sense llegir-les ni argumentar-les. No és cert que no-
més els Grups de l’oposició hagin presentat al·le-
gacions, i manifesta que hi ha importants organitza-
cions empresarials que han fet arribar les seves
inquietuds i suggeriments respecte a les ordenances
fiscals.

Considera que Barcelona és una ciutat cara, i basa
aquesta afirmació en una dada elaborada per l’Ajun-
tament, segons la qual, el 70% dels barcelonins no
està satisfet dels serveis que reben en relació als im-
postos que paguen.

En relació a l’afirmació de la Sra. Ballarin que a
l’audiència pública no es va fer cap observació ni cap
intervenció, considera que cal fer una reflexió sobre
els sistemes participatius actuals i considera que si
es vol parlar de pressupostos participatius, o dels me-
canismes de participació, creu, que cal que l’equip de
govern es plantegi si el fet que la gent no participi no
és un signe de que està desenganyada, frustrada
perquè les seves inquietuds no arriben enlloc. Segui-
dament, pregunta per què per primera vegada no es
va convocar la premsa a l’audiència pública, ni es va
publicar el seu anunci en els diaris de més difusió.

Respecte al Consell Ciutadà, fa referència a què la
Sra. Ballarin va dir que estava d’acord amb què
s’augmentessin les taxes perquè no es tractava de
serveis imprescindibles. Recorda que aquests serveis
que no es consideren imprescindibles regulen serveis
com ara els de bombers, serveis urbanístics, crema-
ció, mercats o vetlladors, i, al seu parer, sí que són
imprescindibles, alhora que el fet de pujar les taxes
en base a l’argument de que no són imprescindibles
el que fa és penalitzar l’activitat econòmica de la ciu-
tat. Tot això, porta com a conclusió una forta fiscalitat
que recau sobre les classes mitjanes, que estan sent
expulsades de la ciutat i genera un model de ciutat
terciaritzada, situada, això sí, en el món; una Barcelo-
na internacional, una ciutat de negocis, però també
una ciutat envellida, amb una forta immigració, amb
creixement de l’atur, amb un 23% de la població més
gran de 65 anys i, d’aquesta, una de cada tres perso-
nes viuen amb menys de 400 euros al mes. Explica
que ha descrit aquest escenari perquè ha estat en el

que s’han basat per elaborar la seva proposta fiscal,
que considera que caldria valorar atès que va dirigida
a les famílies, als joves i a les empreses que creen
ocupació estable. En relació a aquestes diu que algu-
nes han estat recolzades per organitzacions de la so-
cietat civil, i recorda la petició que havien fet d’aug-
mentar la bonificació de l’IBI per a les famílies
nombroses, i que es fes en funció del nombre de fills.
En aquesta línia, demana que se’ls informi sobre el
nombre de famílies que s’han acollit a la bonificació
de l’IBI.

En aquest punt de la intervenció, el Sr. Cuervo li
respon que la bonificació s’aplica d’ofici, que és un
padró i que el nombre està al voltant de les 5.500 fa-
mílies; cosa que la Sra. Recasens rebat atès que
considera que si no es registren més famílies es per-
què no serveix per res.

En relació a la bonificació del 50% de l‘IBI dels ha-
bitatges de protecció oficial, recorda que es va adduir
que no es volia posar en marxa per la incertesa que
suposava la desaparició de l’IAE; i un cop aquesta in-
certesa ha desaparegut, continua sense aplicar-se ja
que és una mesura potestativa; i pregunta perquè no
s’aplica aquesta mesura.

Pel que fa a la plusvàlua, la proposta del grup mu-
nicipal de CiU era que es bonifiqués un 95%, en les
transmissions mortis causa de l’habitatge habitual;
mentre que el sistema que actualment s’aplica en
aquests supòsits é en funció del valor cadastral, cosa
que crea greuges comparatius entre districtes.

Sobre l’exempció dels vehicles dels discapacitats,
demana la xifra dels beneficiaris s’han acollit a
aquesta subvenció.

Respecte a les mesures presentades en relació a
l’IAE de les empreses i que estan dirigides a empre-
ses que contractin discapacitats, les que facin servir
energies renovables, les que augmentin els contrac-
tes indefinits, fa esment que la FECOT, organisme
empresarial que agrupa a 7.500 empreses a Catalu-
nya ha dirigit una carta a l’alcalde de Barcelona, on
demana que s’apliqui. L’argument esgrimit per no
aplicar aquestes mesures ha estat la poca incidència
que tenen sobre el total, argument que considera
contradictori amb l’afirmació de la Sra. Ballarin, que
ha dit que l’acceptació de les propostes de l’oposició
crearien insuficiència financera per a la prestació dels
serveis.

Per acabar, cita les esmenes presentades per la
Cambra de Comerç, algunes sobre la zona verda, i
que estan en línia amb les propostes del grup munici-
pal de CiU. Recorda que els comerciants no tenen
solucionat el problema de l’àrea verda i es reafirma
en el seu criteri que aquesta taxa és una mesura amb
finalitat merament recaptatòria. Considera que no és
mesura ni senzilla, ni eficaç ni transparent en la seva
implantació, tot al contrari: ha estat una mesura molt
poc senzilla d’entendre i costosa econòmicament, al-
hora que està causant greuges importantissíms entre
els ciutadans en no considerar residents els comerci-
ants. Acaba dient que el seu Grup no es resigna a no
fer servir el poc marge que té la fiscalitat local per do-
nar missatges a la societat, a les empreses, als joves,
a les famílies, que contribueixin a fer de Barcelona
una ciutat més còmoda, més econòmica i més fàcil.

La Sra. Balseiro considera que la voluntat de
l’equip de govern respecte a la participació es limita
simplement a paraules i no es tradueix en fets con-
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crets. Lamenta, també, que la Sra. Ballarin, quan ha
al·ludit al Consell Ciutadà, s’hagi oblidat de la presèn-
cia d’un representant del Grup Municipal del Partit
Popular. Considera que la no presència en l’Audièn-
cia pública de pressupostos i ordenances es justifica
per la decepció de les organitzacions en veure que
les seves al·legacions no es tenen en compte. També
es refereix a la manca d’informació sobre la convoca-
tòria de l’audiència pública de l’Ajuntament de Barce-
lona. Entén que aquesta manca participació és el que
ha donat com a resultat que, exceptuant les presenta-
des pels Grups de l’oposició, únicament s’hagin pre-
sentat dues al·legacions.

Manifesta que, per al seu Grup, la fiscalitat és una
eina que ha de servir per satisfer les necessitats dels
ciutadans de Barcelona, als quals s’ha de prestar un
serveis que siguin coherents amb els impostos que
paguen. També és una eina per afavorir l’ocupació, la
millora del medi ambient, l’habitatge i les condicions
socioeconòmiques de les famílies barcelonines. La-
menta que la proposta del Grup Municipal del Partit
Popular sigui per a l’equip de govern simplement una
carta de bones intencions, i que considerin que és in-
assolible ja que comportaria una retallada social, creu
que això no és, en absolut, així. Considera que tant la
iniciativa de rebaixa dels topalls de l’IBI, com la
d’augment de les bonificacions per a les famílies
nombroses, són perfectament assumibles. Respecte
a l’increment de 5 euros en la bonificació de les famí-
lies nombroses, creu que és una quantitat insuficient i
injusta, i que s’ha de vincular no només al nombre de
fills, sinó també als ingressos familiars. És per tot
això que no entén com una proposta tan progressista
no ha comptat amb el recolzament de l’equip de go-
vern; de la mateixa manera que les mesures presen-
tades per afavorir l’accés a l’habitatge, bonificacions
en l’IAE, en l’impost de vehicles de tracció mecànica
en l’import de construccions, instal·lacions i obres,
així com la reducció de la plusvàlua en les transmis-
sions mortis causa.

Respecte a l’increment de les taxes, es refereix a
l’increment acumulat de la taxa de la grua, que és del
32%, o els increments de l’estacionament regulat.

Per acabar remarca que no compren per què les
subvencions, que en relació a les taxes estableix
l’Ajuntament de Barcelona, no consten en la docu-
mentació que forma part de l’expedient de les orde-
nances municipals. Tampoc comprèn el motiu pel
qual els preus públics no s’inclouen en el debat de les
ordenances fiscals, ja que considera que és un instru-
ment més de la política tributària municipal.

La Sra. Ballarin, en relació al tema de la participa-
ció, considera que cal clarificar algunes de les afirma-
cions que en relació a aquest tema han realitzat els
Grups de l’oposició i, en aquest sentit, manifesta que
quan un tema preocupa els ciutadans de Barcelona,
se n’assabenten i participen, i com a prova d’això cita
la gran participació en l’audiència pública del 12 de
desembre passat, és per això que no es pot parlar de
fracàs del model de participació, sinó que la participa-
ció és una possibilitat que tenen les entitats i les per-
sones per actuar quan volen.

Pel que fa al concepte “model”, manifesta que da-
vant les reiteracions i, en especial cita les fetes per
CiU, vol deixar clar que el model de l’equip de govern
és de justícia social ja que està fet per un equip de
govern d’esquerra. La justícia social tant és por portar

a terme a través de la despesa com dels ingressos,
encara que, fonamentalment, es fa mitjançant la des-
pesa i, en la mesura que és possible, a través del im-
postos. Amb aquest model es volen prestar uns ser-
veis públics de qualitat i donar oportunitats a tothom.
Considera que aquest model és diferent del que es
desprèn de les al·legacions presentades per l’oposi-
ció i, en aquest sentit, considera que el model que
proposen està mancat de criteris homogenis, que no-
més proposa fer tot el contrari del que fa l’equip de
govern; enfront d’aquesta concepció de l’oposició
posa com a exemple el cas de l’impost de plusvàlua,
en què les bonificacions són esglaonades en funció
que el valor cadastral del sòl sigui superior o inferior a
45.000 euros, mentre que l’oposició demana que
aquestes bonificacions siguin iguals per a tothom. En
la bonificació per a famílies nombroses de 75 euros,
l’oposició demana que s’esglaoni, és dir, sempre es
demana el contrari del que està fent l’equip de go-
vern, per tant, el model que proposen, no és un mo-
del és un anti-model, molt legítim però que caldria do-
tar de més coherència. A continuació, es refereix a la
incoherència, en aquest cas es refereix concretament
al Grup del PP, de considerar que l’increment de 5
euros en la bonificació per a les famílies nombroses
és insuficient, en canvi quan es s’apugen els ingres-
sos d’un euro ja els acusen de voracitat recaptatòria.

Respecte a la imatge catastròfica de la ciutat, ob-
serva que no concorda amb un milió de llocs de tre-
ball, ni amb la taxa d’ocupació femenina, que és su-
perior als nivells marcats per la Unió Europea.

La Sra. Recasens precisa algunes de les afirma-
cions de la Sra. Ballarin, en concret es refereix a què
ha dit que hi ha moltíssima gent satisfeta a Barcelona
i per això no assisteixen a les audiències públiques,
però remarca que, segons el baròmetre del mateix
Ajuntament, el nombre de gent satisfeta és del 30%.
Respecte al model de justícia social considera que la
Sra. Ballarin fa una argumentació en base a què és
un model de justícia social només pel fet de que ha
estat fet per un govern d’esquerres i progressista,
cosa que considera que per si mateixa no justifica
que sigui un model progressista, sinó tot el contrari, i
creu que el model que s’aplica és molt conservador.

Acusen al seu Grup que proposa un model basat
en la beneficència i que tenen una visió catastròfica
de la ciutat, de la taxa d’atur, tanmateix, i en aquest
sentit es refereix a informes i dades elaborades per
l’equip de govern, on entre d’altres coses s’afirma
que més del 28% dels jubilats de Barcelona viuen
amb menys de 375 euros al mes, prop de 10.000 do-
nes més grans de 85 anys viuen soles, cada dos dies
una persona es queda sense sostre, i que el nombre
de dones sense sostre augmenta a Barcelona a cau-
sa dels maltractaments i la droga. Igualment, el
Consell Econòmic i Social alerta del risc d’expulsar la
indústria tradicional, el pes del sector serveis i del
sector industrial està per sota de la mitjana de Ca-
talunya, i la majoria de pisos protegits es destinen als
reallotjaments d’afectats per planejaments urbanístics
de gran abast i, pel que fa a l’atur, l’enquesta de
l’EPA posa de manifest que ha pujat d’un 13%. És
per tot això que la gent jove està marxant de la ciutat,
que les classes mitjanes estan sent expulsades de la
ciutat i que l’atur a Barcelona està creixent. Lamenta,
doncs, que considerin que el model que defensa el
seu grup és un model del no a tot, creu que s’ha de
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tenir molt compte en fer aquestes afirmacions ja que
hi ha sobre la taula el pla de drogues, l’ordenança del
civisme, on l’actitud del seu grup no és precisament
del no a tot, i considera que estan fent una oposició
molt responsable i molt constructiva, de la mateixa
manera que creu que també els convindria valorar les
propostes fiscals que fa el seu Grup.

La Sra. Balseiro, al seu torn, també es refereix a
l’afirmació de la Sra. Ballarin que entén l’absència de
públic en les audiències públiques com a motiu de
satisfacció. Considera que això és confondre la parti-
cipació en la seva mateixa essència, ja que la parti-
cipació no ha de ser únicament i exclusivament un
sistema de queixa, sinó que pot ser fins i tot construc-
tiva, i aprofita per destacar la dada que s’ha donat en
el transcurs d’aquest debat sobre que el 70% dels
enquestats consideren que no hi ha una bona relació
entre els serveis que reben i els impostos que pa-
guen.

En relació a l’atribució d’exclusivitat que ha fet la
Sra. Ballarin respecte a la justícia social, creu que es
confon l’increment de les taxes i impostos amb justí-
cia social. Tot seguit, concreta que el seu Grup no
demana mai subvencions, sinó bonificacions, atès
que considera que només s’ha d’utilitzar la subvenció
quan no és possible aplicar bonificacions. Com a
exemple diu que l’equip de govern fixa en la millora
de la mobilitat un dels objectius de la seva proposta
de fiscalitat, i, en la seva opinió, el que es fa per millo-
rar la mobilitat és incrementar les taxes de la zona
d’estacionament regulat, desplegar noves zones bla-
ves, verdes i mixtes i incrementar la taxa de la grua.
Enfront d’aquest model, el Grup Municipal del PP,
proposa, entre altres coses, aplicar bonificacions a
les empreses que dissenyin plans de transport per als
seus treballadors, o bonificacions en l’IAE o a les em-
preses que s’instal·lin en zones més densificades;
considera que aquestes mesures sí que contribuirien
a millorar la mobilitat. Recorda també que només es
van rebaixar els impostos l’any 2002 i això es va fer
per imperatiu legal, quan governava el Partit Popular.

Per acabar vol posar de manifest que la proposta
del Grup Municipal del PP és una proposta de justícia
social, que aposta per una fiscalitat que estigui
d’acord amb les exigències i amb els serveis que ne-
cessiten els ciutadans i, sobretot, aposta per a una
millora de les condicions socioeconòmiques de les fa-
mílies, de l’ocupació, de l’habitatge i del medi ambient
i, contràriament, considera que l’equip de govern no-
més aposta per maximitzar la recaptació.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb el posicionament con-
trari de CIU i PP.

4. Resoldre les al·legacions presentades durant el
termini d’informació pública d’acord amb l’informe
que consta a l’expedient; aprovar definitivament el
Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona,
dels Organismes Autònoms locals; els estats de pre-
visions d’ingressos i despeses de les Entitats Públi-
ques Empresarials; i els estats de previsions d’ingres-
sos i despeses de les Societats Mercantils; i aprovar
les bases d’execució i la plantilla de personal per a
l’exercici 2006.

El Sr. Cuervo inicia la seva intervenció i adverteix
que serà breu i avorrit, atès que l’estabilitat i el rigor
són avorrits, i és en aquests principis sobre els que
s’ha basat la confecció dels pressupostos de l’Ajunta-

ment de Barcelona. Es refereix a les afirmacions que
han fet els representants dels Grups de l’oposició
quan han dit que havien presentat uns pressupostos
alternatius, ja que creu que no són realment això,
sinó simplement l’increment o disminució d’algunes
partides de despeses, que, d’altra banda, tenen ben
poca repercussió en el conjunt total del pressupost i
que tenen com a objectiu principal el desgast, cosa
que considera legítima, però que el que realment és
important és que els pressupostos siguin rigorosos,
exactes i un mitjà per resoldre problemes. En aquest
sentit, si es una anàlisi rigorosa, cal reconèixer que
Barcelona no havia estat mai millor que ara, malgrat
que admet que hi ha problemes, un dels quals és el
de la exclusió social. D’altra banda, recorda que la
fiscalitat municipal, ja que no pot redistribuir la renda,
sí que per la via de la despesa, pot ajudar algunes
persones en situació d’exclusió social. Considera que
és legítim i bo que hi hagi un pressupost alternatiu en
democràcia, però per això cal saber quines són les
seves responsabilitats i com cada mesura contribueix
a resoldre els problemes. És per això que creu que hi
ha l’obligació d’aplicar els recursos a les prioritats
ideològiques de cada partit i que ha de ser l’objectiu
d’un pressupost.

Pel que fa al pressupost alternatiu de CiU, observa
que és el mateix de l’any 2003 i amb el que es va pre-
sentar a les eleccions municipals el Sr. Trias, la qual
cosa demostra coherència, però també la demostra
l’equip de govern amb la seva proposta atès que res-
pon, fil per randa, al Pla d’Actuació Municipal. Consi-
dera que, no només és legítim sinó que és bo que
l’oposició presenti pressupostos alternatius, però creu
que no són pas millors que el de l’equip de govern.
També troba a faltar que no es reconeguin aspectes
macroeconòmics que van. En conclusió, considera
que aquests pressupostos alternatius són molt pe-
rillosos i irresponsables perquè fan un joc de l’equili-
bri entre ingressos i despeses, del deute, atès que
consideren que els recursos s’aconseguiran política-
ment i, això, ho fa en partides que l’Interventor mai no
acceptaria perquè exigiria que aquests recursos esti-
guessin previstos en els respectius pressupostos de
la Generalitat o de l‘Estat. Un pressupost de govern
s’ha de fer en funció d’un argument polític sobre el
qual es defineixen els números en funció dels recur-
sos, alhora que posa de manifest que no s’ha demos-
trat que el model econòmic defensat pel gran libera-
lisme resolgui els problemes socials. Recorda que és
aquesta administració la que dedica un 30% del seu
pressupost a la inversió, enfront del 8 o del 9% que hi
dedica la Generalitat o l’Estat, ja que aquestes dues
administracions són les responsables de la despesa
social corrent. Respecte a les dues propostes de
pressupost del Grups de l’oposició, creu que no són
sostenibles en el temps, i si no continua la venda
d’actius, i no s’apugen els impostos el pressupost no
quadrarà.

Referint-se concretament al Partit Popular, entén
que no pot demanar rigor en l’anàlisi de les seves
propostes quan no reconeix la realitat del números. A
partir d’aquí, és quan es pot entrar en el debat ideolò-
gic del pressupost. Atès que l’equip de govern ha es-
tudiat acuradament els models alternatius de pressu-
post considera, amb coneixement de causa doncs,
que són inestables econòmicament, sense futur, ja
que no hi ha un previsió de la seva evolució i, per
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tant, arriba a la conclusió que els pressupostos pre-
sentats per l’equip de govern són molt millors per a
satisfer les necessitats de la ciutat perquè donen res-
posta a una ciutat equitativa, inclusiva, on la convi-
vència, el civisme i l’espai públic compten a l’hora
d’elaborar el pressupost.

Respecte a la fiscalitat local, recorda que Barce-
lona ocupa la dotzena posició pel que fa a l’IBI, la si-
sena quant a l’IAE, la primera quant a impost sobre
vehicles de tracció mecànica, i la trenta-vuitena en
l’ICIO, així doncs, considera que, potser en el mo-
ment en que es va fer l’esforç dels Jocs Olímpics, sí
que es podia afirmar que Barcelona era la ciutat nú-
mero 1 en pressió fiscal, però això ja no es pot conti-
nuar esgrimint.

Tot seguit, destaca que Barcelona comença a tenir
contribucions netes dels ingressos de les comunitats
autònomes per als municipis, i remarca que, fins fa
ben poc, hi havia un mur entre els pressupostos de la
Generalitat i els pressupostos de l’Ajuntament de Bar-
celona, que asfixiaven, però des que governa el tri-
partit, aquesta tònica s’ha modificat.

Considera, per tant, que el pressupost que es pre-
senta és un pressupost social al màxim. Quant a les
modificacions incorporades entre l’aprovació inicial i
la proposta d’aprovació final, que suposen dos mili-
ons d’euros més que s’han donat de baixa del Sector
de Serveis Centrals per destinar-los a l’ajuda domici-
liària als Districtes; també hi ha una alta en el capítol
4 per a Informació i Comunicació de Barcelona, d’1,5
milions d’euros.

Per acabar, creu que les propostes presentades
són legítimes, però considera que no són eficaces i,
en qualsevol cas, considera que el seu model és mi-
llor ja que es basa en afavorir l’estalvi brut, en un en-
deutament consolidat, i no en un augment de la pres-
sió fiscal i en una priorització de la despesa social.

La Sra. Recasens, com a resposta a la demanda
del Sr. Cuervo perquè demostri empíricament que les
bonificacions que proposa el seu Grup serviran per a
l’objectiu per al qual es creen, li demana que li de-
mostri que la zona verda ajuda a reduir el trànsit,
cosa que està segura que farà després d’implantar la
mesura, és a dir, a posteriori; és per això que creu
que les mesures que proposa el seu Grup també
s’haurien d’implantar primer i, després, es podria de-
mostrar empíricament.

Respecte al mètode defensat per l’equip de go-
vern, que ha manifestat que la redistribució de la ri-
quesa es fa a través de la despesa i no dels ingres-
sos, considera que el problema és que no es fa, ni a
través d’una cosa ni de l’altra. Quant als ingressos
creu que, com s’ha reconegut, no es vol fer a través
del sistema fiscal, i pel que fa a la despesa diu que la
Barcelona actual és fruit de 27 anys de govern socia-
lista, d’un govern que s’autoqualifica d’esquerres i
progressista. Malgrat que reconeix que Barcelona és
una ciutat d’èxit, adverteix del perill de morir d’èxit,
atès que s’estan creant unes tensions que cal vigilar,
sobretot perquè s’està convertint en una ciutat per a
rics, amb polítiques molt conservadores, que obliga a
marxar les classes mitjanes, als joves, a la gent gran
que viu de les pensions i als pobres. Considera que
amb la despesa prevista en els pressupostos de
l’equip de govern no s’ha aconseguit redistribuir
aquesta despesa i, per contra, s’estan increment les
desigualtats socials, fet que es reflecteix en els ín-

dexs. Quant a l’observació que les prioritats del seu
Grup són equivocades, i que malgasten els diners,
aprofita per preguntar sobre el tema de Fabra i Coats,
sobre el qual afirma que, gràcies a les gestions de
l’equip de govern, en comptes d’adquirir-la per 30 mi-
lions d’euros, es farà per 51 milions d’euros; també
pregunta per la campanya “Barcelona batega” i, en
definitiva, demana que s’exposin quines són les prio-
ritats de l’equip de govern. Considera que no es pot
contestar dient que el pressupost que presenten és el
mateix que el d’altres anys, tot i que, evidentment, els
eixos bàsics són els mateixos, però hi ha moltes me-
sures noves, sobretot les lligades al model de convi-
vència social, amb educadors de carrers, agents cí-
vics, guàrdia de barri, inspectors, el Consell municipal
de mediació, les mesures per a conciliar la vida la-
boral i familiar, la xarxa d’oficina d’emancipació dels
joves.

Pregunta per quin motiu no s’estima cap de les se-
ves al·legacions atès que moltes d’aquestes mesures
no tenen cap impacte pressupostari important. I, en
relació a l’apreciació que els seus pressupostos són
perillosos i poc equilibrats, recorda que va ser el Sr.
Joan Ferran, secretari del PSC, qui va demanar per
escrit, i en nom de l’alcalde de Barcelona, al Conse-
ller Castells que inclogués en els pressupostos de la
Generalitat 150 milions d’euros en concepte de des-
peses de capitalitat, milions que malgrat aquesta peti-
ció, recorda, no hi estan previstos, cosa que conside-
ra que és un fracàs.

Per acabar, manifesta el seu desig d’obtenir més
informació sobre a què es dedicarà el 70% de la in-
versió prevista, que significa gairebé 300 milions
d’euros; a què es dedicaran els 70 milions d’euros
imputats a estudis i treballs tècnics; els 26 milions
d’euros destinats a gratificacions de personal; els 2
milions d’euros destinats a Barcelona Regional i que
estan sense detallar –en referència a això recorda
l’advertiment fet diverses vegades per l’Interventor en
el sentit que s’estan pagant com a despeses d’inver-
sió, despeses corrents, que es contracten serveis a
un preu superior als preus de mercats i que s’estan
duplicant tasques. És per tot això, que demana més
transparència a l’equip de govern, que expliqui en el
pressupost a què es destina la despesa, quines són
les seves prioritats, el tema del Consell Comarcal del
Barcelonès, el manteniment de les rondes, el milió
d’euros atorgat a l’Agència d’Ecologia Urbana, l’1,5
milions d’euros d’un partida nova que es destina a
ICB, que, d’altra banda, és la mateixa quantitat que la
dedicada a l’atenció domiciliària. També demana que
s’expliqui què passa amb la neteja, perquè no s’expli-
ca l’increment real que hi hagut, la política de l’habi-
tatge, la política de venda de sòl, les previsions per
suplir els fons europeus, amb els quals, recorda,
s’han fet coses molt importants.

La Sra. Balseiro es mostra sorpresa pel discurs del
Sr. Cuervo, que considera més que un discurs de
presentació del pressupost municipal, un discurs a la
defensiva per les al·legacions presentades pels
Grups de l’oposició i, en concret a les presentades
pel Partit Popular. Creu que el que passa és que en
aquests moments l’equip de govern no té clares les
seves prioritats i, atès que els socialistes governen
també a Espanya i a Catalunya, fóra convenient
abandonar el discurs basat en les reivindicacions a
altres administracions.
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En relació a l’observació del Sr. Cuervo en el sentit
que li era molt difícil entendre quin era el model del
pressupost presentat pel Grup Municipal del PP, in-
sisteix que el seu model és prou clar ja que el que
pretén és defensar els drets dels barcelonins i les
barcelonines.

A continuació, agreix les modificacions introduïdes
en el pressupost que avui se sotmet a aprovació defi-
nitiva, i que creu que s’han admès gràcies als adverti-
ments que del seu Grup. D’altra banda, malgrat que
reconeix que hi hagut un intent per determinar el des-
tí de les inversions, considera que aquest detall enca-
ra és insuficient, atès que encara hi ha un 67,4% de
les inversions estan pendents de determinar.

Pregunta el destí exacte i la funció social de l’l,5 mi-
lions d’euros que es destinen a BTV, que representa
un augment d’un 12,9% de la subvenció pressuposta-
da inicialment, o un 15,6% de la pressupostada ini-
cialment per a l’any 2005, i que ha estat modificada
diverses vegades durant aquest any. A continuació,
compara aquest increment amb el que s’ha produït en
l’atenció a les persones –de 2 milions d’euros–, i entén
que amb aquesta comparació es demostra és la man-
ca de sensibilitat social per part de l’equip de govern.

Reitera el seu convenciment que l’equip de govern,
a través de les empreses i instituts de l’Ajuntament de
Barcelona, competeix directament amb la iniciativa
privada i s’apropa cada vegada més a posicions de
dretes, és més, arriba a dir que creu que creu que,
fins i tot, s’apropen a posicions d’extrema dreta.
Aquesta intervenció, que el grup municipal del PP
considera que s’ha de deixar en mans de la iniciativa
privada, no només es fa a través de BSM, sinó també
a través del holding d’empreses immobiliàries d’a-
quest Ajuntament; i cal afegir que durant els últims
anys s’ha venut sòl públic al millor postor. Fa notar
que en el pressupost que es presenta s’incrementa
d’un 5% la previsió d’ingressos per alienacions patri-
monials, cosa que considera incoherent amb l’afirma-
ció que no hi ha sòl públic suficient per a la construc-
ció d’habitatges socials o d’equipaments.

Avança que no parlarà del nombre d’habitatges
que s’havien d’iniciar durant aquest any, perquè té
previst fer-ho més endavant; i que tampoc no parlarà
de l’endeutament, sobre el que recorda que el deute
consolidat de l’Ajuntament de Barcelona pràcticament
es manté perquè es desvia cap a les empreses. Ma-
nifesta que no ha trobat en el pressupost de 2006 la
reivindicació de l’equip de govern dels 109,4 milions
d’euros per cobrir despeses que consideraven que no
eren de responsabilitat municipal.

Per acabar, remarca que el seu Grup no troba sen-
tit social a aquests pressupostos, que es caracterit-
zen novament per un increment en les despeses vin-
culades amb la política de marketing i que es fa a
costa d’augmentar la pressió fiscal dels ciutadans de
Barcelona i de vendre patrimoni municipal, però en
absolut es veuen les millores que s’havien promès en
el manteniment urbà, en la despesa social, ni tampoc
queden reflectits els recursos que s’aplicaran per fer
complir l’ordenança de la convivència.

I, finalment, reclama un informe sobre la millora en
la mobilitat arran de la implantació de la zona verda.

El Sr. Forradellas demana a la Sra. Balseiro que,
per rigor intel·lectual, retiri la seva al·lusió a l’extrema
dreta aplicada a la gestió dels Grups que formen
l’equip de govern.

La Sra. Balseiro puntualitza que considera que els
Grups de l’equip de govern estan més pròxims que el
grup del PP al sistema capitalista.

El Sr. Cuervo precisa que ell mai no ha fet servir el
concepte extrema dreta en aquesta comissió i, a con-
tinuació, recorda que quan es parla d’extrema dreta
s’està parlant de partits no democràtics, per tant fer
servir aquest concepte és ofensiu, motiu pel qual no
es pot utilitzar perquè suposa una ofensa greu als
partits democràtics. Una vegada feta aquesta preci-
sió, manifesta que vol que consti en acta que, quan la
Sra. Balseiro li atribueix “les coses que vostè sap”, no
sap de què li parla i ho considera com una figura retò-
rica que utilitza la Sra. Balseiro.

Tot seguit, manifesta que s’ha limitat a defensar el
seu pressupost i ha fet unes observacions crítiques
als pressupostos alternatius presentats pels Grups de
l’oposició, però que en tot cas creu que no es pot tit-
llar de manca de transparència la denegació d’algun
tipus d’informació a la qual, pel fet de representar
l’oposició, no es té dret. Recorda que el pressupost
s’ha d’informar per l’Interventor, la qual cosa vol dir
que el pressupost s’ha de fer d’acord amb la normati-
va aplicable i que no és possible realitzar cap maqui-
llatge. D’altra banda, remarca que les aportacions de
l’Estat i de la Generalitat consten en les diverses par-
tides del pressupost i posen de manifest que els seus
governs volen ajudar els govern municipals a resoldre
els seus problemes socials i no crear problemes per
després denunciar-los, diu que aquest canvi és molt
notori en el govern de la Generalitat, que és la qui
gestiona, sobretot, les partides socials i que es con-
creta en un augment del 23% de les subvencions fi-
nalistes a l’Ajuntament de Barcelona.

Respecte al destí de l’1,5 milions d’euros a ICB,
considera que amb la resposta a les al·legacions ja
es dóna la precisió suficient, de tota manera, recorda
que en la revisió de comptes es podrà comprovar en
més detall. Creu que la Sra. Balseiro fa una interpre-
tació dels sistemes de gestió i de pressupostació que
és totalment errònia. Reitera que els pressupostos
presentats es fan pensant en una ciutat, que evident
té problemes, però que té una base econòmica sana i
sostenible, que té l’índex més baix d’atur de la seva
història, i que té problemes d’ocupació i, però no
d’atur, cosa que vol dir que es fan contractes a preca-
ri i que es paguen salaris més baixos del que corres-
pondria.

Reconeix que amb el que s’ha fet fins ara no n’hi
ha prou, però dir que no s’ha fet res no és ser fidel a
la veritat. Per tot el que ha dit, considera que no no-
més no s’ofega la ciutat, sinó que s’està contribuint a
la seva competitivitat, a la seva promoció econòmica i
al seu desenvolupament, en aquest sentit, tot el que
aquest Ajuntament fa en promoció econòmica i en
desenvolupament supera en eficàcia i en quantitat les
petites modificacions de l’IAE. L’endeutament es
manté estable i s’augmenta la despesa social, on el
pressupost que l’equip de govern porta l’aprovació
del Plenari del Consell Municipal.

La Sra. Recasens, que renuncia al seu torn de re-
plica, vol preguntar, tanmateix, sobre la modificació
de partides que hi ha entre l’aprovació inicial i la defi-
nitiva i, en concret, esmenta la que destina 1,5 mi-
lions d’euros a BTV per a despesa; pregunta a què es
destinaran aquests diners i, en segon lloc, considera
que la política d’habitatge que ha portat a terme el Sr.
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Clos és la mateixa que la que va dur a terme la Sra.
Tatcher. A aquest comentari, respon el Sr. Cuervo
que, en tot cas, també és la mateixa que va fer el Sr.
Pujol.

El Sr. Cuervo informa que la quantitat destinada a
BTV és per fer front a les despeses per ampliació
dels horaris, de nova programació, per a l’increment
de l’audiència i l’adaptació al nou local, per la qual
cosa s’ha considerat necessari incrementar el pres-
supost destinat a aquesta empresa, cosa de la qual
n’informarà complidament el Consell d’Administració.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb el posicionament con-
trari de CIU i PP.

El Sr. Cuervo, enumera a continuació els següents
punts de l’ordre del dia: del 5 al 13.

5. Constituir un dret de superfície a favor del Servei
Català de la Salut respecte de la superfície de sostre
de 4.500 m2 prevista a la Modificació del Pla General
Metropolità en l’àmbit del sector de la Colònia Cas-
tells que correspon a la finca situada al carrer de
l’Equador, núm. 74-80, grafiada en el plànol annex,
per un termini de setanta-cinc anys i amb caràcter
gratuït, per a la construcció i gestió d’un Centre d’As-
sistència Primària (CAP) i un centre de salut mental;
sotmetre l’expedient a informació pública durant un
termini de trenta dies i, si no s’hi formulen reclama-
cions o al·legacions, procedir a constituir el dret; for-
malitzar-lo en escriptura pública d’acord amb les
condicions del document annex, que s’aproven; ins-
criure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcal-
dia per a la realització de totes les actuacions enca-
minades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

6. Constituir un dret real de superfície a favor de la
Generalitat de Catalunya respecte de la finca situada
al carrer de César Augusto Sandino, núm. 7-9, gra-
fiada en el plànol annex, per un termini de cinquanta
anys i amb caràcter gratuït, per a la construcció i ges-
tió d’una residència per a gent gran i centre de dia;
sotmetre l’expedient a informació pública durant un
termini de trenta dies i, si no s’hi formulen reclama-
cions o al·legacions, procedir a constituir el dret; for-
malitzar-lo en escriptura pública d’acord amb les
condicions del document annex, que s’aproven; ins-
criure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcal-
dia per a la realització de totes les actuacions enca-
minades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

7. Constituir i cedir, amb caràcter gratuït, a favor
del Patronat Municipal de l’Habitatge el dret de vol
sobre la part destinada a habitatges de lloguer per a
joves integrada en l’edificació, que la societat Pro-
eixample, SA està construint en les finques de propie-
tat municipal de l’illa Londres-Villarroel, grafiades en
el plànol annex; practicar les operacions de segrega-
ció, agrupació, declaració d’obra nova, divisió horit-
zontal, constitució de servituds o altres encaminades
a identificar les finques objecte del dret de vol i a re-
flectir la realitat física en el Registre de la Propietat;
declarar d’acord amb l’article 78 i concordants del Re-
ial decret 1093/1997, de 4 de juliol, en virtut del qual
s’aprovaren les normes complementàries al Regla-

ment per a l’execució de la Llei hipotecària, la inne-
cessarietat de llicència de parcel·lació; formalitzar el
dret de vol en escriptura pública; inscriure’l en el Re-
gistre de la Propietat; autoritzar al Patronat Municipal
de l’Habitatge per tal que aboni a Proeixample, SA,
empresa encarregada de la construcció, part de la
qual és objecte del dret de vol, el cost de les obres
corresponents, xifrat en 1.983.087,00 euros (l’impost
del valor afegit inclòs); i facultar l’Alcaldia per a la rea-
lització de totes les actuacions necessàries per a con-
cretar, clarificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A, amb el posicionament con-
trari de CIU i amb la reserva de vot del PP.

8. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada en el carrer de Can Travi,
núm. 30B, grafiada en el plànol annex, per un termini
de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges amb serveis per a
gent gran, de conformitat amb el conveni de col·la-
boració amb el dit organisme aprovat pel Plenari del
Consell Municipal el 21 de juliol de 2004 i formalitzat
el 27 de juliol de 2004; sotmetre l’expedient a infor-
mació pública durant un termini de trenta dies i, si no
s’hi formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret; formalitzar-lo en escriptura pública
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les ac-
tuacions encaminades a concretar, clarificar i execu-
tar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

9. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada en el passeig d’Urrutia,
núm. 1-11, grafiada en el plànol annex, per un termini
de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges amb serveis per a
gent gran, de conformitat amb el conveni de col·la-
boració amb el dit organisme aprovat pel Plenari del
Consell Municipal el 21 de juliol de 2004 i formalitzat
el 27 de juliol de 2004; sotmetre l’expedient a infor-
mació pública durant un termini de trenta dies i, si no
s’hi formulen reclamacions o al·legacions procedir a
constituir el dret; formalitzar-lo en escriptura pública
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les ac-
tuacions encaminades a concretar, clarificar i execu-
tar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

10. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada en el carrer Camí Antic de
València, núm. 96-116, grafiada en el plànol annex,
per un termini de setanta-cinc anys i amb caràcter
gratuït, per a la construcció i gestió d’habitatges per a
joves en règim de lloguer i habitatges amb serveis
per a gent gran, de conformitat amb el conveni de
col·laboració amb el dit organisme aprovat pel Plenari
del Consell Municipal el 21 de juliol de 2004 i formalit-
zat el 27 de juliol de 2004; sotmetre l’expedient a in-
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formació pública durant un termini de trenta dies i, si
no s’hi formulen reclamacions o al·legacions, procedir
a constituir el dret; formalitzar-lo en escriptura pública
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les ac-
tuacions encaminades a concretar, clarificar i execu-
tar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

11. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca de
propietat municipal situada en el carrer del Bronze,
núm. 5-7, grafiada en el plànol annex, per un termini
de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges per a joves en règim
de lloguer, habitatges amb serveis per a gent gran, i
d’altres equipaments de caràcter local, de conformitat
amb el conveni de col·laboració amb el dit organisme
aprovat pel Plenari del Consell Municipal el 21 de ju-
liol de 2004 i formalitzat el 27 de juliol de 2004; sot-
metre l’expedient a informació pública durant un ter-
mini de trenta dies i, si no s’hi formulen reclamacions
o al·legacions, procedir a constituir el dret; formalit-
zar-lo en escriptura pública d’acord amb les condi-
cions del document annex, que s’aproven; inscriure’l
en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per
a la realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

12. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació
i Gestió SA (REGESA) sobre la finca de propietat
municipal situada en el carrer de la Selva, núm. 59-
61, grafiada en el plànol annex, per un termini de se-
tanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la cons-
trucció i gestió d’habitatges per a joves en règim de
lloguer, de conformitat amb el conveni de col·la-
boració amb la dita societat aprovat pel Plenari del
Consell Municipal el 21 de juliol de 2004 i formalitzat
el 26 de juliol de 2004; sotmetre l’expedient a infor-
mació pública durant un termini de trenta dies i, si no
s’hi formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret; formalitzar-lo en escriptura pública
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les ac-
tuacions encaminades a concretar, clarificar i execu-
tar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

13. Aprovar el Conveni de col·laboració entre
l’Ajuntament de Barcelona, la Federació Catalana
d’ONG per al Desenvolupament, la Federació Catala-
na d’ONG per la Pau i la Federació Catalana d’ONG
pels Drets Humans per al foment de la solidaritat i la
cooperació i que preveu la cessió d’ús gratuïta a pre-
cari del local patrimonial municipal ubicat en la planta
baixa i altell de la finca dels carrers de les Tàpies,
núm. 1-3 i Nou de la Rambla, núm. 66-74, sotmetre’l
a informació pública durant un termini de quinze dies,
i de no presentar-se al·legacions, tenir-lo per definiti-
vament aprovat; i facultar l’Alcaldia per a la realització

de totes les actuacions encaminades a concretar, cla-
rificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

14. Aprovar inicialment la memòria justificativa so-
bre la modificació de la forma de gestió dels serveis
públics de mercats centrals (fruites i hortalisses, i
peix) i, en conseqüència: aprovar inicialment la reso-
lució per mutu acord del contracte de gestió consis-
tent en la prestació a través de la societat d’economia
mixta Mercados de Abastecimiento de Barcelona, SA
(Mercabarna) dels serveis públics de mercats cen-
trals (fruites i hortalisses, i peix) i escorxador. Aprovar
inicialment la modificació de la forma de gestió dels
serveis públics de mercats centrals (fruites i verdures
i peix) que fins al moment de la resolució anticipada
per mutu acord del contracte de gestió indirecta
d’aquests serveis públics amb Mercabarna es presta-
ven de forma indirecta a través d’aquesta societat,
passant a gestionar-se directament per l’Ajuntament
mitjançant gestió pròpia, de conformitat amb l’article
188.5 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels
ens locals, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de
juny. Aprovar inicialment la modificació de l’ordenan-
ça municipal de mercats, l’ordenança fiscal de mer-
cats, el Reglament de funcionament del mercat del
peix i el Reglament de funcionament del mercat cen-
tral de fruites i hortalisses, en els termes especificats
en la memòria justificativa. Autoritzar els represen-
tants de l’Ajuntament a Mercabarna perquè promo-
guin en els òrgans competents la modificació dels es-
tatuts, per tal que, en deixar-li de ser aplicables les
normes reguladores de la societat d’economia mixta
de servei públic, pugui desenvolupar, com a societat
d’economia mixta de durada indefinida, entre altres
activitats, tasques de col·laboració amb l’Ajuntament
per millorar l’eficàcia en la prestació del servei en les
instal·lacions situades en el recinte de Mercabarna.
Sotmetre els presents acords a informació pública per
un termini de trenta dies, donar audiència als accio-
nistes en el procediment de conformitat amb els arti-
cles 158.1 i 160.1 del Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 179/1995,
de 13 de juny, i tenir-los per definitivament aprovats
en cas que no s’hi presentin al·legacions. Facultar
l’Alcaldia i els representants de l’Ajuntament a Mer-
cabarna per tal que duguin a terme totes les actua-
cions necessàries per la plena efectivitat d’aquests
acords.

Respecte a aquest expedient, el Sr. Puigdollers,
pregunta per què s’ha incomplert el termini fixat en el
Decret de l’Alcaldia de 19 d’octubre de 2005, que fi-
xava com a termini màxim per la presentació de la
memòria justificativa el 31 d’octubre de 2005, per po-
der sotmetre-la a aprovació inicial de la Comissió
d’Hisenda, Presidència i Coordinació Territorial de 9
de novembre de 2005.

El Sr. Cuervo li contesta que aquest retard es deu a
què es vol tenir un major precisió i seguretat jurídica.

El Sr. Puigdollers, demana que es compleixi el que
disposa el decret de l’Alcaldia, a la qual cosa el Sr.
Cuervo li respon que és farà un nou decret autoritzant
la pròrroga, i puntualitza que l’objectiu és treballar bé.

Es retira.
15. Autoritzar la societat Tractament i Selecció de

Residus, SA, a actuar com avalador del vint per cent
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(20%) del préstec de 6.000.000 d’euros a Districlima,
SA, a atorgar per Caixa d’Estalvis i Pensions de Bar-
celona (la Caixa) com entitat financera mediadora de
la línia ICO-IDAE 2005, en els termes que s’adjunten,
condicionat a la resolució favorable de la sol·licitud de
finançament ICO-IDAE.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

16. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública. Aprovar definiti-
vament la modificació dels Estatuts de l’Institut Muni-
cipal de Mercats, per a la seva adequació en organis-
me autònom local, d’acord amb l’article 85 bis de la
Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local.
Facultar el seu president, perquè realitzi les actuaci-
ons necessàries per a l’efectivitat d’aquest acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

17. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública. Aprovar definiti-
vament la modificació dels Estatuts del Patronat Mu-
nicipal de l’Habitatge, per a la seva adequació a enti-
tat pública empresarial, d’acord amb l’article 85 bis de
la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim lo-
cal. L’adequació i els seus Estatuts tindran efectes a
partir de l’1 de gener de 2006. Facultar el seu presi-
dent, perquè realitzi les actuacions necessàries per a
l’efectivitat d’aquest acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

18. Aprovar inicialment l’expedient de modificació
de crèdits del Pressupost 2005 de l’Institut Municipal
de Persones amb Discapacitat consistent en la con-
cessió d’un crèdit extraordinari de 500.000 euros.
Aplicar-ho contra la partida 0100.47000.31284 del
Pressupost de despeses de 2005. Finançar-ho amb
càrrec al romanent de tresoreria de 2004. Sotmetre’l
a informació pública donant-lo per aprovat definitiva-
ment en cas de no presentar-s’hi reclamacions dins el
termini d’exposició pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

19. Resoldre les al·legacions presentades durant el
termini d’exposició pública a l’aprovació inicial del Re-
glament intern de funcionament del Consell Municipal
d’Associacions de Barcelona, d’acord amb l’informe
que consta a l’expedient, i aprovar-lo definitivament.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

S’afegeix el dictamen següent:
Nomenar membres del Consell de Ciutat, com a

persones d’especial representació i rellevància ciuta-
dana, la Sra. Anna Cabré i Pla, i els Srs.: Joaquín
Calvo i Jaques i Carles Duarte i Montserrat, en subs-
titució del Sr. Lluís Permanyer i Lladó, i de les Sres.:
Encarna Roca i Trias i Laia Marull i Quintana.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

20. Autoritzar la subrogació de la societat Disa Pe-
nínsula, SLU (CIF B-84070937) en la titularitat de la
concessió, actualment a nom de Shell España, SA
(CIF A-28013522), relativa a l’ús privatiu del domini
públic municipal per a la instal·lació i explotació d’una
estació de servei situada al carrer d’Iradier-Terré, for-
malitzada el 24 de maig de 1995, per l’escissió par-
cial de la companyia.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

21. Autoritzar la subrogació de la societat Disa Pe-
nínsula, SLU (CIF B-84070937) en la titularitat de la
concessió actualment a nom de Shell España, SA
(CIF A-28013522), relativa a l’ús privatiu del domini
públic municipal per a la instal·lació i explotació de
dues unitats de subministrament situades al passeig
de Calvell, núm. 2 i a l’avinguda Diagonal, núm. 189,
formalitzada el 24 de maig de 1995 i el 2 de juny de
1998, per l’escissió parcial de la companyia; acceptar
la petició realitzada per Disa Península, SLU, en el
sentit d’autoritzar el tancament de la unitat de submi-
nistrament de carburants situada al passeig de
Calvell, núm. 2 i aplicar una reducció del 50% del cà-
non anual, amb l’obligació de l’entitat concessionària
de dur a terme, al seu càrrec, el desmantellament
d’aquesta instal·lació i la descontaminació del subsòl.

El Sr. Puigdollers pregunta el motiu pel qual es reti-
ra aquest expedient ja que considera que, en principi,
li sembla que els expedients són similars. El Sr.
Cuervo li respon que és per un concepte de precisió
jurídica i que des de Patrimoni es pretén obtenir més
garanties sobre algunes de les obligacions del nou
concessionari.

La Sra. Balseiro demana que també es retiri el punt
20 perquè falta l’informe de l’Interventor i del secretari
de la Corporació. El Sr. Cuervo manifesta que consta
el vistiplau del secretari i, atès que no hi ha despesa,
no és preceptiu l’informe de l’Interventor.

Es retira.
22. Aprovar inicialment la creació de la Fundació

Privada BCN Formació Professional per a potenciar
la formació professional, la transició al món del treball
i la plena integració al món laboral del jovent. Aprovar
inicialment la proposta d’Estatuts de la Fundació, se-
gons documentació adjunta. Sotmetre aquest acord,
juntament amb els Estatuts, a informació pública per
un termini de trenta dies.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

23. Modificar, d’acord amb l’article 101 del Text re-
fós de la Llei de Contractes de les Administracions
Públiques, el contracte de conservació, instal·lació i
explotació publicitària de mobiliari urbà adjudicat a
l’empresa El Mobiliario Urbano, SA, NIF A-28762003
a l’efecte d’ampliar el nombre d’elements de mobiliari
urbà a subministrar per reposar els malmesos,
d’acord amb l’informe tècnic de la Direcció de Gestió
de Patrimoni. Autoritzar i disposar la despesa de
857.592,95 euros, l’impost del valor afegit inclòs, a
favor de l’adjudicatària El Mobiliario Urbano, SA, NIF
A-28762003, amb càrrec al Pressupost de 2005 i par-
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tida de codi orgànic 0101, codi funcional 15110 i codi
econòmic 62560. Declarar l’exempció del reajust de
la garantia definitiva del contracte.

El Sr. Puigdollers no entén aquest acord perquè
creu que el contracte de concessió adjudicat compor-
tava que l’adjudicatari assumís el manteniment, per
tant, no comprèn per què l’Ajuntament ha de fer
aquesta despesa.

El Sr. Cuervo recorda que aquest contracte està
pendent actualment d’una nova adjudicació i, segons
els informes tècnics, és necessari incorporar nous
elements de mobiliari urbà fins que estigui adjudicat
el nou contracte.

El Sr. Cornet avança que votaran en contra ja que
consideren que hi ha moltes deficiències, tant de fons
com de forma, atès que no es justifica l’interès públic
d’acord amb el que determina l’article 101.1 del Text
refós de la llei de contractes de les administracions
públiques; tampoc no es clarifica per què s’ha de re-
novar aquest mobiliari, ni quin és el criteri. Creu que
d’acord amb el contracte, els nous elements han
d’anar a càrrec del contractista i que, tot i que encara
no s’hagi adjudicat el nou contracte, s’han presentat
tres empreses, de les quals dues s’han retirar perquè
no podien assumir les condicions del contracte, i no-
més ha quedat l’empresa que ja n’era l’adjudicatària.

El Sr. Puigdollers insisteix que no comprèn aquesta
modificació, i recorda que aquest contracte es va ad-
judicar per una oferta multimilionària de l’empresa en
concepte de cànon de publicitat. Creu que, en cap
moment, aquest contracte ha suposat una despesa
per a l’Ajuntament de Barcelona i, és per això, que no
entén que al final del contracte es faci una despesa,
considera que caldria deixar aquest expedient sobre
la taula ja que és un acord amb massa punts foscos.

El Sr. Cuervo demana a la Sra. Miras, directora de
Serveis de Patrimoni, que aclareixi els dubtes plante-
jats.

La Sra. Miras indica que el contracte preveia el
manteniment i la substitució d’un cert nombre d’ele-
ments, també es preveia en el contracte que, en el
cas que calguessin nous elements no previstos –i
posa com a exemple el possible increment en el nom-
bre de parades d’autobús– es podrien comprar a la
mateixa empresa adjudicatària pel preus oferts, con-
sultant dues empreses més a fi de comprovar si es
podien millorar els preus. Recorda que fa dos anys es
van comprar nous elements destinats a noves para-
des d’autobús, i que aquests elements de les noves
parades no estan inclosos en la conservació i mante-
niment del contracte inicial. Són aquests els que ara
s’estan pagant, cosa que es fa en finalitzar el contrac-
te perquè s’ha esperat que tots els elements que no
estaven inclosos en el contracte inicial hagin estat
substituïts. D’altra banda, en el mateix plec de condi-
cions que regula el contracte, també es preveia que
en el supòsit de noves necessitats, el procediment de
licitació seria el que s’ha utilitzat en la tramitació
d’aquest expedient.

El Sr. Puigdollers contesta que no cal mirar més a
fons, però recorda que en el seu moment es va arri-
bar a l’acord que tot el mobiliari urbà anés a compte
de l’adjudicatari. I el Sr. Cuervo, com a resposta, el
remet a l’explicació que acaba de donar la Sra. Miras.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el

Sr. Puigdollers expressa el vot contrari de CIU i el Sr.
Cornet expressa el vot contrari del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
24. Crear la Comissió Assessora sobre la Publicitat

Institucional de Barcelona, integrada, com a mínim
per un representant de tots i cadascun dels grups
municipals que conformen el Plenari del Consell Mu-
nicipal de l’Ajuntament de Barcelona, així com per
membres de reconegut prestigi en aquest àmbit.

La Sra. Recasens manifesta que la comunicació és
un tret fonamental de l’activitat de les institucions pú-
bliques ja que permet donar una imatge de credibili-
tat, d’eficàcia i eficiència a les administracions i, alho-
ra, és el vehicle de comunicació entre l’administració i
el ciutadà. Creu que, no obstant això, és important
que existeixi una separació molt clara entre la publici-
tat política vinculada amb els processos electorals, la
publicitat de les institucions públiques i la publicitat
merament administrativa adreçada a la informació al
ciutadà.

El que vol plantejar avui aquí és la creació, igual
que es va crear l’any 1997 a la Generalitat, d’una co-
missió assessora sobre la publicitat institucional, inte-
grada per membres de l’Ajuntament, tant de l’equip
de govern com de l’oposició i professionals de reco-
negut prestigi, que assessorés l’administració i vetllés
pel contingut de les campanyes publicitàries que
s’hagin de posar en marxa. Igualment, l’any 2000 es
va aprovar la llei sobre publicitat que donava el bene-
plàcit a aquesta Comissió. Ambdues van ser aprova-
des per consens polític de tots els partits polítics, i és
per tot això que, al Grup Municipal de CIU, li agrada-
ria que l’Ajuntament també disposés d’un instrument,
que considera positiu i eficaç, com pot ser una comis-
sió assessora de la publicitat institucional que fa
l’Ajuntament de Barcelona.

La Sra. Escarp considera que el consens té el seu
moment i recorda que la CAPI –Comissió assessora
sobre la Publicitat institucional– de la Generalitat no
es va reunir pràcticament mai i que en aquest mo-
ment, en l’àmbit l’Estat està en tràmit una llei sobre la
publicitat institucional, i també en el Parlament de
Catalunya s’ha obert un període reflexió sobre el fun-
cionament de la CAPI. Per tant, creu valdria la pena
esperar a veure que es fa a escala general. D’altra
banda, reconeix que és veritat que la comunicació és
un tret fonamental de les administracions, però recor-
da que també és una obligació en el sentit de comu-
nicar els serveis o les activitats que es fan a la ciutat.
Creu la comunicació que fa l’Ajuntament sempre ha
estat per la defensa dels valors i amb criteris no dis-
criminatoris i, sobretot, amb un profund treball envers
el civisme i la convivència. Manifesta la voluntat de
consens per arribar a un acord, però no en aquests
moments sinó en un àmbit de regulació més general.

La Sra. Recasens no comparteix els arguments de
la Sra. Escarp, ja que creu que no és bo que, perquè
allò que s’havia creat no va acabar de funcionar, ara
no s’hagi de fer aquí. Li sembla que el seria positiu
aprendre de l’experiència, analitzar el perquè no va
funcionar i implantar un òrgan en base a l’experiència
anterior. Quant a què s’ha d’esperar una regulació
general, creu que l’Ajuntament de Barcelona ha de
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ser pioner i no esperar a aquesta regulació estatal.
Tampoc no comparteix que l’Ajuntament sempre
s’hagi preocupat de propugnar valors, cosa que creu
que demostra el fet que en aquests moments s’esti-
gui fent un ordenança per posar ordre i civisme a la
ciutat. Demana que s’informi sobre el cost de la cam-
panya ”Barcelona batega”, i recorda que fa temps
que han presentat una pregunta en aquest mateix
sentit i que encara no se’ls ha contestat. Pel que fa al
díptic sobre videojocs fet per l’Ajuntament, manifesta
que només s’han distribuït a l’OMIC, i que ni tan sols
es pot trobar a les OAC. És a dir, entén que segons
quina sigui la campanya, s’hi esmercen uns recursos
o altres.

El Sr. Forradellas es mostra d’acord amb el que ha
dit la Sra. Escarp, tot i que està d’acord amb la Sra.
Recasens amb què cal crear una comissió que vetlli
pel contingut de la publicitat institucional. En aquest
sentit, li sembla bé esperar el model de la Generalitat
o el de l’Estat i, en qualsevol cas, la decisió de crear
aquesta comissió, ha de ser del govern municipal.

El Sr. Cuervo, per acabar, reitera el compromís de
la Sra. Escarp pel que fa al desenvolupament de la
primera part de la proposta.

La Sra. Escarp reiterar que la primera part d’aques-
ta proposta és la que s’ha de parlar, atès que la sego-
na part només és una valoració. Com a informació
complementària es refereix a l’acord de la Comissió
de Govern del 3 de novembre passat que va iniciar el
procediment per a l’elaboració i aprovació d’un Regla-
ment regulador de la participació dels Grups munici-
pals en els òrgans d’informació i difusió municipal, el
que creu és un primer pas en un procés de comuni-
cació molt més àmplia, tenint en compte que una Co-
missió assessora de publicitat, bàsicament també ha
de vetllar per un conjunt de valors de ciutadania i
convivència.

La Sra. Recasens, demana que se li aclareixi què
és exactament aquest reglament a què s’ha referit la
Sra. Escarp.

La Sra. Escarp li contesta que amb aquest regla-
ment es desenvolupa la participació dels partits polí-
tics en els òrgans de difusió i comunicació munici-
pals.

El Sr. Cornet recorda que aquest reglament s’ha
promogut a partir d’una demanda del PP, admesa a
tràmit pels jutjats de Barcelona, on denunciava la ine-
xistència d’un instrument que fixés els drets de l’opo-
sició a poder estar en tots els àmbits de publicitat i
projecció de l’Ajuntament, i demana a la Sra. Escarp
que reconegui que aquesta mesura s’ha fet a partir
de la denúncia del PP.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la
Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
25. Instar al Govern de l’Estat per tal que adopti les

mesures i modificacions legislatives necessàries per
tal de lluitar contra l’incivisme, reforçar l’autoritat de
l’alcalde, millorar la recaptació de les sancions, etc.

El Sr. Cornet considera que l’ordenança de la con-
vivència hauria de preveure la sol·licitud tant a l’Estat
com a la Generalitat per aconseguir les modificacions
legals per tal que aquesta ordenança de la convivèn-

cia es pugui aplicar. Manifesta que quan va plantejar
aquest mateix tema, li van dir que això s’havia de fer
a banda de l’ordenança, però ell creu que aquestes
mesures s’han d’aprovar paral·lelament amb l’orde-
nança del civisme, ja que tan important és tenir una
ordenança que reguli aquest assumpte com que pu-
gui aplicar-se.

La Sra. Escarp precisa que el que es va dir és que
s’estava elaborant un informe per elevar-lo al Plenari
del Consell Municipal, paral·lelament amb l’aprovació
de l’ordenança, i on s’hi recollissin les modificacions
legislatives que es proposen, tant d’àmbit estatal com
autonòmic. Recorda que ja hi ha tres articles de l’or-
denança que parlen de modificacions legislatives
–cita els articles 9, el 81.5 o el 85.2––, per tant, es
cert que s’ha parlat d’això, però també és cert que tot
té el seu moment processal.

El Sr. Cornet insisteix que considera de vital impor-
tància que conjuntament amb l’ordenança de la con-
vivència s’aprovi el paquet de mesures legals neces-
sàries perquè sigui efectiva la seva aplicació. En el
supòsit que no s’aprovi aquesta proposta, demana
que en el Plenari del Consell Municipal es faci arribar
el paquet de mesures legals per tal de consensuar-
les conjuntament amb l’ordenança.

La Sra. Escarp considera que el Sr. Cornet planteja
dues coses independents, per tant, cal esperar a tenir
un informe-dictamen i, a partir d’aquí, es podrà co-
mençar a discutir. Al mateix temps reitera que en l’or-
denança ja s’han incorporat els temes que cal que hi
siguin i les mesures legislatives adients.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
26. Que es detalli les partides pressupostàries per

a la posta en marxa de la nova Ordenança de convi-
vència ciutadana.

La Sra. Recasens, en relació a les mesures anun-
ciades des del govern municipal per fer efectiva la im-
plantació de l’ordenança de la convivència, i donat
que aquestes han de tenir necessàriament un reflex
pressupostari que no han pogut identificar en el pres-
supost que es proposa, demana que se’ls detalli en
quines partides pressupostàries estan incloses les
noves mesures que s’han d’implantar i, dels progra-
mes que ja existien, que s’explicitin les diferències
respecte a l’any anterior.

El Sr. Cuervo, enumera les següents partides: or-
gànic 9901, econòmic 15200 i funcional 13113, en la
què hi ha consignats 5 milions d’euros; orgànic 9901,
econòmic 15200 i funcional 13113, en la què hi ha
consignats 3,4 milions d’euros, orgànic 0201, capítol
1 i funcional 31121 , en la què hi ha consignats
465.000 euros; orgànic 0201, capítols 1, 2 i 4, i fun-
cional 31250, 31280, 32390, en la què hi ha consig-
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nats 3 milions d’euros; en aquest moment de l’exposi-
ció la Sra. Recasens demana al Sr. Cuervo si li pot
donar el nom de les partides i per escrit aquesta infor-
mació, aquest li respon que són partides que cor-
responen a Seguretat, Serveis Personals, Serveis
Urbans, Inspecció i Gestió de l’ordenança de convi-
vència, amb un total de 25 milions i que no té cap in-
convenient en facilitar-li per escrit la informació com-
pleta de les partides pressupostàries. Respecte a la
comparació amb exercicis anteriors diu que és difícil
fer-la.

La Sra. Balseiro, demana que també es facilitin
aquestes dades al Grup Municipal del PP.

El Sr. Cuervo, contesta que és una pregunta del
Grup Municipal de CIU, que el Grup Municipal del PP
té dret a escoltar la resposta, i que la informació per
escrit s’entregarà a CIU.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
27. En referència al percentatge de bonificació a

l’impost de la plusvàlua per transmissions mortis cau-
sa de l’habitatge habitual. 1r) Quin és el percentatge
d’habitatges amb valor cadastral del sòl inferior a
45.000 euros a la ciutat de Barcelona i desglossat
també per districtes? A quants habitatges correspon
el 95%? Quin és el valor cadastral absolut mig a tota
la ciutat de Barcelona? 2n) Quin és el percentatge
d’habitatges a Barcelona amb un valor cadastral del
sòl d’entre 27.000 euros fins a 36.000 euros, d’entre
36.060 euros fins a 45.000 euros, d’entre 45.000
euros fina a 54.000 euros, d’entre 54.000 euros fins a
63.000 euros, i quin percentatge és superior a 63.000
euros?

La Sra. Recasens demana informació sobre la mo-
dificació de la bonificació de la plusvàlua que es fa en
funció d’un valor cadastral que ha passat de ser de
27.000 euros a 45.000 euros, amb el detall que cons-
ta en la seva pregunta.

La Sra. Ballarin addueix que els ha sobtat aquesta
pregunta perquè consideren que ja ha estat aclarida
en la resposta a les seves al·legacions a les ordenan-
ces fiscals i, per tant, creu que ja disposen d’aquesta
informació. Creu que sí que és important saber
quants són els habitatges que estan per sota del llin-
dar dels 45.000 euros, ja que en funció d’aquest va-
lor, la bonificació és del 95% o del 25%. Seguida-
ment, facilita les dades següents: en tota Barcelona
hi ha un total de 433.140 d’habitatges que tenen dret
a la bonificació del 95% i, això, representa un 73%
dels habitatges; per districtes, lògicament els valors
més baixos estan en determinats districtes, però això
no es qüestió del districte en si, sinó del valor cadas-
tral assignat a cada habitatge, a Ciutat Vella, el
90,97% dels habitatges estan fins a aquest límit dels
45.000 euros; a l’Eixample, el 39%, el 47% a Sants-
Montjuïc, el 90,56%, a les Corts els 43,54%; a Sarrià
el 21,65%; a Gràcia el 70,69%; a Horta-Guinardó el
94,05%; a Nou Barris el 99,41%; a Sant Andreu el
96,70%; i a Sant Martí el 89,31%.

La Sra. Recasens agraeix la informació facilitada i
demana si se’ls pot fer arribar aquesta informació per
escrit.

Es dóna per tractada.

Del Grup Municipal PP:
28. Quin és el calendari i les previsions del govern

municipal quant a la dissolució del Consorci i de la
societat organitzadora del Fòrum de les Cultures del
2004?

El Sr. Cuervo respon la pregunta formulada per la
Sra. Balseiro i informa que la Junta General de 30 de
març de 2005 de Fòrum Universal de les Cultures Bar-
celona 2004, SA va acordar la seva dissolució, va no-
menar liquidador i va establir el termini d’un any per
efectuar la liquidació de la societat, és a dir, fins a l’1
d’abril de 2006. Informa que les tasques de liquidació
estan molt avançades i només queden alguns aspec-
tes econòmics amb algunes empreses, alguns proce-
diments judicials i arbitrals en curs, entre els quals el
més important és l’endegat per l’empresa americana
Thing Big Productions SL que reclama una indemnit-
zació de 3.286.551 d’euros i la devolució, ja acceptada
per l’Agència Tributària, de les partides corresponents
a l’IVA, que eren de 20 milions d’euros.

Si el l’1 d’abril, el liquidador no ha pogut tancar tots
aquests temes es demanarà la pròrroga. Pel que fa al
Consorci, ni l’assemblea ni els estatuts estableixen
cap termini per a la seva liquidació, donat que hi ha
un crèdit del Ministeri de Cultura fins a l’any 2007 no
es podrà liquidar el Consorci abans que es compleixi
aquest compromís del Ministeri de Cultura.

La Sra. Balseiro, a la vista de les explicacions do-
nades pel Sr. Cuervo, considera que el Fòrum de les
Cultures va acabar el 2004, els comptes, tant de la
societat com del consorci, s’haurien de sotmetre a la
consideració de l’Ajuntament de Barcelona i lamenta
que en el cas del Consorci la seva dissolució es pro-
dueixi més tard de la seva finalització.

El Sr. Cuervo precisa que la dissolució es produirà
dins el termini establert per les tres administracions
del Consorci i d’acord amb el que disposa l’article 23
del seus estatuts.

Es dóna per tractada.
29. Quina valoració fa el govern municipal de les ir-

regularitats detectades per la Sindicatura de Comptes
en els procediments de contractació de les empreses
públiques Barcelona Regional i Gisa?

El Sr. Cuervo respon la pregunta formulada per la
Sra. Balseiro i manifesta que l’auditoria realitzada per
la Sindicatura de Comptes a Barcelona Regional no
ha trobat cap irregularitat; fa, tanmateix, algunes ob-
servacions respecte a la tramitació dels expedients
que ha realitzat aquesta empresa. De 458 expe-
dients, del període comprés entre l’any 1994 al 2001,
revisats per la sindicatura n’hi ha 11 amb observa-
cions. En termes generals s’afirma que compleix rao-
nablement els principis de publicitat i concurrència i
que el procediment seguit en la seva activitat contrac-
tual s’ajusta al Text refós de la llei de contractes de
les administracions públiques. La Sindicatura manté
les observacions en el seu informe definitiu ja que no
ha admès les al·legacions realitzades per Barcelona
Regional. Aquestes observacions es refereixen a la
contractació d’alguns projectes complementaris adju-
dicats mitjançant procediment d’adjudicació directa, i
en què la Sindicatura de Comptes considera que el
procediment emprat no és el correcte. No obstant
això, ha considerat que la seva actuació estava dins
del que preveu la llei, i han pres nota de les observa-
cions de la Sindicatura de Comptes per resoldre
aquests aspectes.
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Fa esment a un projecte del riu Besòs, finançat
amb fons europeus i que ha estat fiscalitzat per la In-
tervenció General de l’Administració de l’Estat (IGAE)
sense cap observació, llevat de la necessitat de
col·locar una placa commemorativa de les aporta-
cions econòmiques de la UE. Ha citat aquest projec-
te, similar a altres fiscalitzats per la Sindicatura de
Comptes, ja què els criteris acceptats per la IGAE, no
ho han estat per la Sindicatura de Comptes. No obs-
tant això, Barcelona Regional ho tindrà en compte en
les seves actuacions futures. Per tant, la seva valora-
ció és que hi ha un compliment raonable, una tutela
pels òrgans de fiscalització estricta, tal com ha de
ser, i una correcció per Barcelona Regional d’algunes
adjudicacions directes que podrien crear dubtes.

La Sra. Balseiro considera que el fet que la Sindi-
catura de Comptes recomani la correcció de la con-
tractació e Barcelona Regional amb tercers, i que
s’ajusti al Text refós de la llei de contractes de les ad-
ministracions públiques, vol dir que aquesta empresa
no està aplicant la llei. En referència a l’afirmació del
Sr. Cuervo, que ha dit que només s’han fet observa-
cions a determinants contractes, diu que aquests
contractes tenen una certa rellevància en actuacions
molt importants per a ciutat, com ara el soterrament
de la ronda del General Mitre o la remodelació de la
plaça Cerdà; en els quals van haver-hi modificacions
que van superar el 50%, quan el màxim permès per
la llei és el 20%. Tot això li fa concloure que cal que,
tant en els comptes com en la contractació, s’ha de
aplicar el màxim rigor en la seva fiscalització i que el
seu Grup ha reclamat reiteradament i, al qual, com a
màxim, s’han facilitat els comptes anuals que, d’altra
banda han d’estar enregistrats en el Registre Mercan-
til. Demana un canvi d’actitud i que s’apliqui més rigor
en l’anàlisi dels comptes de Barcelona Regional i
especialment l’aportació que creu que pot fer el seu
Grup.

El Sr. Cuervo, precisa que la Sindicatura de comp-
tes diu el que diu, i que en cas que les irregularitats
siguin greus les denuncia i actua, una altra cosa és la
lectura política interessada que fa la Sra. Balseiro, ell
ha llegit el que diu la Sindicatura de Comptes i rebutja
la interpretació de la Sra. Balseiro.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

COMISSIÓ DE SEGUIMENT I CONTROL DE BTV

En aquest moment de la sessió s’incorpora l’Im. Sr.
Ferran Mascarell i Canalda i el Sr. Ricard Domingo i
Clarós, director d’ICB.

Del Grup Municipal CIU:
30. Quin ha estat el nombre de visites, és a dir d’en-

trades, a la pàgina web http://www.diaridebarcelo-
na.com, desglossat per mesos, durant l’any 2005?

La Sra. Recasens pregunta el nombre de visites
durant el 2005 a la pàgina web diaridebarcelona.com,
desglossat per mesos.

El Sr. Domingo diu que el nombre de visites té una
tònica força semblant del mes de gener fins a l’agost,
i se situa entre les 22.000 a les 24.000 visites men-
suals. Experimenta un increment, i de 22-24 passa a
28-29 visites mensuals. El setembre van tenir 29.562,
a l’octubre 29.182, al novembre 29.346; va creixent i

representa un punt d’inflexió força significatiu respec-
te a la primera part de l’any.

La Sra. Recasens agraeix la informació i demana
si li poden fer arribar la resposta, perquè sempre li
ha semblat escandalosa la despesa per aquest dia-
ri digital. Saben que el cost, ara, s’ha reduït, però
parlen del cost –84 milions de pessetes– quan
diaridebarcelona.com estava gestionat per Moebius; i
creuen que aquest cost extraordinari no justifica el
nombre d’entrades a la pàgina. El cost tanmateix, des
que el gestiona Lavínia, ha disminuït, però voldrien
saber concretament quin és el cost actual del mante-
niment d’aquest diari.

Es dóna per tractada.
31. Quin ha estat l’ingrés satisfet per ICB a l’em-

presa LAVÍNIA i a les seves empreses participades
i/o filials en concepte de lloguer d’espais en els dar-
rers 5 anys?

La Sra. Recasens vol saber, en relació als estudis
de BTV, quan estaven ubicats a la Via Laietana, si el
pis que es feia servir com a magatzem anava a nom
de l’empresa Lavínia; empresa que ara, curiosament,
és l’adjudicatària de la gestió de la televisió. Volen
saber quin ha estat l’ingrés satisfet per ICB en con-
cepte de lloguer.

El Sr. Domingo respon que en l’etapa anterior, Bar-
celona Televisió, atès que necessitava més espai, va
llogar directament una planta a l’edifici Colom, un pis
davant dels estudis i un tercer pis a nom de Lavínia.
Quan es va fer els trasllat a la nova seu es va decidir
donar de baixa els dos lloguers directes. Diu que cal
tenir en compte que les obres de les noves instal·la-
cions no s’han completat i això significa que no han
pogut portar tots els programes a les noves instal·la-
cions; en aquest sentit, un dels programes més nom-
brosos quant a recursos és el TV Monegal que conti-
nua a les mateixes instal·lacions on era abans, que
és el que va a nom de Lavínia, que es va llogar el
2002, i que es manté fins que no es pugui fer el tras-
llat d’aquest equip a les noves instal·lacions, que serà
quan s’acabin les obres. L’import del lloguer acumulat
d’aquests cinc anys és de 57.297,23 –del 2002 al
2005.

La Sra. Recasens agraeix la resposta però pregun-
ta al Sr. Domingo si l’import del lloguer està satisfet.

El Sr. Domingo respon que l’import de 2002, 2003,
2004 i 2005 –aquest últim fins al novembre– estan
satisfets.

La Sra. Recasens, quant a la segona pregunta,
manifesta que no li ha quedat clar si hi havia tres pi-
sos llogats, només un pertanyent a Lavínia. Quant als
altres dos pisos, vol saber de quines empreses són i
també estan participades per Lavínia.

El Sr. Domingo respon negativament, i informa
que, els altres dos pisos es van llogar un de La Caixa,
i l’altre de la Torre Colom. No li pot dir qui eren exac-
tament els propietaris dels pisos, però sí que eren
propietaris diferents.

La Sra. Recasens pregunta si el lloguer de
57.297,23 euros només correspon al pis de Lavínia.

El Sr. Domingo li respon que sí i que és un lloguer,
i si es fan càlculs, molt favorable.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
32. 1r) Quins han estat els motius de l’endarreri-

ment de l’horari d’emissió d’un programa tan emble-
màtic i de continguts netament culturals com és Saló
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de Lectura?. 2n) Quin comportament a nivell d’audi-
ència ha tingut aquest programa, així com la resta de
programes que han vist modificat el seu horari i/o dia
d’emissió?

La Sra. Esteller pregunta per l’endarreriment a les
22,55 hores dels dimecres del Programa Saló de Lec-
tura. Vol saber quins han estat els motius d’aquest
endarreriment d’un programa tan emblemàtic, amb
un interès específic i que promou la lectura i el conei-
xement de les diferents obres. Manifesta que aquest
canvi ha generat també les queixes d’alguns autors i
editors, ja que consideren que perjudica la difusió de
la seva obra, i que tot i que el canvi no és molt signifi-
catiu, redueix força l’interès de l’audiència. Per tant,
demana saber-ne els motius i quin ha estat el com-
portament de l’audiència respecte a aquest pro-
grama.

El Sr. Domingo, quant al primer punt, contesta que
el programa s’ha retardat només 20 minuts dins de la
franja de màxima audiència que hi ha a la televisió, i
recorda que aquest programa, en els seus quatre o
cinc anys d’història, no ha començat sempre a la ma-
teixa hora.

Quant al segon punt, referint-se al perquè dels can-
vis d’horari, respon que no hi ha un motiu especial i
que es degut al canvi de concepte de graella, que és
general, i que va tenir ocasió de comunicar i explicar
en el Consell d’Administració del 21 de juliol, on un
dels punts de l’ordre del dia era precisament explicar
els canvis del conjunt de la graella amb la intenció
d’adequar els programes a la tipologia d’espectadors
que hi ha a les diferents hores del dia i sortir del criteri
individualista que cada programa anava una mica a
l’hora que li anava bé per constituir franges que tin-
guessin sentit i coherència en funció de la tipologia
d’espectadors. Aquest va ser el criteri d’organització
de la graella, no només pel programa de “Saló de lec-
tura”, sinó per a tots els programes de la graella. Pos-
teriorment, a la reunió del Consell d’Administració de
l’octubre, el Consell va reflexionar sobre aquests can-
vis i, en línies generals, va considerar adequada, tant
l’orientació com la nova estructura.

Quant al resultat d’audiència, manifesta que la mit-
jana d’audiència d’aquest programa, considerades
les etapes anteriors, el 2004 i la totalitat de 2005,
abans del canvi, és de 8.000 espectadors, amb una
quota del 0,8%; a partir del canvi d’horari, el nombre
d’espectadors del programa és exactament el mateix,
i una vegada valorats els programes dels mesos de
setembre, octubre i novembre no hi ha cap motiu per
arribar a la conclusió que aquests 20 minuts de retard
representin cap dificultat. Això significa que en aques-
ta franja horària el tipus d’espectadors s’adeqüen
molt més a aquest tipus de programa; són dècimes,
però que són molt importants quant al plantejament.
En resum: té la mateixa audiència i té una quota mi-
llor.

La Sra. Esteller demana que el que ara s’ha expli-
cat en aquesta sessió es traslladi, també, a tots els
autors i editors, que estaven preocupats perquè
aquest endarreriment causava un determinat perjudi-
ci a la difusió dels continguts que s’havien d’emetre.
Diu que el que si va explicar el Sr. Domingo en el
Consell d’Administració, va ser l’evolució i els motius
del canvi, però vol conèixer, amb més determinació,
quin és l’incís respecte a la variació d’horari, quina re-
percussió ha tingut, directament o indirectament, i per

això ha formulat la pregunta. Estarà atenta a l’evolu-
ció que farà aquest programa al llarg dels propers
mesos. Vol remarcar que el 2005 ha estat l’any de la
lectura, però que creu que és un any que cal tenir
sempre present a l’hora d’inculcar i difondre la lectura
per crear aquest hàbit, tan important i proper a la so-
cietat; tenir en compte l’evolució per incidir al màxim
a incrementar l’audiència i fer els programes el més
atractius possible.

El Sr. Mascarell dóna les gràcies a la Sra. Esteller
per l’interès que ha mostrat en aquest programa de
llibres. De tota manera, li recorda que té la sort de
pertànyer al Consell d’Administració d’una televisió
que ha estat pionera en programes de llibres; que
aquest programa és un referent que ha motivat que
altres televisions. Igualment, observa que ella té la
sort de pertànyer a un Consell d’Administració d’una
televisió que ha fet un programa d’aquestes caracte-
rístiques abans que altres televisions; si això és així,
és perquè en aquesta televisió hi ha convicció i és
gràcies, entre altres coses, a les decisions preses pel
Consell d’Administració; per tant, és bo que a més
de tenir en compte l’opinió de les persones que, des
de fora, es miren aquest programa, i també tenir en
compte l’opinió fonamentada de les persones que di-
rigeixen la televisió de Barcelona, que saben de tele-
visió.

Tanmateix, li sembla inoportú discutir sobre aquest
programa, que se’l qüestioni, quan la televisió l’ha fet,
l’ha proposat, l’ha mantingut, l’ha sostingut, i l’ha pro-
posat en el Consell d’Administració; porta molt de
temps així, per tant, demana que se li doni suport.

Matisa que el Sr. Director ja ha explicat amb preci-
sió que, amb aquesta mitja hora de diferència, la quo-
ta hi guanya; per tant, cal donar temps per reafirmar
aquest fet. Sembla que mai ningú no s’ha preocupat
per aquests programes de llibres fins ara, on mitja
hora de canvi sembla que s’ha generat un problema
greu, i que hi hagi ganes de qüestionar la feina es-
merçada en un programa que està ben plantejat pels
professionals de la casa.

La Sra. Esteller observa que el Sr. Mascarell sem-
pre vol veure una segona intencionalitat darrere de
els seves paraules. Indica que ha formulat la pregun-
ta del perquè d’aquests canvis amb un únic interès:
donar la màxima difusió a un programa que troba que
és molt interessant i que fa arribar a aquesta Comis-
sió les queixes d’un sector dels espectadors. Només
demana al Sr. Mascarell que informi tothom qui s’ha
preocupat per aquest assumpte.

El Sr. Mascarell manifesta que ja han tranquil·litzat
les persones que estaven preocupades per aquest
canvi d’horari.

La Sra. Esteller avança que en farà el seguiment.
Es dóna per tractada.
33. Que per part de la Presidència de BTV es vetlli

pels continguts de la programació especial: “Projecte
Guerra Civil: la tragèdia del 36 explicada pels bar-
celonins” que, amb motiu del 70è aniversari de l’inici
de la Guerra Civil, emetrà BTV.

La Sra. Esteller explica que amb la presentació del
prec volen posar l’accent en un assumpte rellevant,
que s’ha anunciat en una roda de premsa; una nove-
tat de BTV que, amb motiu del 70è aniversari de l’inici
de la guerra civil, ha elaborat un programa sobre la
gestació del conflicte i la guerra explicada pels
barcelonins consistent en una programació especial



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 6 a 20-II-2006474

Acords

Acords de les sessions celebrades els dies 17, 18
i 19 de gener de 2006

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

Sessió de 18 de gener de 2006

1. Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de
l’administració electrònica; i sotmetre-la a informació
pública per un termini de trenta dies, comptats a partir
de l’endemà de la seva publicació en el Butlletí Oficial
de la Província, perquè puguin formular-hi al·le-
gacions.

2. Aprovar inicialment, per tal d’introduir requisits
encaminats a una major protecció del medi ambient,
la modificació puntual del plec de clàusules adminis-
tratives generals de l’Ajuntament de Barcelona així
com dels models tipus dels plecs de clàusules admi-
nistratives particulars dels contractes d’obres, con-
sultoria i assistència / serveis, consultoria i assistèn-
cia per a la redacció de projectes i subministrament
sota, les formes d’adjudicació de concurs obert, ne-
gociat amb publicitat comunitària i negociat sense pu-
blicitat comunitària i amb consulta i subhasta, i sot-

metre’ls a informació pública pel termini de trenta dies
comptats des de l’endemà de la seva publicació al
Butlletí Oficial de la Província.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

Sessió de 17 de gener de 2006

1. Desestimar, d’acord amb l’informe emès per la
Secretaria Tecnicojurídica del Districte de Ciutat Ve-
lla, de 22 de desembre de 2005, les al·legacions pre-
sentades per la Fundació Claror dins el període d’in-
formació pública del Plec clàusules que ha de regir la
concessió per a la gestió del Complex esportiu muni-
cipal de Can Ricart, aprovat inicialment per acord de
la Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social
del proppassat 8 de novembre de 2005; aprovar defi-
nitivament l’esmentat plec; convocar concurs obert
per a l’adjudicació del contracte d’acord amb l’article
159 del Text refós de la Llei de contractes de les Ad-
ministracions públiques.

2. Instar a la creació del Consell de les Arts i la Cul-
tura de Barcelona. Aquest consell ha de ser l’organis-
me de cooperació i col·laboració dels agents culturals

amb diversos programes de públic en el plató que
s’emetrà properament a BTV.

Considera, tanmateix, que és important no ferir ne-
cessàriament la sensibilitat de les persones que van
patir, físicament o psicològicament, durant aquest pe-
ríode de la nostra història. Opina que cal fer aquest
programa amb la màxima objectivitat i neutralitat pos-
sibles. Confia en el bon criteri dels professionals,
però atès que en ocasions sempre s’exclou diverses
parts de les persones que directament o indirecta-
ment han patit la guerra, creu necessari incloure l’opi-
nió de tots i tenir una versió, el més fidel possible, del
què va passar, perquè, evidentment, vol que es cone-
gui la història amb rigorositat, neutralitat i objectivitat;
és bàsic i cal fer-ho, tenint en compte que aquests
programes els veuran moltes generacions, algunes
molt allunyades d’aquells fets i del que va ser la post-
guerra, i és per això és que reitera que cal que es faci
amb la màxima objectivitat, rigorositat i neutralitat,
que reculli la versió de tothom.

El Sr. Mascarell entén que aquesta intervenció do-
naria per a un llarg debat, però no ho farà per l’hora
que és. Diu que es vetllarà, com es fa sempre, pels
continguts, en funció de dos principis que els són pro-
pis: la defensa aferrissada dels valors de la democrà-
cia i de la veritat, que són els dos valors que la nostra
tradició ha posat damunt la taula des de fa molts
anys, la nostra tradició intel·lectual, ideològica i políti-
ca; per tant, vetllaran, com fan sempre, perquè
aquests continguts es tractin de la manera més acu-

rada possible, amb les versions de tothom, però no
s’emmascararan les realitats; per tant, no vol que
se’ls faci fer desmemòria ni se’ls faci crear falsedats,
vetllaran pel rigor, entès com s’ha d’entendre, que és
no falsejant la història en funció de determinats princi-
pis polítics d’ara.

La Sra. Esteller explica que és el que precisament
demana: no falsejar la història, cosa que considera
que darrerament s’ha fet en diferents programes, i els
fa la sensació que els qui han patit la guerra només
han estat els d’una banda.

El Sr. Mascarell diu que això ho diu ella i que són
prejudicis.

La Sra. Esteller li respon que no, que el que vol és
que en aquest programa tothom pugui opinar. Vol
que s’ofereixi una versió de la realitat acurada possi-
ble, amb el testimoniatge de cadascun d’ells per evi-
tar una visió parcial i interessada d’una part.

El Sr. Mascarell li respon que aquesta rigorositat hi
serà i atès que la Sra. Esteller ha parlat de reobrir feri-
des, considera que la principal ferida és l’oblit, i molta
de la gent que va patir la guerra, no en va poder parlar
durant més de quaranta anys. Aquesta és la principal
reivindicació que cal resoldre: donar la paraula als qui
van ser obligats a callar durant molts anys.

Es dóna per tractada.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les quinze hores i deu mi-
nuts.
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públics i privats de Barcelona, per tal de facilitar l’in-
tercanvi, la participació i l’articulació d’estratègies i
projectes culturals a la ciutat.

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT

Sessió de 19 de gener de 2006

1. Autoritzar a Prou Nou Barris, SA, que un màxim
de noranta-nou places de l’aparcament ubicat al car-
rer de Miquel Ferrà, entre el passeig de Fabra i Puig i
el carrer de Joan Alcover, i que té l’encàrrec de cons-
truir i gestionar per acord de la Comissió de Segure-
tat i Mobilitat d’11 de desembre de 2002, siguin gesti-
onades en règim de rotació i/o abonaments per
l’empresa del Consell Comarcal del Barcelonès,
Regesa Aparcaments, SA, amb les condicions d’ex-
plotació determinades en el document annex a l’es-
mentat acord. Facultar el gerent de Prou Nou Barris,
SA, per a la signatura dels documents de desplega-
ment del present acord.

2. Adjudicar, a l’empara de l’article 159.2.e) Text
refós de la Llei de contractes de les Administracions
públiques, el contracte de gestió de serveis públics,
mitjançant concessió administrativa, per a la cons-
trucció, gestió i explotació d’un aparcament públic
subterrani per a vehicles en el subsòl dels terrenys de
domini públic municipal situats a la plaça de la Maina-
da, a Gecopatrimoni, SL, (amb NIF B62453956),
d’acord amb l’oferta formulada; requerir l’adjudicatari
perquè, en el termini de quinze dies naturals se-
güents a la data de la notificació de l’adjudicació,
constituexi les garanties següents: per l’execució de
les obres, 127.344,11 euros; addicional, 191.016,17

euros; i per l’explotació, 60.000 euros; i facultar l’Im.
Sr. Jordi Hereu i Boher per a la signatura del contrac-
te corresponent.

3. Adjudicar, a l’empara de l’article 159.2.e) Text
refós de la Llei de contractes de les Administracions
públiques, el contracte de gestió de serveis públics,
mitjançant concessió administrativa, per a la cons-
trucció, gestió i explotació d’un aparcament públic
subterrani per a vehicles en el subsòl dels terrenys
de domini públic municipal situats a la plaça de la
Laguna Lanao, a Gecopatrimoni, SL, (amb NIF
B62453956), d’acord amb l’oferta formulada; requerir
l’adjudicatari perquè, en el termini de quinze dies na-
turals següents a la data de la notificació de l’adjudi-
cació, constituexi les garanties següents: per l’execu-
ció de les obres, 92.258,62 euros; addicional,
138.387,92 euros; i per l’explotació, 60.000 euros; i
facultar l’Im. Sr. Jordi Hereu i Boher per a la signatura
del contracte corresponent.

4. Adjudicar, a l’empara de l’article 159.2.e) Text
refós de la Llei de contractes de les Administracions
públiques, el contracte de gestió de serveis públics,
mitjançant concessió administrativa, per a la cons-
trucció, gestió i explotació d’un aparcament públic
subterrani per a vehicles en el subsòl dels terrenys de
domini públic municipal situats al carrer d’Esteve
Terradas, a Aparcaments Sagrera, SA, (amb NIF
A60452224), d’acord amb l’oferta formulada; requerir
l’adjudicatari perquè, en el termini de quinze dies na-
turals següents a la data de la notificació de l’adjudi-
cació, constituexi les garanties següents: per l’execu-
ció de les obres, 165.948,98 euros; addicional,
248.923,47 euros; i per l’explotació, 60.000 euros; i
facultar l’Im. Sr. Jordi Hereu i Boher per a la signatura
del contracte corresponent.
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Altres anuncis

Bases per a la provisió de representants munici-
pals als consells escolars dels centres docents
públics de Barcelona

A. Representants Municipals

La provisió inicial és de 135 persones per repre-
sentar al municipi en els centres docents públics de la
ciutat. El nombre de representants podrà modificar-se
d’acord amb les vacants i variacions que puguin
produir-se al llarg del curs escolar.

B. Funcions

1. Representar l’ Ajuntament en les reunions del
Consell Escolar de Centre d’acord amb el que preveu
la normativa vigent i en aquells aspectes derivats de
la seva funció.

2. Exercir la representació institucional amb el mi-
llor grau de formació i informació possible sobre les
diferents àmbits que afecten el centre, amb la funció
bàsica de promoure la relació entre la programació
dels centres i l’entorn socioeconòmic en que aquest
desenvolupen la seva tasca educativa.

3. Utilitzar correctament els preceptes legals que
regulen les actuacions professionals, administratives i
de participació.

4. Promoure la participació de tots els sectors de la
comunitat educativa present en el consell escolar i fa-
cilitar un clima de diàleg entre tots ells i de consens
en la presa de decisions.

5. Assistir i participar en les sessions de treball (de
coordinació, informació i formació) i altres activitats
organitzades per la Secretaria del CEMB i dels
CEMD, complimentar i tramitar la documentació que,
en relació amb l’exercici del càrrec, se’l demani i do-
nar suport i col·laboració amb les tasques que desen-
volupi el Consell Escolar Municipal de Districte.

C. Condicions i requisits necessaris per optar a la
representació municipal

1. Personal funcionari i laboral de l’ Ajuntament de
Barcelona que en el moment d’aquesta convocatòria
exerceixin de representant municipal a un consell es-
colar de centre.

2. Personal funcionari i laboral de l’ Ajuntament de
Barcelona , dels grups A i B que facin com a mínim 1
any que hi treballen i que no exerceixin en l’actualitat
la tasca docent o cap càrrec unipersonal a un centre
escolar municipal.

3. Disponibilitat horària, plenament compatible amb
l’exercici del càrrec.

ANUNCIS

D. Valoració

Es valoraran en el perfil dels candidats i candidates
les característiques següents:
– Experiència específica en la participació o gestió

de programes o projectes municipals.
– Vinculació al districte o districtes sol·licitats prefe-

rentment pel representant municipal.
– Capacitat de relació, de comunicació i de media-

ció entre col·lectius.
– Experiència específica, de representant municipal

en els centres docents públics valorada positiva-
ment o ser membre d’un CEC.*

(*) Per la correcta aplicació de l’apartat, la Junta de
Valoració haurà de tenir en compte, per a cada candi-
dat/a, l’informe del Districte i/o de la Secretaria del
CEMB sobre el seu treball com a representant muni-
cipal.

E. Duració i gratificació

– Aquesta convocatòria té una vigència de quatre
anys i pot ser prorrogable, si així es considera per
anualitats.

– La permanència màxima de representant munici-
pal a un centre és de quatre anys. Excepcional-
ment es podrà prorrogar la representació.

– La gratificació anual serà de 1.416,58 euros per
exercir la representació municipal a 2 consells es-
colars de centres docents públics, actualitzada
anualment en funció dels increments anuals que
s’aprovin en el pressupost municipal i mentre duri
la present convocatòria.

F. Adjudicació de la representació

La Junta de Valoració confeccionarà, amb els can-
didats i candidates que hagin superat la selecció, una
llista única.

L’assignació dels representants a un determinat dis-
tricte municipal es farà, d’acord amb les places disponi-
bles, tenint en compte l’ordre de preferència manifestat
per cada concursant en l’apartat C de la seva sol·licitud
(model annex de la convocatòria). Les preferències ma-
nifestades no tenen consideració de vinculant.

Els candidats i candidates que no puguin ser pro-
posats com a representants municipals, perquè no hi
hagi representacions vacants, tindran la consideració
d’aspirants en l’expectativa d’adjudicació de la repre-
sentació i constituiran la llista de reserva, per cobrir,
d’acord amb el procediment indicat, les possibles va-
cants que al llarg del curs puguin produir-se.

Aquesta llista d’espera serà vàlida fins a la propera
convocatòria.

Els candidats i candidates que obtenen la repre-
sentació municipal són assignats a un districte muni-



NÚM. 6 a 20-II-2006a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 477

cipal concret. El/la secretari/ària del CEMD, d’ acord
amb les necessitats del propi Districte Municipal, farà
la proposta de distribució interna dels representants
municipals en els diferents centres docents tenint en
compte, sempre que sigui possible, les preferències
indicades per cada concursant. En tot cas, els cen-
tres docents assignats seran en un districte diferent
del de l’exercici de la docència del representant.

G. Nomenament

– Tots els representants municipals són nomenats
per l’alcalde.

– A través de la secretaria del Consell Escolar Mu-
nicipal, s’elevarà a l’Alcaldia la proposta de candidats
i candidates que poden ser nomenades represen-
tants municipals als consells escolars dels centres
docents públics de Barcelona.

L’Ajuntament de Barcelona es reserva el dret de
nomenar directament i per lliure designació fins a un
10% de les places per la representació municipal de
determinats centres amb característiques singulars.

H. Junta de valoració

La Junta de valoració estarà formada per:
La gerent del Sector dels Serveis Personals o per-

sona en qui delegui.

El gerent de l’ Institut Municipal d’ Educació o per-
sona en qui delegui.

La secretària del Consell Escolar Municipal de Bar-
celona.

El/la secretari/ària del Consell Escolar Municipal de
cada districte.

Un/a representant sindical designat per la Junta de
Personal i un/a pel Comitè d’Empresa.

Un/a representant de la Direcció de Personal.
El secretari general o persona en qui delegui.

I. Procediment

Els interessats i interessades que compleixin les
condicions exigides, hauran de presentar:

Sol·licitud, segons model annex a la convocatòria,
que s’haurà de trametre a la Secretaria del Consell
Escolar Municipal de Barcelona (passeig de Gràcia,
núm. 2, 2a planta porta A1. 08007 Barcelona; tel. 93
342 97 50).

El període de presentació de sol·licituds és de 20
dies a partir de la data de publicació a la Gaseta Mu-
nicipal.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, es remetrà al que disposa la normativa
vigent.

ANNEX  (model pàgines següents)
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Instància per a la provisió de representants municipals als consells escolars
dels centres docents públics

1r Cognom 2n Cognom Nom

Funcionari o contracte laboral Categoria administrativa Número de matrícula

Grau personal (nivell consolidat) Antiguitat reconeguda (anys de servei a l’Administració Pública) Edat

Actualment ocupa el lloc de treball de Sector/Districte/Institut

A la dependència Telèfon i email

Domicili particular (incloure el districte postal i municipal) Telèfon

Manifesta que:
Desitja concórrer al concurs convocat per a la provisió de representants municipals als
consells escolars dels centres docents públics de la ciutat.

Districtes de preferència per exercir de representant municipal(no vinculant)
1. 6.
2. 7.
3. 8.
4. 9.
5. 10.

Juntament amb aquesta instància es facilita un model de resum de currículum que cal que ompliu.

Per les raons exposades, SOL·LICITA ésser admès per prendre part en l’esmentada pro-
visió de places.

Barcelona,     de          de 200  .

EXCM. SR. ALCALDE-PRESIDENT DE L’ AJUNTAMENT DE BARCELONA
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ÉS OBLIGATORI OMPLIR AQUESTS FULLS DE CURRÍCULUM

NOM I GOGNOMS

CURSOS DE FORMACIÓ

NOM DEL CURS CENTRE DURADA PÀG.
EN HORES ACRED.

TITULACIONS ACADÈMIQUES
PÀG.
ACRED.

EXPERIÈNCIA PROFESSIONAL

LLOC OCUPAT:
CATEGORIA: PERIODE:
DESCRIPCIÓ DE LES FUNCIONS PRINCIPALS REALITZADES:
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